
مدیر گــروه پولــی و بانکی مرکــز پژوهش های 
مجلس شــورای اســامی گفت: دولــت قبل با 
ریختن حــدود 18 میلیــارد دلار از ذخایر ارزی 
به بازار، ســعی کرد، از از روند صعــودی نرخ ارز 

جلوگیری کند.
 میثم خسروی در »نشســت واردات خودرو« که 
در دانشکده صنعتی امیرکبیر و با همکاری مرکز 
پژوهش های مجلس شــورای اســامی برگزار 
شد، گفت: براساس ســخنان وزیر صمت، مازاد 
تقاضایی حــدود 500 تا 600 هــزار خودرو در 

کشور وجود دارد.
مدیر گــروه پولــی و بانکی مرکــز پژوهش های 
مجلس شــورای اســامی افــزود: از زمانی که 
زمزمه های خروج ترامپ از برجام در اواخر ســال 
96 مطرح شــد، نرخ ارز روند صعــودی به خود 
گرفت، لذا دولت وقت با ریختن حدود 18 میلیارد 
دلار  از ذخایر ارزی به بازار، ســعی کرد، از از روند 
صعودی نرخ ارز جلوگیری کنــد که البته نرخ ارز 
کنترل نشد و لذا براســاس مصوبه 20 فروردین 
مقرر شــد تا برای واردات همه کالاها ارز 4200 
تومانی تخصیص یابد که ایــن مصوبه نیز بخش 
دیگری از ذخایر ارزی کشــور را از بیــن برد و در 
نهایت بعد از فروردین 97 به این نتیجه رســیدند 
که با نظام ارزی بــاز که فاقــد کنترل های ارزی 

باشد، نمی توان ادامه داد. 
وی بیان داشت: بنابراین بعد از آن اقدامات کنترل 
ارزی کشور آغاز شــد که از جمله آنها ساماندهی 
واردات و محدودیت در واردات و بســتن حساب 
ســرمایه مانند الزام صادرکننده به بازگشت ارز 
بود که این اقدامات تا مرداد همان سال آماده شد 
و خروجــی آن این بود که به واســطه محدودیت 

ارزی واردات برخی کالاها ممنوع شد. 
خســروی با اشــاره به ممنوعیت واردات خودرو 
اظهار داشــت: البته ممنوعیت واردات مربوط به 
خودرو نشــد و کالاهای دیگری نیز وارداتشــان 

ممنوع شد. 
مدیر گــروه پولــی و بانکی مرکــز پژوهش های 
مجلس شــورای اســامی بیان داشــت: تحریم 
و نحیف شــدن تراز پرداخت های کشور که یک 
بخشی از آن در حقیقت ناشــی از واردات است و 
بخش مهمتر آن در حســاب ســرمایه است، به 
واسطه نااطمینانی هایی که در کشور وجود دارد، 
برخی شــهروندان ایرانی ترجیــح می دهند که 
دارایی های خارجی تملیک کنند و این به معنای 
خروج ســرمایه اســت که طبق آخرین گزارش 
بانک مرکزی در مــورد تــراز پرداخت ها ما یک 

حساب سرمایه به شدت منفی داریم. 
وی افزود: مســاله دیگر، افزایش نرخ ارز در یکی 
دو ماه اخیر با اعام مصوبه واردات خودرو بود. ارز 
ترجیحی تاثیر مثبت بر روی تــراز تجاری دارد، 
زیرا تقاضا را کم می کند و انگیــزه تولید می دهد 
و اساسا مصارف ارزی ما را کم می کند و آن چیزی 
که باعث شد، قیمت ارز صعوی شود، اخبار منفی 
راجع به مذکرات و همچنین ماشــه آخر را اعام 
مصوبه واردات خــودرو زد، زیرا یک و نیم میلیارد 

دلار مصارف جدید ایجاد می کند. 
خسروی بیان داشت: ارزی که باید صرف واردات 
خودرو شــود، با کیفیت ترین ارز اســت و بعد از 
اعام مصوبه واردات خــودرو روند صعودی حواله 
درهم آغاز شــد و به همه بازارها سرایت کرد، اگر 
تصمیمی در واردات خودرو بگیریم، لگد محکمی 
به ساختار نحیف تراز پرداختی های کشور است و 

با کیفت ترین ارزمان را نیز باید صادر کنیم.
وی بیان داشــت: البته اســتدلالی نیــز مطرح 
می شــود مبنی بر اینکه الگوی پیشنهاد می شود 
که مصارف و منابع ارزی این مصوبه صفر شــود، 
یعنی صادرات شــود و از ارز آن واردات شود که بر 

روی آن نیز مباحثی وجود دارد. 
خســروی در رابطه بــا واردات خــودرو به ازای 
صادرات قطعــات گفت: این موضوع اشــکالاتی 
دارد، زیرا اساســا صــادرات قطعه رصــد پذیر 
نیست، زیرا شناسه واحدی برای آن وجود ندارد. 
اگر خودرو دســته اول واردات شــود، ارزش آن 
مشخص اســت ، اما ارزش واردات خودرو دسته 

دوم در گمرک قابل دستکاری است. 
مهدی دادفر دبیر انجمــن واردکنندگان خودرو 
در این نشســت اظهار داشــت: یک نکته بسیار 
جالبــی در صحبت های آقای خســروی مطرح 
شد که بســیار برای من عجیب بود که اینکه آقای 
خســروی به این نکته اشــاره کرد، خبر مصوبه 
واردات خودرو باعث افزایش قیمت ارز شــد، اگر 
این چنین اســت اعام کنید کــه واردات خودرو 
انجام نمی شــود، تا نرخ ارز کاهش یابد و حداقل 

قیمت کالاهای دیگر کاهش یابد. 
دبیر انجمن واردکنندگان خودرو اظهار داشــت: 
واردات خــودرو طی 10 ســال اخیــر حداکثر 
میزان ارزی بری آن 2 میلیارد دلار بوده است که 
به نســبت کل واردات میزان ارزبری آن یک تا 3 

درصد بوده است. 

وزیر ارتباطات خبر داد

افزایش ۷۰ درصدی ظرفیت اینترنت کشور تا مهرماه
چهار شنبه     8 تیر1401     سال هفتم     شماره 1083      8 صفحه     3000 تومان
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خانه  هنر   میرا

سازمان امور مالیاتی کشور منتشر کرد

مالیات ستانی از کارتخوان ها 
قانون مجلس است

رهبرمعظم انقلاب در دیدار رئیس و مسئولان قوه قضائیه:

ساختارهای فسادزا در قوه قضاییه 
باید در هم شکسته شود

در دستور کار بانک مرکزی قرار دارد

صدور گواهینامه های حرفه ای 
بازار پول

سخنگوی صنعت برق:
 بـرق ۱۰۰ اداره پرمصرف 

در تهران قطع شد
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خ ارز  وحانی برای کنترل نر  تلاش دولت ر
با تزریق 18 میلیارد دلار ذخایر در بازار

راهکارهای کنترل نرخ اجاره بها

 تعیین دستوری سقف اجاره بها 
مؤثر یا شکست خورده؟ 

آگهی مناقصه عمومی یک مرحله ای 
موضوع: آگهی مناقصه بکارگیری نیروهای مشاور مهندسی ) طراحی و نظارت ( عمومی / يک مرحله ای 

سپرده شركت در مناقصه برآورد ) ريال (موضوع مناقصهشماره مناقصه

۳6.۳18.777.5402.090.000.000پروژه اجرايی بکارگیری نیروهای مشاور مهندسی 1401/2۳
برگزاری مناقصه 

ضمنا آگهی مناقصه در سايت اينترنتی الکترونیکی دولت ) ستاد ايران ( )www.setadiran.ir( قابل رويت می باشد.
تاريخ فروش اسناد: 1401/04/07 لغايت 1401/04/14 

تاريخ تحويل پاكات مناقصه: تا پايان وقت اداري روز شنبه  مورخ 1401/05/01 
محل تحويل پاكات مناقصه: اهواز امانیه خیابان شهید منصفي شركت توزيع نیروي برق خوزستان طبقه اول دفتر حراست و امور محرمانه 

تاريخ گشايش پاكات مناقصه: روز دوشنبه 05/0۳ /1401 ساعت 10
مبلغ خريد اسناد مناقصه: 1.000.000 ريال واريز به حساب سپهر شماره 0104978200007 نزد بانك صادرات اهواز شعبه دز 

پیشــنهاد دهنــده مكلــف اســت معــادل مبلــغ ســپرده ، تضمیــن هــاي معتبــر تســلیم يــا مبلــغ مذكــور را بــه حســاب بانكــي شــركت واريــز و يــا چــك بانكــي تضمینــي 
در وجــه شــركت تهیــه و حســب مــورد ضمانــت نامــه يــا رســید واريــز وجــه يــا چــك بانكــي را ضمیمــه پیشــنهاد بــه شــركت تســلیم نمايــد.

به پیشنهاد هاي فاقد سپرده ، سپرده هاي مخدوش، سپرده هاي كمتر از میزان مقرر يا چك شخصي و نظاير آن ترتیب اثر داده نخواهد شد.
به پیشنهاد های فاقد امضاء، مخدوش و پیشنهاداتي كه بعد از انقضاء مدت مقرر واصل شود مطلقاًترتیب اثر داده نخواهد شد.

ساير اطلاعات و جزئیات مربوطه در اسناد مناقصه مندرج است.

روابط عمومی شرکت توزیع نیروی برق خوزستان

 نوبت دوم

تاريخ انتشار نوبت اول: 1401/04/07
 تاريخ انتشار نوبت دوم: 1401/04/08

آگهی فراخوان عمومی 
را در قالب  نظر دارد پروژه مشروحه ذيل  سازمان ملی زمین و مسکن در 
مشارکت از طريق اداره کل راه و شهرسازی گلستان در محل اجرای پروژه 

علی آباد کتول با برگزاری مناقصه عمومی واگذار نمايد.
لذا کلیه سرمايه گزاران حقیقی و حقوقی واجد شرايط می توانند در مهلت مقرر 

جهت دريافت اسناد شركت در مناقصه به سامانه ستاد، مراجعه فرمايند.

موضوع مناقصه رديف

مشارکت در ساخت مسکن ملی 118 واحدی علی آباد کتول1

مهلت دريافت اسناد مناقصه و مكان: از تاريخ انتشار تا ساعت 1۳ روز 20 /04 /1401 – 
�https:��setadiran.ir از طريق سامانه تداركات الكترونیكي دولت )ستاد( به آدرس

توجه: كلیه مراحل برگزاري مناقصه از دريافت اسناد تا ارائه پیشنهاد قیمت 

مناقصه و بازگشايي پاكات از طريق درگاه سامانه تداركات الكترونیكي دولت 
)ستاد( انجام خواهد شد. لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضويت 
قبلي مراحل ثبت نام در سايت مذكور و دريافت گواهي امضاي الكترونیكي 

را جهت شركت در مناقصه محقق سازند.
آخريـــن مهلـــت ارســـال پيشـــنهاد قيمـــت مناقصـــه: تـــا ســـاعت 1۳ روز 

1401/05/01 )ســـامانه ســـتاد(
زمان بازگشايي پاكتهاي پیشنهاد قیمت ساعت 9 صبح روز 1401/05/02 در 

محل اداره كل خواهد بود.
و  پیمان  )اداره   017-۳2244۳71 شماره  با  بیشتر  اطلاعات  کسب  برای 

رسیدگی( تماس حاصل نمايید.
تاريخ انتشار نوبت اول: 1401/04/08

 تاريخ انتشار نوبت دوم: 1401/04/09

 نوبت اول

شناسه آگهى : 1343137

اداره کل راه شهرسازی استان گلستان
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را جهت شركت در مناقصه محقق سازند.
آخريـــن مهلـــت ارســـال پيشـــنهاد قيمـــت مناقصـــه: تـــا ســـاعت 1۳ روز 

1401/05/01 )ســـامانه ســـتاد(
زمان بازگشايي پاكتهاي پیشنهاد قیمت ساعت 9 صبح روز 1401/05/02 در 

محل اداره كل خواهد بود.
و  پیمان  )اداره   017-۳2244۳71 شماره  با  بیشتر  اطلاعات  کسب  برای 

رسیدگی( تماس حاصل نمايید.
تاريخ انتشار نوبت اول: 1401/04/08

 تاريخ انتشار نوبت دوم: 1401/04/09

 نوبت اول

شناسه آگهى : 1343137

اداره کل راه شهرسازی استان گلستان



امیرعبداللهیان در دیدار با اردوغان:

راه حل سیاسی تنها مسیر حل بحران سوریه است

رهبرمعظم انقلاب در دیدار رئیس و مسئولان قوه قضائیه:

ساختارهای فسادزا در قوه قضاییه باید در هم شکسته شود

سیاست
روزنامه اقتصادی صبح ایران

صفحه 2
www . K H A R I D A A R O N L I N E . i rچهار شنبه      8 تیر 1401    شماره 1083

 اصلاح تعرفه گاز خانگی بهترین راه نجات
 از سرمای زمستان ۱۴۰۱

الهام برزین  مدیریت نامتوازن گاز در ســال های گذشــته، کشور را با 
کمبود مصرفی این سوخت فســیلی مواجه کرده است که بخش اعظم 
این گاز بــه مصرف بخش خانگــی اختصاص دارد، از ایــن رو مدیریت 
صحیح تعرفــه گاز خانگــی می تواند با اصــاح الگــوی بهره برداری 

مشترکین پرمصرف، به تامین گاز در فصول سرد سال کمک کند.
ایران دومین دارنده منابع گازی جهان است و می تواند نقشی برجسته 
در بازار جهانــی گاز ایفا کند. با وجــود این، مدیریت نامتــوازن و غیر 
اقتصادی مصرف گاز در سال های گذشته، کشــور را با چالشی اساسی 
روبه رو ســاخته و حتی تراز مصرف گاز در فصول ســرد را منفی کرده 
است. به طوری که جواد اوجی وزیر نفت دولت سیزدهم، برای ماه های 
سرد ســال 1400 از قبل 200 میلیون مترمکعب کسری گاز مصرفی 
روزانه را پیش بینی و اعام کرد. این بدان معناســت کــه میزان تولید 
گاز در هــر روز 200 میلیون مترمکعب کمتــر از میزان مصرف داخلی 
آن خواهد بود. از سوی دیگر با توجه به وقفه پیش آمده در طرح توسعه 
میادین گازی و بهره برداری نشدن از این میادین تا 4 سال آینده، انتظار 

می رود کسری گاز مصرفی در سال های آتی تداوم یابد.
بر اســاس برنامه دولت ســیزدهم برای تخصیص گاز در 4 ماه ســرد 
سال، بیش از 70 درصد از مصرف گاز کشــور به بخش خانگی و تجاری 
اختصــاص دارد. 30 درصد باقی مانــده هم در صنایعــی نظیر فولاد، 
پتروشــیمی، نیروگاه ها و حوزه هایی مانند حمل ونقــل و صادرات به 

مصرف می رسد.
 نبود مدیریت صحیــح مصرف در بخش خانگــی و تجاری طی فصول 
ســرد، کشــور را درگیر کمبود گاز می کند. این امر خسارتی جدی به 
صنایعی نظیر فولاد، ســیمان، پتروشــیمی و... وارد و با افزایش قیمت 
نهایی فولاد و ســیمان، بازارهای مرتبط مانند مســکن و ساخت وساز 
را با اختال مواجه می کند. از ســوی دیگر در چنین شرایطی استفاده 
از ســوخت های جایگزین گاز نظیر مازوت افزایــش یافته و بر آلودگی  
کان شــهرها می افزاید. چنین روندی عاوه بر ضــرر و زیان هنگفت 
اقتصادی به نارضایتی مردم دامن می زند و نه تنها گاز ایران را از جایگاه 
صادراتی خود دور می ســازد بلکه می تواند جایگاه ایران را به یک کشور 

واردکننده  گاز تقلیل دهد.

مرفهین ۵ برابر سایر مردم گاز مصرف می کنند
بررسی سرانه مصرف گاز در بخش خانگی حاکی از آن است که عمده ی 
مشــترکین گاز خانگی میزان مصرف مناســبی را در الگوی مصرف به 
ثبت رســانده اند. بر اســاس مدل IBT که میزان مصرف گاز خانگی را 
به 12 پله تقســیم کرده، در فصول ســرد ســال حــدود 64 درصد از 
مشترکین، مصرف معقول و بهینه ای داشته و در پله های یک تا سه قرار 
گرفته اند. این در حالی است که تنها ســه درصد از مشترکین، عمده ی 
مصرف گاز را به خود اختصاص داده و به تنهایی در پله های 8 تا 12 قرار 

گرفته اند و پنج برابر مشترکین عادی گاز مصرف می کنند.
همچنین بررسی ها نشــان می دهد، عمده این سه درصد مصرف گرا به 
طبقات مرفه جامعه تعلق دارد. اکثریت این افراد در شهر تهران و ساکن 
مناطق یک تا سه هســتند که در زمره ی مناطق گران قیمت ملکی در 
پایتخت محسوب می شوند. عاوه بر این، شهرستان های مرفهی نظیر 
لواســان یا شــهرهای ویایی نظیر چالوس، محمودآباد و...  نسبت به 
شهرهای سردسیر مانند ســنندج و همدان تعداد مشترکین پرمصرف 
بیشتری را در خود جای داده اند. در این مناطق عاوه بر مصارف عادی، 
بخشی از گاز خانگی صرف امور پر مصرفی نظیر گرمایش سونا، استخر، 

شومینه و... می شود که به هدررفت بی رویه گاز می انجامد.
مدیریت صحیح تعرفه گاز خانگی بر اســاس میزان مصرف مشترکین 
از اولویت ویژه ای برخوردار اســت. به نحوی که اصــاح قیمت گاز، آن 
دســته از اقلیت پرمصرف را به اصاح الگوی بهره بــرداری وادار نماید. 
بدین ترتیب با توجه بــه قانون بودجه 1401 انتظار مــی رود، نرخ گاز 
برای اکثریت مشــترکین با الگوی مصرف مناســب، بدون تغییر باقی 
مانده و برای مشــترکین بســیار پرمصرف با افزایش 10 تا 20 برابری 
همراه باشد. با مدیریت مناســب تعرفه گاز خانگی، کسری مصرف گاز 
کاهش یافته و زمســتان 1401 وضعیت گاز مصرفی کشور در شرایط 

مساعدی قرار می گیرد.

سرلشکر سلامی:

رژیم صهیونیستی قادر به دفاع از خود نیست
فرمانده کل سپاه گفت: رژیم صهیونیســتی که قادر به دفاع از خود هم 
نیست و کاماً یک رژیمی بدون سیاست است ،چگونه برخی کشورهای 

اسامی بر آن تکیه می کنند که دارای امنیت یا اقتصاد باشند.
سرلشکر ســامی در دیدار با ژنرال »ندیم رضا« رئیس کمیته مشترک 
روســای ســتاد ارتش پاکســتان که در راس هیئت نظامی در ستاد 
فرماندهی کل سپاه حضور به هم رساندند ، با تاکید بر مناسبات نزدیک 
و ریشــه دار دینی،فرهنگی و تاریخی دو ملت ، کشور و نیروهای نظامی 
ایران و پاکســتان گفت : ما دو ملت مسلمان هســتیم که خدای واحد، 
پیامبر عظیم الشــأن و قرآن ما را به یکدیگر پیوند داده اســت عاوه بر 
این یک فرهنگ غنی مشــترک که دو ملت را به هــم متصل می کند از 
عوامل دیگر این احساس برادری اســت و در کنار آن همسایگی که در 
مفاهیم و تعابیر قرآنــی و تعالیم پیامبر عظیم الشــأن نیز وجود دارد ، 

درباره همسایگان ما هم صادق است.
وی با تاکید بــر اینکه در تاریخ ریشــه دار دو ملت هیچ نشــانه ای جز 
دوستی و برادری وجود ندارد گفت: عاوه بر این اشتراکات قوی و ریشه 

دار ما به عنوان جزئی از جهان اسام دشمن های مشترکی داریم.
فرمانده کل ســپاه از رژیم غاصب صهیونیستی به عنوان دشمن جهان 
اســام و بشــریت یاد کرد و با بیان اینکه آمریکایی ها نیز که تکیه گاه 
اصلی صهیونیست ها هستند اساساً دشــمن حکومت اسام هستند، 
فرجام و سرنوشت عادی سازی روابط با صهیونیست های کودک کش 
را برای برخی حــکام منطقه تلخ توصیف و تصریح کرد :ســوال مهمی 
است که رژیم صهیونیســتی که قادر به دفاع از خود هم نیست و کاماً 
یک رژیمی بدون سیاست اســت ،چگونه برخی کشورهای اسامی بر 
آن تکیه می کنند که دارای امنیت یا اقتصاد باشــند این مســئله هیچ 

منطقی ندارد.
سرلشکر ســامی ارمغان حضور آمریکایی ها در جهان اسام را تفرقه 
های بزرگ ،جنگ های داخلی طولانی ، تخریــب خانه ها و همچنین 
آواره کردن مردمان ، محروم کردن ملت های مســلمان از ثروت های 
خودشان و در واقع داشتن ناامنی و فقر و عقب ماندگی دانست و گفت: 
وقتی به افغانستان نگاه می کنیم آثار زیان بار و غیر قابل جبران مداخله 
آمریکایی هــا را می بینیم همانگونــه که ما از این مداخــات ویرانگر 
آمریکایی ها در افغانســتان رنج می بریم ؛مردم، دولت و اساســاً کشور 

پاکستان هم به نحو دیگری رنج می برند.
وی با بیان اینکــه امنیــت جمهوری اســامی پاکســتان را معادل 
امنیــت جمهوری اســامی ایــران می دانیــم، بر توســعه و تحکیم 
مناســبات و همکاری ها در حوزه های مختلف به ویــژه ارتقای هرچه 
بیشــتر امنیت مرزهای مشترک و مبارزه با تروریســت ها تاکید کرد و 
گفت:خوشبختانه ما بیشــتر ماقات هایمان طی ســالهای گذشته با 
فرماندهان عزیز ارتش پاکســتان بوده است، این نشان دهنده آن است 
که ما روابط برادری خوبی با ارتش پاکســتان داریــم و با هر چیزی که 

بخواهد به آن خدشه وارد کند مقابله می کنیم.

یادداشت

تریبون

رئیس مجلس شــورای اســامی گفت: اکنون توقع 
مجلــس و مردم این اســت تا قــوه قضائیــه در زمان 
مشــخص با مقصران ســانحه ریلی قطار مشهد -یزد 

برخورد کند.
 محمدباقر قالیباف در جلسه علنی مجلس و در جریان 
بررسی گزارش کمیسیون عمران در خصوص سانحه 
ریلی قطار مشهد - یزد بیان کرد: از اعضای کمیسیون 
عمران مجلس که به ســرعت در محل ســانحه حضور 
یافتند و از همان لحظــات ابتدایی گزارش خود را تهیه 
کردند تشکر می کنم. مجددا به 14 خانواده که عزیزان 
خود را در این حادثه از دست دادند تسلیت گفته و با 80 

مصدوم این سانحه ابراز همدردی می کنم.
وی در ادامه اظهار کرد: کمیسیون عمران به 
سرعت و به موقع در محل حادثه حضور یافت 
و گزارش خود را تنظیم کرد. دوستان وزارت 
راه و شهرســازی باید توجه کنند که تجدید 
نظر در ســاختارهای نظارتی لازم است. در 
قراردادهایی که در حــوزه تعمیر و نگهداری 

از قطارها بسته می شود باید بر اساس نظام فنی اجرایی 
کشور باشــد اما اکنون بعضا اینگونه نبوده و اشکالاتی 

وجود دارد.
رئیس مجلس شورای اســامی در ادامه تصریح کرد: 

آموزش نکته کلیدی دیگر است. آموزش در 
حــوزه راه آهن و حمل و نقــل ریلی نیازمند 
استمرار است. از سوی دیگر نیازمند نظارت 
بر اجــرای وظایف تعریف شــده هســتیم. 
اکثر ســوانح ریلی تاکنون ناشــی از خطای 
انســانی یا ضعف در آموزش و یا نبود نظارت 
بر اجرای دقیــق آموزش ها رخ داده اســت. 
مدیریــت در این حوزه یک کار تخصصی اســت و باید 
حتما از مدیران متخصص اســتفاده شــود. باید مرتبا 
دستورالعمل ها به روز شــده و آموزش ها نیز ادامه یابد. 
عمده ســوانح حوزه ریلی به این موضــوع باز می گردد 

که به دســتورالعمل های اجرایــی و مدیریتی چه در 
بخش عملیات و چه در حــوزه نگهداری و چه در حوزه 

سیگنالی توجه نمی شود.
قالیباف افزود: توقع مجلس و خانواده های داغدار از قوه 
قضائیه این است که با افراد متخلف برخورد شود. مردم 
منتظر هستند تا ببینند در زمان مشخص مقصران این 
حادثه به چه مجازاتی می رســند؟ جبران مالی و ابراز 
همدردی از مسئولیت های انســانی ما است اما وظیفه 
اصلی ما این اســت که در زمان مشخص با مقصران این 
حادثه برخورد شــود. عناصر مدیریتــی که تخلف نیز 

داشتند باید تنبیه انضباطی شوند.

مجلس

محمد مهاجرانــی  وزیر امــور خارجه 
کشــورمان در دیدار با رئیس جمهور ترکیه 
گفت: راه حل سیاســی و ضرورت اجتناب 
از هرگونه اقدام نظامی به عنوان تنها مسیر 

برای حل بحران سوریه است.
حســین امیرعبداللهیان وزیر امور خارجه 
کشــورمان در جریان دیدار از ترکیه شــب 
گذشــته با رجب طیــب اردوغــان رئیس 
جمهــور این کشــور دیــدار و در خصوص 
موضوعات موردعاقه دو کشور به گفتگو و 

تبادل نظر پرداخت.
وزیر امور خارجه کشــورمان در این دیدار با 
اباغ سام رئیس جمهور اســامی ایران و 
همچنین تجدید دعــوت از رئیس جمهور 
ترکیه برای ســفر به کشــورمان به منظور 
برگزاری نشست شورای عالی همکاری های 
دو کشــور در تهــران و همچنیــن برپایی 
نشست کمیسیون همکاری های مشترک 

اقتصادی فی مابین، آمادگی کشورمان برای 
ارتقای روابط اقتصادی و تجــاری با ترکیه 
و افزایش تبادلات تجاری در ســطح هدف 
گذاری شده بین دوکشــور را مورد تصریح 

قرار داد.
امیرعبداللهیــان همچنیــن در این دیدار 
با تشــریح آخرین وضعیت گفتگو برای لغو 
تحریم ها، جدیت جمهوری اســامی ایران 
برای رســیدن به توافقی خوب، قابل اتکا و 
پایدار، در صورت واقع بینی طرف آمریکایی 
و اجتناب از زیاده خواهی را دســت یافتنی 

دانست و مورد تاکید قرار داد.
وزیر امــور خارجه کشــورمان در خصوص 
موضوع ســوریه با تبیین دیــدگاه اصولی 
جمهوری اســامی ایران در زمینه راه حل 
سیاسی بعنوان تنها مسیر برای حل بحران، 
و ضرورت اجتنــاب از هرگونه اقدام نظامی، 
آمادگی کشــورمان برای تسهیل در زمینه 

گفتگو برای کاهش نگرانی های امنیتی در 
سوریه را مورد تاکید قرار داد.

دکتر امیر عبداللهیان همچنین در خصوص 
برخی تحرکات رژیم جعلی صهیونیســتی 
در منطقه و کشورهای پیرامونی جمهوری 
اسامی ایران، بر فتنه انگیزی و ایجاد ناامنی 
بعنوان ارمغان حضور این رژیم برای منطقه 
تصریح و بر حمایت جمهوری اسامی ایران 

از آرمان فلسطین تاکید کرد..
رجب طیب اردوغــان رئیس جمهور ترکیه 
نیز در ایــن دیدار با اباغ ســام به مقامات 
عالیه کشورمان، سیاست همسایگی دولت 
و نگاه به فعال ســازی روابط با همسایگان را 
مورد تمجید قرار داد و بــا تاکید بر ضرورت 
نیل به تبادلات تجاری هدف گذاری شــده 
از سوی دو کشــور، با تشکر از تجدید دعوت 
برای ســفر به جمهــوری اســامی ایران، 
ابــراز امیــدواری کرد در فرصت مناســب 

برای برگزاری شــورای عالی همکاری های 
فی مابین به تهران سفر نماید.

رئیس جمهــور ترکیــه همچنین حصول 
توافق در مذاکرات هســته ای را مورد اشاره 
قرار داد و ابراز امیــدواری کرد این گفتگو ها 

به نتایج ثمر بخشی منجر شود.
وی همچنین ضمــن با اهمیــت خواندن 
موضوعات مرتبــط با فلســطین، قدس و 
مسجدالاقصی از دیدگاه ترکیه، فلسطین را 

موضوع مهم دنیای اسام دانست و وحدت 
جهان اســام در این خصوص را با اهمیت 

ذکر کرد.
تحولات افغانســتان، اوضاع در عراق، روند 
آســتانه، عزم دوکشــور در زمینه مبارزه با 
تروریســم، تمرکز بر راه حل سیاسی برای 
مشــکات منطقه از دیگر محورهای مورد 
گفتگو در دیدار وزیر امور خارجه کشورمان 

با رئیس جمهور ترکیه بود.

مردم منتظرند ببینند مقصران حادثه قطار چه مجازاتی می شوند؟

ســید مهدی حســینی  رهبر انقاب با 
تأیید ســخنان رئیس قوه قضائیه مبنی بر 
»در اولویت بــودن مبارزه با فســادِ درون 
قــوه«، فرمودند: در مقوله مبارزه با فســاد، 
کار اصلی، مقابله با ساختارهای فسادزا و در 

هم شکستن آنها است.
رهبر معظم انقاب اسامی در دیدار رئیس 
قوه قضاییه و جمعی از مسئولان و کارکنان 
دســتگاه قضایی بــه تبیین »ســنت هایِ 
غیرقابل تغییر الهی در جوامع« پرداختند و 
گفتند: علت سربلندی و پیروزی حیرت آور 
ملت ایران و نظام جمهوری اسامی در برابر 
حوادث بزرگ و تلخ سال 1360، ایستادگی 
و تاش و نهراسیدن از دشــمنان بود و این 
سنت الهی در همه دورانها قابل تکرار است 
و باید بدانیــم خداوند ســال 1401 همان 

خداوند سال 1360 است.
ایشــان همچنین قوه قضائیه را رُکنی مهم 
و تأثیرگذار در مســائل کشــور خواندند و 
توصیه هایی هشــت گانه همچــون اجرای 
جدی سند تحول در همه ســطوح، مبارزه 
جدی با فســاد، جلوگیری از تضییع حقوق 
عامّه، مراقبت از امنیت روانی مردم، تنظیم 
رابطه دســتگاه قضایــی با ضابطــان و به 
سرانجام رســاندن پرونده های باز شده در 
افکار عمومی، خطاب به مســئولان این قوه 

بیان کردند.
رهبر انقــاب اســامی در این دیــدار، با 
گرامی داشــت یاد و خاطره شهید آیت الله 
بهشــتی و دیگر شــهدای هفتم تیر، شهید 
بهشتی را شخصیتی واقعاً برجسته خواندند 
و با اشاره به شرایط پیچیده و خاص ماههای 
منتهی به هفتم تیر سال 1360 و بعد از آن، 
گفتند: بررسی شرایط آن دوران برای امروز 

ما معرفت آموز و راهگشا است.
حضرت آیت الله خامنه ای با مرور شــرایط 
ســال 1360، و ماههای قبل از هفتم تیر، به 
وضعیت ســخت جنگ تحمیلی و پیشروی 
نیروهای صدام تا نزدیکی چند شــهر بزرگ 
در غرب و جنوب اشــاره کردنــد و افزودند: 
در کنار شرایط بسیار نامســاعد جنگ، در 
تهران نیز منافقین عمــاً جنگ داخلی به 
راه انداخته بودند و از نظر سیاســی هم چند 
روز قبل از هفتم تیر، مجلس به عدم کفایت 
سیاسی رئیس جمهور رأی داده بود و کشور 
رئیس جمهور نداشــت. در چنین شرایطی، 
استوانه ای همچون شهید بهشتی از انقاب 

و نظام گرفته شد.
ایشان همچنین به شــهادت رئیس جمهور 
و نخســت وزیر کشــور، دو ماه بعد از حادثه 
هفتم تیر و پس از آن، شــهادت تعدادی از 
فرماندهان ارشد جنگ در ســانحه هوایی 
اشاره کردند و گفتند: جوانان و نسل جدید 
از این حوادث مطلــع نیســتند و باید این 
مســائل را مطالعه و با دقت در مورد آنها فکر 
کنند. کدام دولت و کشور را سراغ دارید که 
در مقابل چنین حوادث تلخ و وحشــتناکی 

از پا نیفتد؟رهبر انقاب اسامی خاطرنشان 
کردند: در مقابل همه این حوادث، در رأس 
همــه امام همچــون کوه دماوند ســربلند 
ایستاد و مسئولان دلســوز و مردم و جوانان 
انقابی نیز ایســتادند و توانســتند شرایط 
کشور را صد و هشــتاد درجه تغییر دهند، 
به طــوری کــه ناکامی های پــی در پی به 
پیروزیهای پی در پی تبدیل شــد، منافقین 
از ســطح خیابانهــا جمع شــدند، ارتش و 
سپاه قوی تر شدند و کشــور به روال عادی 

بازگشت.
حضرت آیــت الله خامنــه ای با اشــاره به 
ذوق زدگی دشــمن در برخــی مقاطع به 
دلیل برخی ضعفهــا و و کمبودهای داخلی 
افزودند: هم در ســال 1360 و هم بعد از آن 
در چهار دهه گذشته، دشــمن در مواردی 
ذوق زده و امیدوار شــده و تصور کرده است 
بســاط انقاب و نظام در حال جمع شــدن 
اســت اما این امیدواری تبدیل به نا امیدی 
شــده و مشــکل آنها این اســت که راز این 

ناامیدی را متوجه نمی شوند.
ایشــان تأکید کردند: دشــمن نمی تواند 
بفهمد که در این عالم به غیر از محاســبات 
سیاسی، محاسبات دیگری هم وجود دارد 

که همان سنت های الهی هستند.
رهبر انقاب بــه نمونه هایی از ســنت ها و 
قوانین الهــی در قرآن دربــاره نتیجه یاری 
دین خــدا و یــا نتیجه کفــران نعمت های 
خداوند اشــاره کردنــد و افزودنــد: قرآن 
کریم مملو از مضامینِ مربوط به سنت های 
الهی اســت و جمع بندی آنها این است که 
اگر جوامع در مقابل دشــمنان ایســتادند 
و با توکل بر خداوند بــه وظایف خود عمل 
کردنــد، نتیجــه آن پیروزی و پیشــرفت 
اســت اما اگر دچار اختاف، عافیت طلبی 
و سستی شــوند، نتیجه آن شکست خواهد 

بود.

حضرت آیــت الله خامنــه ای بــا تأکید بر 
لزوم بررسی علمی ســنت های الهی با نگاه 
جامعه شناسی، سخنان خود در این بخش 
را اینگونــه جمع بندی کردنــد: ملت ایران 
در ســال 1360 با قرار گرفتن در مدار یکی 
از سنت های الهی یعنی جهاد و ایستادگی 
توانســت دشــمن را ناامید کند. امروز نیز 
همان قاعده و قانون جاری اســت و خداوند 
ســال 1401 همان خداوند ســال 1360 
اســت و باید تاش کنیم خــود را مصداق 
ســنت های الهی قرار دهیم تــا نتیجه آن 

پیشرفت و پیروزی باشد.
رهبر انقاب در ادامه قــوه قضائیه را رُکنی 
مهــم و تأثیرگذار در کل کشــور خواندند و 
گفتند: بر اســاس آیات قرآن کریم، وظیفه 
حکومت اسامی، اقامه نماز یعنی گسترش 
روح تعبّد در جمهوری اسامی، ایتاء زکات 
یعنی عدالــت توزیعی در جامعه اســامی 
و امر به معروف و نهی از منکــر یعنی امر به 
ارزشهایی همچون عدالت،  انصاف، برادری 
و نهی از ظلم، فســاد و تبعیض اســت که به 
این اصل در قانون اساســی نیز تأکید شده و 

جزو وظایف قوه قضائیه هم قرار دارد.
ایشان افزودند: اگر به این وظایف با استفاده 
از امکانات گوناگون همچــون امکانات قضا 
و دادگستری عمل نشــود، مصداق تضییع 
نعمت های الهی اســت و از این ناحیه ضربه 

خواهیم خورد.
حضــرت آیــت الله خامنــه ای، رئیس قوه 
قضائیه را فــردی مؤمن، انقابــی، پرُ کار، 
مردمی، به دور از تشــریفات، آشنا با زوایای 
گوناگون قوه و برخوردار از گوش شــنوا در 
قبــال منتقــدان خواندنــد و توصیه هایی 
هشت گانه به مســئولان و کارکنان این قوه 

بیان کردند.
ایشان در توصیه اول، سند تحول تهیه شده 
در دوره مدیریــت قبــل را از مترقی ترین 

اسناد تحول دانستند و افزودند: به این سند 
باید عمل و بر اســاس آن شخصیت سازی و 

کادرسازی شود.
رهبر انقاب، عمل به ســند تحول را باعث 
جلوگیــری از انفعال در مقابــل مخالفتها 
خواندند و افزودند: رئیس قوه، مقیّد به عمل 
به سند است اما در سطوح دیگر یعنی همه 
قضات،  کارکنان و مدیــران نیز باید این کار 
با قوت دنبال شــود البته بر اســاس برخی 
گزارشــها، در این زمینه آنگونــه که باید، 
عمل نشده اســت.»مبارزه جدی با فساد« 
توصیه بعدی حضــرت آیت الله خامنه ای به 

مسئولان قضایی بود.
ایشان با تأیید ســخنان رئیس قوه قضائیه 
مبنی بر »در اولویت بودن مبارزه با فســادِ 
درون قوه«، خاطرنشــان کردنــد: اکثریت 
قضات، افرادی شــریف، پاکدست، نجیب، 
مؤمن و زحمتکش هســتند امــا با معدود 
افراد فاســد که بــه کار و آبــروی دیگران 
آســیب می زنند، باید برخورد شود البته در 
مقوله مبارزه با فســاد، کار اصلی، مقابله با 
ساختارهای فســادزا و در هم شکستن آنها 

است.
رهبر انقــاب با تأکیــد بر تقویــت دانش 
قضایی و جلوگیــری از صدور احکام ضعیف 
یا مخــدوش، در توصیه بعدی به تشــویق 
قضــات و کارکنــان شــریف و زحمتکش 

سفارش کردند.
»معطل نمانــدن هیچ یــک از اختیارات و 
مأموریت هــای قانونی قــوه« توصیه دیگر 
حضرت آیــت الله خامنه ای به مســئولان 
قضایی بــود که در این زمینــه گفتند: مثاً  
دادســتان کل در حــوزه حقــوق عمومی 
وظایفی دارد که باید با رصــد کامل و البته 
بدور از احساسات و شــعارزدگی، از تضییع 

حقوق عامه جلوگیری کند.
ایشان پیشگیری از جرم را از دیگر مصادیق 

مأموریتهای مهم قوه قضائیه برشــمردند و 
گفتند: به عنوان نمونه باید با عمل به تکلیف 
قانونی در زمینه تعییــن مالکیت زمین ها 
در شــهرها و روســتاها، از جرائمی مانند 

زمین خواری و کوه خواری پیشگیری شود.
رهبر انقــاب در توصیه ششــم، »تنظیم 
ارتباطات قوه قضائیــه و ضابطان قضایی« 
را مورد تأکید قرار دادنــد و گفتند: بر رفتار 
ضابطین بایــد مراقبت و نظارت شــود که 
در حق متهم زیاده روی یا تندروی نشــود. 
دســتگاه قضایی نیز نباید تحت تأثیر ضابط 
باشد بلکه باید به صورت مستقل به مسائل 
رســیدگی کند. البته نظرات کارشناســی 

ضابطان نیز نادیده گرفته نشود.
ایشــان در این زمینــه افزودنــد: یکی از 
گایه های ضابطان از دســتگاه قضایی رها 
کردن برخی پرونده هــا به علت کمبودهای 
قانونــی اســت در حالیکه باید بــا تکمیل 

قوانین این خلأ را برطرف کرد.
حضــرت آیــت الله خامنــه ای در توصیه 
بعدی به مســئولیت قوه قضائیــه در قبال 
امنیت روانی مردم اشــاره کردند و گفتند: 
امنیت روانی از جمله حقوق عمومی اســت 
و دســتگاه قضایی باید از نگــران کردن و 
تخریب ذهن مردم به وســیله شــایعات و 
اظهارات دروغ و هراس افکنِ افراد مشخص 
یا نامشخص در رســانه ها و فضای مجازی 

جلوگیری کند.
رهبــر انقــاب در توصیه هشــتم و پایانی 
با اشــاره به باز شــدن پرونده هــای مهم و 
گوناگون در افکار عمومی همچون مســائل 
کارخانجات یا تصرفــات غیرقانونی، تأکید 
کردند: ســر زخم پرونده هایی که در افکار 
عمومی بــاز می شــود نباید بــاز بماند. هر 

پرونده را تا آخر ادامه دهید و نهایی کنید.
ایشان در پایان سخنانشــان، کار قضایی را 
از جمله کارهای بسیار دشــوار برشمردند 
و گفتند: البتــه اگر این کار را بــرای خدا و 
با هدایت الهی انجــام دهید، اجــر آن نیز 

سنگین خواهد بود.
در ابتــدای این دیــدار، حجت الاســام 
والمســلمین محســنی اژه ای رئیس قوه 
قضائیه، گزارشی از اقدامات این دستگاه در 
دوره اخیر، با تأکید بر ارتباط بیش از پیش با 
اقشــار مختلف مردم، تقویت تعامل با قوای 
دیگر، تاش برای تحقق سند تحول قضایی، 
جهش در اســتفاده از فناوری های نوین و 
هوشمندسازی خدمات قضایی، حمایت از 
تولید و رفع موانــع آن، رایگان کردن برخی 
خدمات قضایی در مناطــق محروم، مبارزه 
جدی با فســاد به ویژه در داخل قوه، اولویت 
دادن به پرونده های کثیرالشــاکی و دارای 
اهمیت در افکار عمومی، تشــدید نظارت ها 
بر حُسن اجرای قوانین و مصوبات لازم الاجرا 
و همچنین پیگیری های مســتمر و جاری 
بــرای بهبود وضــع معیشــتی کارکنان و 

تقویت پایه بودجه قوه قضائیه بیان کرد.
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واریزی های صندوق توسعه ملی به حساب 
صندوق تثبیت بازار سرمایه به کجا رسید؟

مدیر عامــل صندوق تثبیت بازار ســرمایه با بیان اینکــه واریزی های 
صندوق توســعه ملی بــرای فصل بهار امســال به حســاب صندوق 
تثبیت انجام نشــده است، گفت: روز گذشــته به منظور تعیین تکلیف 
وضعیت واریزی ها جلسه ای برگزار شــد، اما در نتوانستیم به یک توافق 
برای شروع واریزی ها دســت پیدا کنیم. هیات امنای صندوق توسعه 
ملی در تاریخ 26 دی ماه 1400 مصوب کردند تــا مبلغی معادل 650 
میلیارد تومان را به صــورت ماهیانه نزد صندوق تثبیت بازار ســرمایه 
ســپرده گذاری کنند.به دنبال چنین توافقی، مرحله نخست واریزی از 
صندوق توسعه ملی به صندوق تثبیت بازار ســرمایه در تاریخ 30 دی 
ماه 1400 انجام شــد.ادامه واریزی ها مســتلزم امضای قــرارداد بین 
صندوق توســعه ملی و صندوق تثبیت بازار سرمایه بود که پیش نویس 
آن قرارداد بافاصله تهیه شد، اما جمع بندی و اجماع برای نهایی شدن 
آن پیش نویس با مشکل همراه شد که در نهایت آن قرارداد در نخستین 

روزهای اردیبهشت 1401 به امضا رسید.
بر اســاس قرارداد امضا شــده قرار بر این بود تا واریزی بهمن و اسفند 
1400 که رقمی معادل یــک هزار و 300 میلیارد تومان اســت، انجام 

شود که این اقدام در تاریخ 10 اردیبهشت ماه اجرایی شد.
با توجــه به امضای چنیــن قراردادی مقرر شــد تا واریــزی فروردین 
و اردیبهشــت 1401 به صندوق تثبیت بازار ســرمایه انجام و تا پایان 
اردیبهشــت ماه رقمی معادل یک هزار و 300 میلیــارد تومان به این 
صندوق واریز شــود.امیرمهدی صبایی به آخرین وضعیت پرداختی ها 
از سوی صندوق توســعه ملی به صندوق تثبیت بازار سرمایه اشاره کرد 
و افزود: تا چندی پیش مشکل موجود بر ســر راه واریزی های صندوق 
توســعه ملی، عدم توافق برای امضای قرارداد از سوی طرفین بود؛ این 
در حالی است که قرارداد بعد از رفع مشکات منعقد شد و قرار بر انجام 
واریزی ها طبق موعد مقرر بود.وی با بیان اینکه صندوق توســعه ملی 
قرار بود رقم حدود هشــت هــزار و 500 میلیارد تومــان را به صورت 
ماهانه معادل 650 میلیارد تومان به حســاب صنــدوق تثبیت بازار 
ســرمایه واریز کند، ادامه داد: بعد از امضای قرارداد، صندوق توسعه 
ملی رقمی معادل یک هزار و 300 میلیارد تومان را به عنوان نقدینگی 

به صندوق تثبیت بازار سرمایه واریز کرد.

صبایی اظهار داشــت: صندوق توســعه ملی در قبــال چنین تعهدی 
واریزی های فروردین، اردیبهشــت و خــرداد ماه امســال را که رقم 
یک هزار و 950 میلیارد تومان می شــود، را تا کنون انجــام نداد و این 
واریزی ها عقب افتاده است.مدیرعامل صندوق تثبیت بازار سرمایه به 
اختاف نظر موجود در قرارداد منعقد شده در اردیبهشت 1401 اشاره 
کرد و گفت: صندوق توسعه ملی مطالباتی را از ســازمان امور مالیاتی 
طلب داشــت، در آن قرارداد پرداخت پنج هــزار و 200 میلیارد تومان 
از جمع معادل ریالــی 510 میلیون دلار منوط بــه دریافت مطالبات 
صندوق توسعه ملی از ســازمان امور مالیاتی شد.وی خاطرنشان کرد: 
در آن قرارداد صندوق توســعه ملی مکلف شــد تــا مبالغی را که از 
ســازمان امور مالیاتی دریافــت می کند، به عنوان بخشــی از مبلغ 
قرارداد به حساب صندوق تثبیت بازار ســرمایه پرداخت کند.مدیر 
عامل صندوق تثبیت بازار ســرمایه ادامه داد: صندوق توسعه ملی بعد 
از انعقاد آن قراداد، رقم یک هزار و 800 میلیارد تومان از ســازمان امور 
مالیاتی دریافت کرده اســت که از این مبلغ یک هــزار و 300 میلیارد 
تومان را به حســاب صندوق تثبیت بازار سرمایه واریز کرده و مابقی آن 

در اختیار صندوق تثبیت بازار سرمایه قرار نگرفته است.
صبایی در پاســخ به ســوالی مبنی بر اینکه چه مشــکلی مانع از انجام 
این واریزی ها از ســوی صندوق توســعه ملی شده اســت، گفت: بنده 
در جایگاهی نیســتم که بتوانم از ســوی مســوولان صندوق توسعه 
ملی صحبت کنم و بهتر است این موضوع از ســوی مسوولان مربوطه 

پیگیری شود.

عضو شورای عالی کانون صرافان بیان کرد
وش تشدید صف های فر

 عضو شــورای عالی کانون صرافان گفت: روز سه شنبه صف های فروش 
ارز در بازار تشدید شده است و در مقابل خریداران دلار نایاب شدند.

»کامران سلطان زاده« افزود: قیمت دلار در صرافی های بانکی با قیمت 
توافقی وارد کانال 28 هزار تومان شد.

وی ادامه داد: دلار برای متقاضیانی دارنــده کارت ملی نیز با قیمت 27 
هزار تومان به فروش می رسد.عضو شــورای عالی کانون صرافان گفت: 
در روزهای گذشته عرضه ارز در بازار افزایشی بود و در برابر این افزایش 
عرضه، تقاضا برای خرید ارز بســیار کم است.سلطان زاده با پیش بینی 
نرخ ارز در روزهای آینده، گفت: بررســی ها حاکی از این است که روند 
نزولی قیمت ها ادامه خواهد داشــت و همان طور که در برهه ای از زمان 
تقاضا برای خرید ارز افزایشــی اســت در مقطع کنونی عرضه بر تقاضا 

پیشی گرفته و در نتیجه قیمت ها افت داشته است.

معاون درآمدهای مالیاتی سازمان امور مالیاتی کشور خبر داد
ومیت  عدم ارائه اظهارنامه مالیاتی موجب محر

از معافیت های قانونی می شود
 معاون درآمدهای مالیاتی ســازمان امور مالیاتی کشور گفت: عدم ارائه 
اظهارنامــه در مهلت مقرر قانونی، موجب تعلــق جریمه و محرومیت از 
تسهیات و معافیت های قانونی خواهد شد.به گزارش سازمان مالیاتی 
کشور؛ »محمد تقی پاکدامن«، اظهار داشــت: مطابق قانون مالیات بر 
ارزش افزوده، مودیان مالیاتی حداکثــر پانزده روز پس از پایان هر فصل 
مهلت دارند اظهارنامه مالیاتی خود را ارائه کنند.وی ادامه داد: بنابراین 
آخرین مهلت ارایه اظهارنامــه مالیات بر ارزش افزوده دوره ســه ماهه 
اول )بهار( 1401، روز چهارشنبه 15 تیرماه خواهد بود.پاکدامن افزود: 
WWW.IN�مودیان می توانند از طریق درگاه ملــی مالیات به آدرس 

TAMEDIA.IR قسمت مالیات بر ارزش افزوده، اطاعات تکمیلی را 
دریافت و نسبت به ارائه اظهارنامه و پرداخت مالیات متعلقه اقدام کنند.

بازار

 مدیرعامل بانک مســکن با اعام افزایش آورده مردم 
برای ساخت مســکن به 18 هزار میلیارد تومان، گفت: 
19 هزار و500 میلیارد تومان به حســاب ســازندگان 
نهضــت ملــی مســکن از محــل آورده متقاضیان و 
تســهیات دولتی واریز شــد.محمود شــایان درباره 
وضعیت افتتاح حساب، واریز وجه و پرداخت تسهیات 
به ســازندگان طرح نهضت ملی مسکن گفت: تاکنون 
523 هزار و 251 نفر در طرح نهضت ملی مســکن در 

بانک افتتاح حساب کردند که میزان آورده متقاضیان 
به 18 هزار میلیارد تومان رســیده اســت.مدیرعامل 
بانک مســکن ادامــه داد: از جمــع آورده متقاضیان 
تاکنــون 9 هــزار و 500 میلیــارد تومان به حســاب 
سازندگان واریز شده و مابقی نیز نزد بانک است تا بنا به 
درخواست دستگاه های متولی به سازندگان پرداخت 
شود.به گفته شــایان، از محل تســهیات نیز تاکنون 
10 هزار میلیارد تومان به حساب سازندگان پرداخت 

شده اســت.مدیرعامل بانک مسکن توضیح داد: تعداد 
302 هــزار و 716 واحد به بانک بــرای انعقاد قرار داد 
معرفی شــده که از این تعداد،  95 هــزار و 576 واحد 
قراردادهایشــان منعقد شده اســت و مبلغ تسهیات 
منعقد شــده 32 هزار میلیارد تومان اســت.محمود 
شایان مدیرعامل بانک مســکن در گفت وگو با پایگاه 
خبــری وزارت راه و شهرســازی، تازه ترین وضعیت 
افتتاح حســاب، واریز وجه و پرداخت تســهیات به 

سازندگان در طرح نهضت ملی مســکن را اعام کرد و 
گفت: تاکنون 523 هزار و 251 نفر در طرح نهضت ملی 
مسکن در بانک افتتاح حســاب کردند که میزان آورده 
متقاضیان 18 هــزار میلیارد تومان اســت.مدیرعامل 
بانک مسکن ادامه داد: از جمع آورده متقاضیان تاکنون 
9 هزار و 500 میلیارد تومان به حساب سازندگان واریز 
شــده و مابقی نیز نزد بانک اســت تا بنا به درخواست 

دستگاه های متولی به سازندگان پرداخت شود.

مسکن

برهان محمــودی  اگرچه در دو ســال 
گذشــته تعیین ســقف اجاره بها از سوی 
نهادهای سیاستگذار به عنوان عاملی موفق 
برای جلوگیری از رشد اجاره بها عنوان می 
شــود، اما آمارهای مراکز اقتصادی چندان 

این ادعا را تأیید نمی کند.
 دمای اجاره بهای مســکن همزمان با آغاز 
گرم ترین روزهای ســال بــه نقطه جوش 
نزدیک و با افزایــش بی ســابقه ای همراه 
شده است. یافتن مســکن اجاره ای مناسب 
برای خانوارهای متوســط شهری به یکی از 
معضات این روزها تبدیل شده که دو عامل 
»کمبود فایــل اجاره ای مناســب در دفاتر 
مشــاوران اماک« و نیــز »افزایش تمایل 
موجران بــه دریافت اجــاره ماهانه به جای 
ودیعه«، سبب شده تا این سختی در یافتن 

مسکن مناسب اجاره ای، دو چندان شود.
علیرضا زاکانی شــهردار تهــران عصر روز 
گذشــته 6 تیر مــاه گفته بود: شــهرداری 
تاش می کند بازار اجاره را در دست بگیرد 
تا شرایط اجاره داری را که 51 درصد مردم 
شهر با آن درگیر هستند، بهبود ببخشد و تا 
ظرف 6 تا 7 ســال آینده کمبودهای حوزه 
مســکن را جبران کنیم و در فاز مثبت قرار 

بگیریم.
همچنیــن حمیدرضــا صارمــی معاون 
شهرسازی شــهرداری تهران 6 اردیبهشت 
امسال در جلســه صحن علنی شورای شهر 
تهران با بیــان اینکه بعد خانــوار یک نفره 
در تهــران 11 درصد، دو نفــره 23 درصد و 
3 نفره 30 درصد اســت گفــت: 34 درصد 
جامعه تهران خانوارهای 1و 2 نفره تشکیل 
می دهند؛ این در حالی اســت که 43 درصد 
تهرانی ها مســتأجر هســتند، اما متوسط 
کشور 25 درصد اســت و اجاره نشینی در 

مناطق 4 و 15 پایتخت بیشتر است.
محمــود محمــودزاده معاون مســکن و 
ساختمان وزارت راه و شهرسازی نیز در 30 
خرداد 1399 گفته بود: بر اســاس آخرین 
آمار نفوس و مسکن ســال 95، 18 میلیون 
و 100 هزار خانوار در کشــور وجود دارد که 
از این تعداد حدود 6 میلیــون و 600 هزار 
خانــوار، معــادل 30.7 در صد مســتأجر 

هستند.
به گفته محمودزاده بر اساس آمار سال 95، 
در شهر تهران، 43.6 درصد از افراد مستأجر 

هستند.
مرکز پژوهش های مجلس در 7 تیر 1399 
در گزارشــی درباره تعداد اجاره نشــینان 
تهــران، از منابع آماری شــهرداری تهران 
و معاونت مسکن و ســاختمان وزارت راه و 

شهرسازی در سال 1398 بهره برده است.
در این گزارش آمده: در ایران بر اساس آمار 
سرشماری نفوس و مسکن در سال 1395 
حدود 34 درصد از واحدهای مسکونی کل 
کشــور، 40 درصد از واحدهای مســکونی 

شــهری و 13 درصد از واحدهای مسکونی 
روستایی دارای تصرف استیجاری بوده اند. 
همچنین طبق آمار منابع ذی ربط ازجمله 
وزارت راه و شهرســازی و شهرداری تهران 
برآورد سهم اجاره نشــینی در سال 1398 
در کانشــهر تهران بالغ بر 42 درصد از کل 

خانوارها بوده است.

تعیین سقف اجاره بها در 1400، 
شکست خورد؟

محمــود محمــودزاده معاون وزیــر راه و 
شهرسازی اواخر مهر ماه سال گذشته پس 
از اعام گزارش بانک مرکــزی و مرکز آمار 
در خصوص نرخ افزایش اجاره بهای مسکن 
مبنی بر افزایش 46 درصد اجــاره بها علی 
رغم تعیین سقف 25 درصدی اجاره بها، آن 

را نشانه شکست خوردن این طرح ندانست.
وی در پاســخ به این ســوال که آیا متوسط 
افزایــش 46.9 درصدی هزینــه اجاره بها 
در تابســتان 1400 بــرای خانوارهایی که 
تمدید قرارداد داشــته اند، نشــان دهنده 
شکســت طرح تعیین ســقف 25 درصدی 
افزایش اجاره بها است؟ گفت: مصوبه ستاد 
ملی کرونا در حکم قانون بــوده و لازم اجرا 
است. بر اساس مصوبه این ستاد در راستای 
حمایت از مستأجران، تمامی اجاره نامه ها 
مصوب و تمدید شده تلقی می شوند مگر آن 
استثناهای 8 گانه ذکر شده در مصوبه ستاد 
ملــی؛ از طرفی اگر مســتأجر و موجر با هم 
توافق کنند، کسی مانع آن نخواهد شد، اما 
هیچ مالکی نمی تواند مستأجر خود را ملزم 

به افزایش اجاره بها بیش از 25 درصد کند.

کارشناس اقتصاد مسکن: مالیات 
سِتانی از خانه های خالی کافی نیست

مهدی اشعری کارشــناس اقتصاد مسکن 

در گفتگو بــا خبرنگار مهر دربــاره مصوبه 
اخیر شــورای عالی هماهنگی سران قوا در 
خصوص الزام موجر به تمدید قرارداد اجاره 
اظهار کرد: باید ابتدا مشــکل بــازار اجاره 
مسکن را بررسی کنیم و سپس بر اساس آن 

راهکار ارائه دهیم.
وی با بیان اینکه بازار اجاره مسکن یک بازار 
عرضه و تقاضا اســت افزود: با توجه به رشد 
جمعیت و نیز سیاســت کان کشور مبنی 
بر حمایت از افزایش جمعیت، لذا سرکوب 
ســمت تقاضای مســکن راهکار مناسبی 

نیست و نباید آن را محدود کرد.
کارشناس اقتصادی ادامه داد: بنابراین باید 

به تقویت سمت عرضه مسکن کمک کنیم.
اشــعری دو راهکار تقویت ســمت عرضه 
مســکن در بازار اجــاره را شــامل افزایش 
ســاخت و ســاز و عرضه خانه هــای خالی 
به بــازار اجاره عنوان و اظهار کــرد: در کنار 
مالیات بر خانه های خالی کــه می تواند به 
عنوان عاملی برای افزایش عرضه مســکن 
به بازار اجاره باشــد می توان از راهکارهای 
انگیزشی نیز اســتفاده کرد تا اجاره دادن به 

صرفه باشد.
وی افزود: مثاً بررســی شــود کــه آیا اگر 
فردی خانه اش را خالی نگــه دارد به صرفه 
تر اســت یا آن را به بازار اجاره عرضه کند؟ 
بررسی ها نشــان می دهد اگر خانه به اجاره 
بدهد ســود دو برابری نسبت به خالی بودن 
آن در یک سال کســب خالی کرد چون در 
صورت خالی بودن تنها 5 تا 6 درصد از محل 
افزایش ارزش ملک سود به دست می آورد. 
بر اســاس مطالعات تورم مسکن نسبت به 
تورم عمومی در طولانی مدت در کشور ما 5 
تا 6 درصد بیشتر است و ارزش حقیقی ملک 

از مابه التفاوت این دو به دست می آید.
اشــعری گفت: این در حالی است اگر ملک 

به اجــاره برود دو برابر ســود مذکور نصیب 
مالک خواهد شــد ضمن اینکه اســتهاک 
مســکن ارتباط چندانی با خالی یا پر بودن 
واحد مسکونی ندارد و در هر صورت سالانه 
با افزایش عمر ساختمان، استهاک آن نیز 
بیشتر می شود. همچنین هزینه های تعمیر 
و نگهداری نسبت به درآمد یک سال اجاره 

واحد مسکونی قابل چشم پوشی است.
کارشــناس اقتصاد مســکن با طــرح این 
ســوال که چرا برخی افراد تمایلی به اجاره 
دادن ملک نداشــته و به خالی نگهداشتن 
آن متمایل هستند پاســخ داد: علت خالی 
نگهداشــتن واحد به جای اجاره دادن آن، 
بالا بودن ریسک اجاره داری در ایران است. 
ریســک هایی از قبیل اینکه اگر مستأجر از 
پرداخت اجاره ماهانه ســر باز بزند یا امکان 
وصول راحــت اجاره بها نباشــد یــا اینکه 
مســتأجر در پایان قرارداد اجــاره از تخلیه 
آن خودداری کند یا امکان اخذ خسارت در 
صورت وارد آمدن آسیب های غیرمعمول به 
واحد مســکونی وجود دارد یا نه و امثال این 
موارد می توان برشمرد که به افزایش ریسک 
اجاره دادن واحد مسکونی می انجامند.وی 
تصریح کرد: بنابراین سیاســتگذار در کنار 
حمایت از افزایش عرضه واحد مسکونی به 
بازار اجاره، باید در خصوص کاهش ریسک 

اجاره داری نیز برنامه ریزی کند.
اشــعری به تصویب قانون تنظیــم روابط 
موجر و مستأجر در سال 1376 اشاره کرد و 
گفت: بر اساس این قانون موجر می تواند در 
پایان دوره قرارداد در صورت عدم همکاری 
مســتأجر ظرف یک هفته حکــم تخلیه از 
مرجع قضائی اخذ کند. مصوبه اخیر شورای 
عالی هماهنگی ســران قوا مبنی بر الزامی 
شــدن تمدید اجــاره می تواند بــه کاهش 
انگیزه موجر مبنی بر واگــذاری ملک خود 

به بازار اجاره مسکن بینجامد.

قیمت گذاری دستوری اجاره بها در دو 
سال گذشته، تجربه خوبی نبود

کارشــناس اقتصاد مســکن به نبود تجربه 
خوبی در زمینه قیمت گذاری دستوری چه 
در بخش اجاره بها و چه در سایر کالاها اشاره 
و تصریح کرد: معاونت مســکن و ساختمان 
وزارت راه و شهرســازی پیــش از ایــن نیز 
مصوبه تعیین سقف اجاره بها را از ستاد ملی 
کرونا در سال های 1399 و 1400 اخذ و اباغ 
کرده بود؛ این در حالی است که گزارش های 
بانک مرکزی و مرکز آمــار در خصوص بازار 
اجاره بهای مســکن نشــان می دهد در دو 
ســال 1399 و 1400 که ســتاد ملی کرونا 
مصوبه تعیین ســقف اجاره بها را اباغ کرد، 
این افزایش اجاره بها، بیش از رقم مندرج در 
مصوبه بود.وی یکی دیگــر از معایب تعیین 
ســقف اجاره بها و نیز الزام به تمدید قرارداد 
اجاره مســکن را بروز درگیری میان موجر و 
مستأجر دانست و افزود: فشار آوردن بر مردم 
سبب برخی دعوا و درگیری ها میان آنها شده 

و حتی اعتماد عمومی را کمرنگ می کند.

تولید مسکن و افزایش عرضه 
خانه خالی مؤثرتر از قیمت گذاری 

دستوری
اگرچه در هیچ کجای دنیا همه مردم مالک 
نیســتند و تعداد مستأجران نشــانه رشد 
یافتگی یا عقــب ماندگی اقتصاد مســکن 
نیست، اما با توجه به فرهنگ عمومی حاکم 
بر کشــور ما که اکثر خانوارهــا متمایل به 
مالک بودن هستند، به نظر می رسد تقویت 
سیاست خانه دار شــدن و تولید مسکن در 
کنار سیاســت حمایت از عرضه خانه های 
خالی اعــم از روش های تنبیهــی )مالیات 
سِتانی( یا تشویقی )معافیت های مالیاتی( 

از قیمت گذاری دستوری مؤثرتر باشد.
هر چند که سیاســت تعیین ســقف اجاره 
بها در ســایر کشــورهای دنیا هم پیگیری 
می شــود ولی از آنجایی که راه های فرار از 
نرخ تعیین شده در شورای عالی هماهنگی 
سران قوا که شامل 25 درصد برای موجران 
تهرانی و 20 درصد برای سایر شهرهاست، 
وجــود دارد و همچنین نظــارت جدی بر 
قراردادهای اجاره که دفاتر مشاوران اماک 
تهیه می کنند، دیده نمی شود، بعید به نظر 
می رسد که در ســال جاری نیز سقف اجاره 

بها آنگونه که شایسته است، رعایت شود.
همچنین ســامانه اماک و اســکان کشور 
برای شناسایی خانه های خالی و اخذ مالیات 
از مالــکان این واحدها به گفته بســیاری از 
کارشناسان اقتصادی و نمایندگان مجلس 
تکمیل نشده و نتوانســته نقش پشتیبانی 
اطاعاتی از مالیات سِــتانی از مالکان آنها را 

ایفا کند.

آورده متقاضیان نهضت ملی مسکن به ۱۸ هزار میلیارد رسید

سازمان امور مالیاتی کشور منتشر کرد

مالیات ستانی از کارتخوان ها، قانون مجلس است
خریدار  ســازمان امور مالیاتی کشــور 
در رابطه با مالیات ســتانی از دســتگاه های 
کارت خوان و در پاســخ بــه برخی مطالب 
منتشر شده در رســانه ها توضیحاتی ارائه 
کــرده و آن را مطابــق نص صریــح قانون 

مجلس دانسته است.
به گــزارش ر ســازمان امــور مالیاتی این 
سازمان در پاســخ به انتشار مطلبی در یکی 
از رسانه های کشــور با عنوان »سرایت فرار 
مالیاتی به اصناف خرد« گزارشــی  منتشر 

کرده است.
در متن منتشر شده ســازمان امور مالیاتی 
آمده اســت: قانون پایانه های فروشگاهی و 
ســامانه مودیان در تاریــخ 1398/08/01 
به تصویب مجلس شــورای اسامی رسیده 
اســت که هــدف از تصویب و اجــرای آن 
جلوگیری از فرار مالیاتی و ایجاد شــفافیت 
در معامات و تراکنش های مالی اســت که 
به موجب بنــد )ب( ماده )1( ایــن قانون، 
دســتگاه های کارتخوان )POS( به عنوان 

پایانه فروشگاهی شناخته شده است.
در ادامــه می خوانیم: به موجــب بند )م( 
تبصره )12( قانون بودجه ســال 1400، به 

منظور اجرای قانون پایانه های فروشگاهی 
و ســامانه مودیان مصوب 1398/08/01، 
اشخاص حقوقی و مالکان واحدهای صنفی 
موظف بودند تا پایان اردیبهشــت  ماه سال 
1400، حداقل یکی از حســاب های بانکی 
خود را به عنوان »حســاب فروش« معرفی  
کنند. بانک مرکزی نیز موظف بود تا پایان 
فروردین ماه سال 1400، سامانه ای را برای 
این منظور معرفی کند. کلیه حســاب های 
متصــل به شــبکه شــاپرک، بــه صورت 
پیش فرض، »حســاب فروش« هســتند 
و نیازی به ثبت آنها در ســامانه یادشــده 

نیست.
گزارش ســازمان امور مالیاتــی می افزاید: 
به موجــب مــاده )8( قانــون پایانه های 
فروشــگاهی و ســامانه مودیان، مودیانی 
که از ثبت نام در ســامانه مودیان خودداری 
کنند و نیــز خرده فروشــی ها و واحدهای 
صنفی که به طور مســتقیم با مصرف کننده 
نهایی ارتباط دارنــد، در صورتی که از پایانه 
فروشــگاهی اســتفاده نکنند، مشــمول 
امتیاز یاد شــده در ماده )4( قانون موصوف 

نخواهند بود.

همچنین،مطابق مفاد ماده مذکور، سازمان 
امور مالیاتی کشــور موظف اســت معادل 
مالیات متعلق به فروش مودیان موضوع این 
ماده را به هر طریق ممکن، از جمله مراجعه 
به محل های فعالیت و رســیدگی به دفاتر، 
اســناد و مدارک آنان، )اعــم از فیزیکی و 
الکترونیکی( یا هرگونه مدارک و قرائنی که 

به دست می آورد، تعیین و مطالبه کند.
بعاوه، در تعییــن مالیات متعلــق به این 
مودیان، هیچگونــه اعتبــار مالیاتی برای 
خریدهــای آنــان منظــور نخواهد شــد. 
همچنین مودیان مزبور، در صورت اعتراض 

به میزان فروش اعام شده توسط سازمان، 
می توانند با ارایه اســناد و مدارک مثبته به 

مراجع دادرسی مالیاتی مراجعه کنند.
این گــزارش می افزاید:  بــه موجب فصل 
پنجم از قانــون مورد بحــث، ضمانت های 
اجرایی لازم به منظور جلوگیری از هرگونه 
تخلف در استفاده از پایانه های فروشگاهی 
از جملــه عــدم اســتفاده از آن )ازجمله 
دســتگاه های کارتخوان( در نظــر گرفته 
شــده و در صورت وقوع تخلف جریمه های 

متناسب با آن تعیین شده است.
 محــور اصلــی بحــث در مطلــب مندرج 
در رســانه مزبور بــا عنوان »ســرایت فرار 
مالیاتی به اصناف خرد« حول آثار و عواقب 
چشم پوشی خرده فروشــی ها از استفاده از 
دســتگاه کارتخوان به منظور اعام فروش 
پایین  تر از میــزان واقعی به ســازمان امور 
مالیاتی کشــور و به تبع آن پرداخت مالیات 
کمتر اســت که بــه نظر می رســد نگارنده 
اشــراف کاملی بر قوانین فوق الذکر و سایر 
قوانین و مقررات مالیاتی که مودیان مالیاتی 
را ملزم به اقدام در چارچوب قانون و مقررات 
مصوب نموده و در صورت اســتنکاف از آن 

مشــمول جرایم ســنگین و حســب مورد 
محرومیت از معافیت هــای مقرر می کند، 
نداشــته و تنها اقدام بــه پیش بینی رفتار 
مودیان مالیاتــی در مواجهه با اجرای قانون 

مورد بحث کرده است.
آنچه مسلم اســت ایجاد عدالت اجتماعی 
در بین آحاد جامعه تنها با ایجاد شــفافیت 
در مــراودات و معامــات صــورت گرفته 
امکان پذیــر بوده و قانونگذار بــا این هدف، 
مصمم به اجرای قانون مذکــور و پیگیری 
تصویــب قوانیــن تکمیلــی در راســتای 

دستیابی به این مهم خواهد بود.
شایان ذکر است مطالب عنوان شده توسط 
نگارنده در بســیاری از مــوارد، هیچ گونه 
انطباقی با نحوه اقدام این سازمان در اجرای 
تکالیف قانونی به موجب قوانین مصوب در 
راســتای تعیین میزان مالیات مقطوع برای 
عملکرد ســال 1400 برخــی از صاحبان 
مشاغل نداشته و این سازمان با بهره برداری 
از ســایر اطاعات موجــود در پایگاه های 
اطاعاتــی خود تمامی مســاعی خویش را 
برای جلوگیری از فرارهــای مالیاتی صرف 

خواهد نمود.

آگهی مفقودی
 برگـــه ســـبز و کارت خـــودرو دنـــا خاکســـتری بـــه شـــماره انتظامـــی 
شاســـی  شـــماره  بـــه  رحیمـــی  جـــواد  بنـــام  ايـــران88_169ط16 
ـــود  ـــور 147H0175106 مفق ـــماره موت NAAW01HE7FE0۳5655 و ش

ــم  ــاط کریـ ــت.          ربـ ــاقط اسـ ــار سـ ــه اعتبـ ــده  و از درجـ گرديـ

آگهی مفقودی
بـــرگ ســـبز وســـند ســـواری پرايـــد مدل1۳89رنـــگ ســـفید بـــه شـــماره 
ايـــران  شـــهربانی  و   S1412289807720 موتور۳7668۳0وشاســـی 
ـــده واز  ـــیطورمفقود گردي ـــینی ش ـــاس حس ـــید عب ـــام س ـــه ن 64_827س28ب

درجه اعتبار ســـاقط می باشـــد.                                             یزد 
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دبیر انجمن صنفی کارفرمایان صنعت سیمان:
 کاهش ۲۵ درصدی قیمت سیمان 

در دو هفته گذشته
 دبیر انجمن صنفی کارفرمایان صنعت ســیمان گفــت: با تامین برق 
کارخانجات ســیمان و تداوم عرضه در بــورس کالا و در مقابل کاهش 
خریداران، قیمت ســیمان همچون هفته گذشــته حدود 12 درصد 
کاهش یافت تا در مجموع دو هفته اخیر افت 25 درصدی در قیمت این 

کالا شاهد باشیم.
»عبدالرضا شیخان« افزود: عرضه  ســیمان در بورس کالا مطابق »کف 
عرضه« در نظر گرفته شــده برای واحدها در هفته جاری انجام شد، اما 
برخی متقاضیان به دلیل نداشتن شفافیت 70 درصدی، قادر به خرید 
ســیمان نبودند.وی توضیح داد: مطابق تعریفی که در ســامانه جامع 
تجارت از ســوی وزارت صمت انجام شــده، تنها افرادی که »شفافیت 
بالای 70 درصدی« داشــتند و به عبارتی فاکتورها را در این ســامانه 
وارد کرده و مشخص شده بود ســیمان تحویل مصرف کنندگان شده 
است، می توانســتند به خرید بپردازند.این مقام صنفی بیان داشت: به 
این ترتیب، تعداد متقاضیان نسبت به دفعات گذشته کمتر بود، هرچند 
عرضه معادل هفته های گذشــته و حدود یک میلیون و 300 هزار تن 
انجام شد و قیمت ســیمان در کمترین رقابت ممکن تعیین شد و افت 

متوسط 10 تا 12 درصدی نسبت به قیمت گذشته داشت.
وی خاطرنشــان کرد:  با توجه به مذاکرات انجام شــده بــا وزارت نیرو 
و قول مســاعد این وزارتخانه برای تامین برق مورد نیــاز تولید ماهانه 
پنج میلیون تن سیمان، عرضه ســیمان همچنان ادامه خواهد داشت و 

التهاباتی مشابه التهابات چند هفته گذشته را شاهد نخواهیم بود.
شــیخان گفت:  اکنون با تعامات کارشناســان وزارت نیــرو و انجمن 
صنفــی کارفرمایــان صنعت ســیمان، جداولــی بــرای تامین برق 
کارخانجات تهیه شده که برق مدیریت شده و بهینه در اختیار واحدها 
قرار خواهد گرفت و به ایــن ترتیب می توان تولیــد را در حد مورد نیاز 

انجام داد.
وی یادآور شد: سال گذشته در همین ایام، به دلیل نبود تعامل لازم بین 
کارشناسان دوطرف، اعام شــده بود که به کارخانجات سیمان و فولاد 
فقط 10 درصد نیازشان برق داده می شود که تبعات روانی سنگینی در 

بازار بر جای گذاشت.

سخنگوی وزارت صمت:
هیچ ابهام و اشکالی در سامانه یکپارچه 

و وجود ندارد تخصیص خودر
سخنگوی وزارت صنعت، معدن و تجارت، شایعات طرح شده در مورد 
امنیت سامانه یکپارچه خودرو را تکذیب کرد و گفت: آنچه در مورد این 
سامانه مطرح شده مراحلی اســت که باید طی شود تا مسوولیت انجام 
قرعه کشی به وزارت صمت واگذار شود.»امید قالیباف«  افزود: در حال 
حاضر تصدی گــری وزارت صمت در واگذاری خودرو در دســتور کار 
نیست و مرحله دوم تخصیص خودرو مشــابه مرحله نخست از طریق 

سامانه ای که مورد استفاده قرار می گیرد انجام خواهد شد.

وی ضمن گایه از رسانه ای شدن مکاتبات کارشناسی و مرسوم وزارت 
صمت، تاکید کــرد: وزارت صنعت، معدن و تجارت با دقت، ســامت و 
شفافیت سامانه یکپارچه تخصیص خودرو را زیر نظر دارد و نامه منتشر 
شده این دغدغه را ثابت می کند.مشاور رسانه ای وزیر صمت ادامه داد: 
وزارت صنعت، معدن و تجارت دیدگاه های پیشــنهادی و مشورتی در 
خصوص بهبود کیفیت ســامانه را با دقت بررســی می کند و در صورت 

لزوم جهت اجرا به پیمانکار ارائه می دهد.
ســخنگوی وزارت صنعت، معدن و تجارت خاطرنشــان کرد: نه بحث 
حذف ســامانه یکپارچه مطرح اســت و نه ابهامی در قرعه کشی نوبت 
نخســت وجود دارد، بلکه هدف اول ما بهبود کیفیــت خدمت به مردم 

عزیز است.

نبود مشابه ساخت داخلی، شرط وزارت صمت 
در اعمال معافیت به واردات ماشین آلات

مدیرکل صنایع ماشین آلات و تجهیزات تولید وزارت صمت اعام کرد:  
معافیت حقوق ورودی ماشــین آلات و خطوط تولیدی، مشــروط به 

نداشتن مشابه ساخت داخل است.
به گــزارش وزارت صنعــت، معدن و تجــارت، »ســیدمحمدمهدی 
هــادوی« در هفدهمین جلســه کمیســیون صنعت و معــدن اتاق 
بازرگانی تهران درباره موضوع شرایط تحقق معافیت در حقوق ورودی 
ماشــین آلات افزود: در بند »غ« ماده 119 قانون امــور گمرکی آمده 
است، معافیت مشمول ماشین آلاتی می شــود که به تشخیص وزارت 
صمت دارای شرایط لازم هســتند و وزارت صمت از سال ها قبل اعام 
کرده که معافیت حقوق ورودی ماشــین آلات، مشروط بر این است که 

مشابه ساخت داخل نداشته باشد.
این مسوول وزارت صمت یادآور شد: در سال های اخیر، مشروط کردن 
معافیت به نبود ساخت داخل، چالش هایی به همراه داشته و مشکاتی 

از سوی متقاضیان واردات ماشین آلات مطرح شده است.
وی بیان داشــت: کیفیت نامطلوب و قیمت بالای ماشین آلات داخلی، 
دیرکرد در زمان تحویــل به متقاضی و نحوه اثبات نبود ماشــین آلات 

ازجمله این مشکات است.
هادوی با تشــریح مزایای لغــو معافیت حقوق ورودی ماشــین آلات، 
بیان داشت: وزارت صنعت، معدن و تجارت متولی توسعه تولید در همه 
حوزه ها شــامل محصول نهایی، قطعات و مجموعه ها، ماشــین آلات و 
تجهیزات و مــواد اولیــه از معدن بــوده و صنعت ماشین ســازی نیز 
صنعت ساز و نماد توســعه هر کشور اســت و وزارت صنعت با تشکیل 

معاونت ماشین آلات و تجهیزات بر حمایت از این حوزه اصرار دارد.
مدیرکل صنایع ماشین آلات و تجهیزات تولید وزارت صمت یادآور شد: 
البته لغو معافیت نباید موجب تشــدید واردات ماشین آلات مستعمل 
شود، زیرا به تولید محصول قابل رقابت با محصولات خارجی در منطقه 

منجر نخواهد شد.

تولید

خریــدار  وزیــر ارتباطــات و فنــاوری 
اطاعات گفت: بر اســاس قــراردادی که 
با یک کنسرســیوم داخلی امضــا کردیم، 
تا مهرماه 70 درصد به ظرفیت کل شــبکه 
زیرساخت کشور افزوده می شود؛ یعنی در 
مدت مدت هشــت ماه به آنچه در 15 سال 
گذشته انجام شــده، ظرفیت چند برابری 

اضافه می کنیم.
 »عیسی زارع پور« وزیر ارتباطات و فناوری 
اطاعات در گفت وگــوی تلویزیونی درباره 
افت کیفیت و سرعت اینترنت افزود: سرعت 
اینترنت به عوامل مختلفی مربوط است. از 
تلفن همراه کاربر و مودم مصرفی وی گرفته 
تا سایت های BTS، شبکه انتقال مخابرات 
و شــبکه زیرســاخت، همگی روی سرعت 

اینترنت تاثیرگذار هستند.
وزیر ارتباطــات تاکید کرد: بخشــی از این 
مجموعه عوامــل مانند تامیــن ارتباطات 
بین الملــل و افزایــش کیفیت شــبکه در 
اختیــار ما قــرار دارد. عده ای شــبهه وارد 
می کنند کــه دولت ســیزدهم در واردات 
پهنای بانــد محدودیت ایجاد کرده اســت 
اما باید بگویم در حال حاضر ما مشــکلی در 
تامیــن اینترنت مورد نیاز کشــور نداریم و 

اصا چنین بحثی وجود ندارد.
وی خاطرنشــان کرد: هر چقدر پهنای باند 
نیاز کشــور باشــد تامین می کنیم و منابع 
مختلفی برای تامین اینترنت از مسیرهای 
مختلــف و شــرکت های مختلــف در نظر 
گرفته ایم تا اگر قطعــی پیش آمد، ظرفیتی 

برای جایگزینی داشته باشیم.
زارع پور درباره شــبکه زیرســاخت کشور 
و افزایــش ظرفیــت آن گفــت: بهمن ماه 
پارســال قراردادی با یک کنسرســیومی 
ایرانی منعقد کردیم که به این واســطه 70 
درصد به ظرفیت کل شــبکه زیرســاخت 
کشــور در مدت زمان هشــت مــاه اضافه 
کنند. فرآیند این کار آغاز شــده و تا مهرماه 
70 درصد به ظرفیت کل زیرساخت گذشته 
اضافه می شــود؛ یعنی به آنچه در 15 سال 
گذشته انجام شده بود ما در مدت هشت ماه 

ظرفیت چند برابری اضافه می کنیم.
وی دربــاره دلایل افزایش ظرفیت شــبکه 
زیرساخت کشــور اظهار داشــت: با اینکه 
شبکه مادر زیرســاخت ظرفیت مورد نیاز 
خود را دارد اما از آنجایی که قصد به سرانجام 
رســاندن پروژه بزرگ واگذاری 20 میلیون 
پورت فیبرنوری به کاربران  و کسب و کارها 
را داریم، نیاز است خودمان را برای بالا بردن 
سرعت دسترسی و تقاضا زیادی که از سوی 

کاربران وجود دارد، آماده کنیم.

شبکه مخابراتی ما در برخی استان ها 
فرسوده است

زارع پور درباره تاثیر افزایش ظرفیت شبکه 
زیرســاخت به تجربه کاربران در استفاده از 
اینترنت، گفت: به طور قطع تاثیرگذار است 
و سرعت بهبود پیدا می کند. البته گلوگاه ما 
شبکه مادر، مخابراتی نیســت. آنچه که در 
اختیار بخش خصوصی اســت یعنی شبکه 
تجمیع مخابرات، شــبکه داخل شــهرها و 
داخل اســتان ها، بین شــهرها نزدیک به 
10-12 سال اســت که متاســفانه به روز 
نشده اســت و در بعضی از اســتان ها شبکه 
مخابراتی ما فرســوده و نیاز به بازســازی 

فوری دارد.
وی ادامه داد: سال  گذشــته کمک هایی به 
شــرکت مخابرات کردیم تا بخشی از شبکه 
خودش را بازســازی کند، در حالی که این 
وظیفه ما نیســت و بخــش خصوصی باید 

خودش این کار را انجام دهد.
وزیر ارتباطات تصریح کرد: مشــکل اصلی 
این اســت که بار اصلی ترافیک کشــور که 
بایــد روی شــبکه ارتباطات ثابت باشــد، 
در سال های گذشــته از آنجایی که شبکه 
ثابت توســعه پیدا نکرده، به شــبکه تلفن 
همراه منتقل شده اســت. ارتباط همراه هم 
محدودیــت دارد و اگر ترافیــک آن از یک 
حدی بالاتــر برود کیفیــت اینترنت همراه 
کاهش پیــدا می کند. گره اصلی و مســئله 
سرعت اینترنت کشــور همین جاست که 
بار ترافیکی را شــبکه همراهــی به دوش 
می کشد که ذاتا برای این کار طراحی نشده 

است.

واگذاری ۲0 میلیون پورت فیبرنوری
زارع پور درباره اقدامات دولت برای افزایش 
ســرعت اینترنت و کاهــش بارترافیکی از 
روی شــبکه همراه، افزود: اقدام نخســت 
واگــذاری20 میلیون پوشــش فیبرنوری 
تــا پایــان ســال 1404 بــرای 80 درصد 
خانوارهــای کشــور اســت. ایــن کار در 
کشورهای دیگر با گستره جغرافیایی ایران 
نزدیک به هفت تا هشت سال طول کشیده 
و قرار اســت ما این کار را در مدت مدت سه 

سال انجام بدهیم.
وی تاکید کرد: برای دستیابی به این هدف، 
بسته های حمایتی را برای اپراتورها در نظر 
گرفته ایم. مــا باید فیبر را بــه در خانه های 
مردم ببریم. سرعت های چند 100 مگابیت 
بر ثانیه ای و چند 10 برابر ســرعت فعلی در 

اختیار کاربران قرار بگیرد.  
زارع پــور تصریح کــرد: آمارهایــی که از 
اپراتورها داریم، نشان می دهد واقعا وضعیت 
اینترنت نسبت به گذشــته بدتر نشده، اما 
نیاز است در این حوزه تاش بیشتری انجام 
شــود. اکنون کیفیت ســرویس ها در حال 
افزایش اســت و مراجع جهانی هم نشــان 
می دهد که ســرعت اینترنت کشــور رو به 
کاهش نیست اما متناســب با نیاز مردم نیز 

افزایش پیدا نکرده است.

کیفیت اینترنت در یک سال گذشته 
کاهش پیدا نکرده است

وزیر ارتباطات در ادامه با تاکید به اینکه در 
یک سال گذشــته کیفیت اینترنت کاهش 
پیدا نکرده اســت، افزود: دولت ســیزدهم 
فناوری اطاعات را یک فرصــت می بیند. 
شــاه راه های جدیــد فیبرنوری هســتند. 
زیرساخت توســعه در همه بخش ها، ایجاد 

یک شبکه ارتباطی پرســرعت و با کیفیت 
اســت، کســی که برنامه دارد تا فیبرنوری 
را در خانه مــردم ببرد هیچ وقــت به دنبال 
این نیست که ســرعت اینترنت را کم کند. 
ما بیکار ننشســته ایم و روز بــه روز تاش 

می کنیم.

 واگذاری فرکانس های جدید
 به اپراتورها سیار

وی تاکید کرد: سال گذشته فرکانس 2300 
را به اپراتورهای همراه اول و ایرانسل واگذار 
کردیم. بعضی از اپراتورهــا تجهیزات لازم 
برای اســتفاده از این فرکانس را وارد کشور 
کرده یا از تجهیزات بومی استفاده کردند و 
آن را روی فضای فرکانســی نصب کرده اند. 
طبق گزارشــی که از ســرعت اپراتورهای 
همراه منتشر شــد کاماً مشخص است که 
اپراتوری که تجهیزات را وارد و نصب کرده، 
در سه ماه اخیر توانسته سرعت بیشتری را 

در اختیار کاربرانش قرار دهد.
ما امســال واگــذاری فرکانــس جدید هم 
خواهیــم داشــت و منتظــر نمانده ایم که 
فیبرنــوری راه بیفتــد تــا دسترســی به 
کیفیت و ســرعت بهتر را به 3 ســال دیگر 
حواله دهیــم، هرچند که این پــروژه نیز با 
ســرعت جلو می رود. ما در حوزه ارتباطات 
همراه که زندگی مردم به آن وابســته شده 
اســت کارهای اساســی را انجام می دهیم. 
برای نمونه امســال فرکانس 3 هزار و 500 
را آماده واگــذاری و در اختیار اپراتورها قرار 
خواهیم داد. اپراتورهای باید تجهیزات خود 
را روی این فرکانس نصــب کنند. هرجا که 
این فرکانس های جدید فعال  شــود یعنی 
مشترکان ســرعت های بســیار بهتری را 

تجربه خواهند کرد.

شروط وزارت ارتباطات برای افزایش 
تعرفه اینترنت

زارع پور درباره اصــاح تعرفه های اینترنت 
افزود: بخش قابــل توجه ای از شــبکه در 
اختیار شــبکه بخش خصوصی است. ما نیز 
ناظر فعالیت اپراتورها هستیم و باید طوری 
برنامه ریزی کنیم که هم سرمایه گذاری در 
این بخش بــرای فعالان این بــازار به صرفه 
باشد و هم به مردم فشــاری وارد نشود. بین 
حقــوق اپراتورهــا و حقوق مــردم وظیفه 

سختی بر گردن ما گذاشته شده است.
وزیر ارتباطات تصریح کرد: از ســال 95 تا 
الان ما هیچ گونه افزایش تعرفه ای در حوزه 
ارتباطات ســیار و ثابت نداشته ایم. پدر این 

شــرایط این شــرکت ها می خواهند برای 
توسعه شبکه خود ســرمایه گذاری کنند. 
اگر سرمایه گذاری در این حوزه اتفاق نیفتد 
قطعاً کیفیت شــبکه در لایه دسترسی افت 
پیدا می کند. این تصمیمی اســت که باید 

گرفته شود.
وی خاطرنشــان کرد: ما اگر می خواستیم 
به دنبال محبوبیت باشــیم بایــد تعرفه را 
همچنان پایین نگه می داشــتیم، هرچند 
اکنون نیز تعرفه افزایش پیدا نکرده اســت. 
سال 95 کمیسیون سازمان تنظیم مقررات 
تعرفــه ای در بخش ثابت و ســیار تصویب 
کرده که بر اســاس آن کف قیمت هر گیگ 
اینترنت 3 هــزار تومان و ســقف آن هم در 
حدود 40 هــزار تومان اســت. این مصوبه 
برای این بوده که رقابت بین اپراتورها شکل 
بگیرد. اپراتورها طبق این مصوبه یکســری 
بســته ها زیر کف قیمت تعریف کرده بودند 
تا در رقابت جلو بیفتنــد. در همان مصوبه 
آمده بود که اگــر اپراتوری زیر کف بســته 
تعریف کند باید تا سه سال این روند را ادامه 
دهد. اپراتورها نیز طبــق این مصوبه و برای 
رقابت بسته هایی تعریف کرده بودند که زیر 
کف قیمت بود تا این اواخــر هم فروش این 

بسته ها ادامه داشت.
زارع پور تصریــح کرد: در نهایــت مدیران 
عامــل اپراتورهــا چندیــن بار بــه وزارت 
ارتباطات آمدند و اعام کردند در شــرایط 
فعلی آن ها منابع لازم برای توســعه شبکه 
خود را ندارند و قیمت بسیاری از تجهیزات 
وارداتی نیز افزایش داشــته اســت. این در 
حالی اســت که در 5 سال گذشــته آن ها 

امکان تغییر تعرفه را نداشته اند.
وزیر ارتباطات افزود: ما به آن ها اجازه دادیم 
که فقط قیمت بســته های زیر کف قیمت را 
افزایش دهند. اما در ادامه درخواســت بعدی 
این فعــالان این بــود که بســته های جدید 
با تعرفه هــای جدید را معرفــی کنند که در 
اینجا ما مخالفت کردیم و گفتیم اگر تضمین 
می دهید که کیفیت شبکه افزایش پیدا کند، 
ظرف مدت 6 مــاه در کنــار افزایش کیفیت 
پوشش 100درصدی نســل چهارم اینترنت 
در کشــور اتفاق بیفتد و در کنار همه این ها 
توسعه نسل پنجم اینترنت نیز به حد مناسبی 
برسد، تعرفه ها را افزایش بدهیم. خط قرمز ما 
افزایش کیفیت شبکه اســت. به هیچ وجه به 
دنبال افزایش سود اپراتورها نیستیم. افزایش 
تعرفه تا یک حدی معقول است اما باید توازنی 
بین نیاز مردم فشار اقتصادی که به مردم وارد 
می شــود برقرار کرد.زارع پور تاکید کرد: ما 

صرفاً به دنبال کیفیت هســتیم اگر تضمین 
بدهند که کیفیت را افزایش می دهند ما برای 
افزایش تعرفه با آن هــا همراهی می کنیم در 
غیر این صورت هیچ افزایش تعرفه ای صورت 
نمی گیــرد. قرار اســت بــه زودی اپراتورها 
بســته های بلند مدت 6 ماهی نیــز معرفی 

کنند.

کودک و نوجوان ما بی پناه در فضای 
مجازی رها شده اند

زارع پور درباره مــورد اینترنــت کودک و 
نوجوان افزود: در هیچ جایــی از دنیا پدر و 
مادرها بچه ها را به ایــن بی پناهی که ما در 
فضای مجازی بچه ها را رهــا می کنیم، رها 
نمی کنند. فضــای مجازی فضای بســیار 
گسترده ای اســت که در کنار فرصت های 
بسیار، تهدیداتی هم دارد و در کل دنیا برای 

این تهدیدات چاره اندیشی شده است.
وی افزود: برای حمایــت از کودکان در این 
فضا، ابزار کنترلی در اختیار خانواده ها قرار 
داده شــده بتوانند از بچه های خود مراقبت 
کننــد. این کارهــا هم فانتزی و نمایشــی 
نیســت. همه پلتفرم های مطرح دنیا اکانت 
کودک و ابزار کنترل والدیــن روی پلتفرم 
خود راه انــدازی می کنند تا پــدر و مادرها 
روی محتوایی که در اختیار کودکان شــان 

قرار می گیرد نظارت داشته باشند.   

فضای مجازی نباید بی قاعده باشد
زارع پور درباره طرح موسوم به طرح صیانت 
افزود: از زمانی که بــه عنوان وزیر ارتباطات 
انتخاب شــدم به این طرح ورود پیدا کردم 
و برای اصاح آنچه به عنــوان طرح صیانت 
شناخته شد در آخر خط، عنوان و محتوایش 
تغییر کرد و تبــدل به نظــام تنظیم گری 
فضای مجازی شد. اکنون مسیر تصویب این 
طرح دچار وقفه شــده و من می خواهم این 
اطمینان را به مردم بدهم که هیچ کسی در 
بین تصمیم گیران، تصمیم سازان و مدیران 
جمهوری اســامی ایران بــه دنبال قطعی 
اینترنت نیســت اما فضای مجــازی نیاز به 
قانون دارد. زیست خیلی از حوزه ها به فضای 
مجازی آمده است ما نمی توانیم در جایی که 
نیاز مردم را برطرف می کند، خرید و فروش 
مردم روی آن انجام می شــود یا آموزش از 
طریق آن انجام می گیرد، دارای یک فضای 
بی قاعده باشیم. همه جای دنیا برای فضای 

مجازی قاعده وصل شده است.

اگر در زمان فیلتر توئیتر بر سر کار بودم 
تصمیم متفاوتی می گرفتم

وزیر ارتباطــات درباره فیلتر شــبکه های 
اجتماعــی ماننــد توئیتر و حضــور وزرای 
دولت سیزدهم در این شــبکه ها گفت:  این 
تصمیمات عجیــب غریــب و دوگانگی ها 
در گذشــته گرفته شــده اســت. اما با این 
حال اگر من در موقعیــت تصمیم گیری در 
گذشته قرار داشتم حتماً تصمیمات دیگری 
می گرفتم که با وضعیت موجود متفاوت بود. 
به هر حال گذشته را نمی شــود نقد کرد اما 
آنچه که اشاره شــده در مورد دوگانگی های 
درست اســت و یک جا باید این دوگانگی ها 
تمام شــود.زارع پور تصریح کــرد: تا وقتی 
پلتفرمــی بــرای عموم مــردم غیــر قابل 
دسترس باشد بدون اســتفاده از ابزارهای 
غیر قانونی مانند فیلترینگ بنده هم در آن 
پلتفرم ها حضور پیدا نمی کنم. من در همه 
پلتفرم های خارجــی و داخلی مجاز حضور 
دارم، غیر از فیلتر شده ها در همه شبکه های 

اجتماعی حضور دارم.

خریدار  رییــس خانه صنعــت، معدن و 
تجارت ایران گفت: با اینکه عده ای در کشور 
با توجه بــه پاندومی کرونــا و تورم، کاهش 
اشــتغال در بخــش صنعــت را پیش بینی 
می کردنــد، اما صنعــت به عنــوان موتور 
اقتصادی کشور بدون ریزش نیرو در مسیر 

تولید در حال حرکت است.
»عبدالوهــاب ســهل آبادی« در جریــان 
سومین روز از نخستین نمایشگاه صادرات 
محصــولات دانــش بنیان شــرکت های 
کوچک و متوســط در گفت وگو با خبرنگار 
اقتصــادی ایرنا افزود: هر چند در دو ســال 
گذشــته مشــکاتی همچون کرونا، تورم، 
قطعی های گاو بیگاه بــرق صنایع و غیره در 
کنار سایر مشــکات ریز و درشت رقم زد، 
اما تولیدکنندگان با ســعه صــدر و تحمل 

مشکات، برندگان اصلی این کارزار بودند.
وی با بیان اینکه  مقایســه اشتغال صنعتی 
در سه ماهه نخست امســال ومدت مشابه  
سال گذشــته حاکی اســت آمارها تغییر 
چندانی نداشــته اســت، خاطرنشان کرد: 

تولیدکنندگان در همین شــرایط ســعی 
کردند زندگی مردم ســخت تر نشــود و با 
در پیــش گرفتــن طرح های نــو، افزایش 
تولید، ارتقای بهــره وری و کارایی و صرف 

هزینه های کمتر، کارگران را بیکار نکردند.
ســهل آبادی ادامه داد: در همین راســتا، 
حرکت شــرکت ها به ســوی دانش بنیان 
شــدن و اســتفاده از ظرفیت شرکت های 
دانش بنیان در تحقق تولید، امسال با قوت و 
قدرت بیشتری پیگیری شده و در حقیقت 
جامعه صنعتی به ســمت »فراصنعتی« در 

حال پوست اندازی است.
و  شــرکت ها  امــروز  اضافه کــرد:  وی 
کارخانجات حمایت از نخبــگان و جوانان 
را در راســتای ارتقای بهره وری و کارایی و 

استفاده از دانش جدید در دستور کار دارند.
رییس خانه صنعت، معــدن و تجارت ایران 
در عین حال تاکید کرد: باید در کنار تاش 
برای دستیابی به فناوری ها و ماشین آلات و 
تجهیزات روز، در جهت خودکفایی و تامین 
داخلی نیــز همچنان حرکت کنیــم، زیرا 

تحریم ها همچنان ادامه دار اســت و در این 
راستا جوانان و نخبگان دانشگاهی به خوبی 

نقش ایفا می کنند.
وی تصریح کــرد: امروز جوانــان و نخبگان 
باید مورد حمایت قرار گرفته و از تسهیات 
و امکانــات بهره منــد شــوند، همچنین 
موافقت هایی برای توسعه امور و کسب و کار 
خود و خرید طرح هایشان نیاز دارند که باید 

از سوی دولت و جامعه صنعتی انجام شود.
ســهل آبادی با اشــاره به برپایی نخستین 
نمایشــگاه توانمندی هــای شــرکت های 
دانش بنیان مستقر در شــهرک ها و نواحی 
صنعتی، خاطرنشــان کرد: امروز برخاف 
گذشــته که شــرکت های بزرگ دولتی یا 
خصوصی سهم و نقش پر رنگی در صادرات 
داشــتند، واحدهای کوچک و متوسط نیز 
با ارتقای کیفی تولیــدات و کاهش قیمت، 

محصولاتی رقابتی روانه بازارها می کنند.
وی افــزود: بر همین اســاس نیاز اســت تا 
مشــوق هایی بــرای واحدهــا و بنگاه های 
کوچک و متوســط در نظر گرفته شــود و 

حضور وزیــر صمت و مدیرعامل ســازمان 
صنایع کوچک و شهرک های صنعتی ایران 
در این نمایشگاه حکایت از توجه مسوولان 

فرادستی به این بنگاه ها دارد.
بــه گــزارش ایرنا، نخســتین نمایشــگاه 
توانمندی هــای شــرکت های دانش بنیان 

مســتقر در شــهرک ها و نواحی صنعتی با 
هدف به هم رسانی شرکت های دانش بنیان 
و استارت آپ با ســرمایه گذاران و صاحبان 
صنایــع از روز یکشــنبه در محــل دائمی 
نمایشگاه های بین المللی تهران آغاز به کار 

کرد که تا  امروز )چهارشنبه( ادامه دارد.
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اوپک پلاس مهیای توافق نفتی جدید می شود

انرژی
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وزیر نفت اعلام کرد
خطر امنیت انرژی جهان با ادامه تحریم های 

ظالمانه ایران
 وزیر نفت گفت: یکی از دلایل اصلی به مخاطــره افتادن انرژی جهان، 
 تحریم هــای ظالمانه ایران، به عنــوان دارنده بیشــترین ذخایر نفت و 
گاز جهان، اســت. جواد اوجی در صفحه توییتر خود نوشت:  آشفتگی 
موجود در بازار انرژی جهان، ســبب به مخاطره افتــادن  امنیت انرژی 
و زمینه ســاز  پیامدهای نگران کننده برای واردکنندگان بخصوص در 

 زمستان پیش رو است.
وی ادامه داد: بی تردید یکــی از دلایل اصلی ایجاد چنین شــرایطی، 
تحریم های ظالمانه ایران، به عنوان دارنده بیشــترین ذخایر نفت و گاز 

جهان، است.

درآمد نفتی اوپک افزایش یافت
درآمد نفتی اوپک در ســال 2021 که قیمتها و تقاضــا از بدترین دوره 

پاندمی کووید بهبود یافت، افزایش پیدا کرد.
بولتن آمار سالانه اوپک که روز سه شــنبه منتشر شد، نشان داد ارزش 
صادرات نفت این گروه که متشــکل از 13 کشــور عضو است، در سال 
2021 به 561 میلیارد دلار رســید که 77 درصد بالاتر از درآمد ســال 
2020 بود.با رشد تولید اوپک در سال 2021، شمار دکل های حفاری 
نفت فعال در کشــورهای عضو این گروه، به میزان 11 درصد رشد کرد 
و به 489 حلقه رســید اما افزایش کمتری در مقایسه با رشد دکل ها در 
سطح جهانی داشت. عربستان سعودی که بزرگترین عضو اوپک است، 
در سال 2021 شــش حلقه به دکل های حفاری نفت خود اضافه کرد و 
شــمار آنها را به 65 حلقه رساند که بســیار پایین تر از شمار دکل ها در 

سال 2019 بود.

اوپک پاس در تاش برای تحقق اهداف تولید تصویب شــده است اما 
بعضی از اعضای این گروه به دلیل کمبود سرمایه گذاری در اکتشاف و 
حفاری، برای افزایش تولید به مشــکل برخورده اند. این کمبود، یکی از 

دلایل افزایش قیمتهای نفت در سال 2022 بوده است.
بر اســاس گزارش رویترز، شــمار چاه هــای تکمیل شــده  چاه هایی 
که آماده تولید هســتند-  در اوپک، ســال میادی گذشته به 1588 
حلقه رســید که 280 حلقه کاهش در مقایسه با ســال 2020 داشت 
و پایین ترین میزان از ســال 2017 بود. چاه های تکمیل شده در همه 
اعضای اوپک بجز لیبی، ونزوئا، گینه اســتوایی، آنگولا و ایران، کاهش 
پیدا کرد. در مقابل، شــمار چاه های تکمیل شده در سطح جهانی، سال 

میادی گذشته افزایش یافت.

فاصله تولید و مصرف برق کم نشد
 باید سیاست ها تغییر کند

عضو کمیســیون انرژی اتاق بازرگانی گفت: برای حل عدم تراز تولید، 
مصرف و رفع خاموشی باید ســرمایه گذاری صورت گیرد و برای تحقق 

سرمایه گذاری نیز باید سیاست و رویکرد تغییر کند.
حمیدرضا صالحی، در ارزیابی عملکرد دولت در حوزه صنعت برق اظهار 
داشت: یک دهه اســت که هیچ ســرمایه گذاری در حوزه برق صورت 
نگرفته و این باعث شــده علیرغم رشــد مصرف؛ تولید رشدی نداشته 

باشد و نتیجه این عدم تراز بین تولید و مصرف؛ خاموشی بوده است. 
وی با بیان اینکه عملکرد دولت باید در حوزه سیاســت ها و رویکردها و 
همچنین در بعد عملیات و نتایج کار بررسی شود، افزود: برای حل عدم 
تراز تولید و مصرف و رفع خاموشــی باید سرمایه گذاری صورت گیرد و 
برای تحقق ســرمایه گذاری نیز باید سیاســت و رویکرد تغییر کند، اما 
مقاومت هایی در بدنه دولت شاهد هستیم که این سیاست گذاری زود 

جواب نمی دهد. 
عضو کمیسیون انرژی اتاق بازرگانی تصریح کرد: انتظار این بود بخش 
صنعتی برق که به نوعی با دنیا در ارتباط اســت از دولت منفک شــود، 
یعنی دولت از اقتصاد انرژی در حوزه صنعت خارج شــود تا برق رشــد 
کند و ســرمایه گذاری صورت گیرد و درآمد ناشــی از صنعت نیز وارد 
صنعت برق شــود و در نتیجه صنایع هم بتوانند بــرق مطمئن و پایدار 
دریافت کنند. اما با رویه کنونی به بخش صنعت ضربه وارد می شــود و 
عدم النفع بزرگی را در این حوزه شاهد هســتیم که امیدواریم در سال 
دوم سیاست های دولت در این حوزه عملیاتی شود، اما باید بپذیریم که 
یک شبه هیچ سیاستی تغییر نمی کند.وی تاکید کرد: انتظار این بود که 
بخش خصوصی امکان ســرمایه گذاری در حوزه صنعت برق را داشته 

باشد تا خاموشی کم شود اما شرایط تسهیل نشده است.
صالحی خاطرنشــان کرد: صنعت برق یک صنعت زیرســاختی است، 
پیش بینی شده بود که راندمان نیروگاه ها افزایش یابند و انرژی های نو 
در یک بازه کمتری وارد مدار شوند اما به دلیل اینکه زیرساخت ها آماده 

نبود این اهداف تحقق پیدا نکرد و علت خاموشی ها همین است.
وی با اشــاره به عملکرد دولت در حوزه بورس انــرژی و برق گفت: اگر 
موانع خرید و فروش قانونمند در بورس انرژی برطرف و اشــکالات رفع 
شود و دســتورالعمل ها به گونه ای باشــد که نیروگاه ها بتوانند برق را 
در بورس عرضه کنند و خریداران بخش صنعــت نیز خریداری کنند، 

مشکات هر دو بخش حل می شود.
عضو اتــاق بازرگانی با بیان اینکــه خرید و فروش برق توســط صنایع 
نیازمند ارائه مدل خاصی است، ادامه داد: نیروگاه های بخش دولتی که 
40 درصد را شامل می شــوند باید روی تامین برق خانگی و سوبسیدی 
متمرکز شــوند و بــرق بخش صنعت که یک ســوم مصرف را شــامل 
می شود، توســط بخش خصوصی و با قیمت واقعی در بورس ارائه شود 

که نیازمند همراهی نهادهای مختلف است.
وی یادآور شد: طی ســال های اخیر و از جمله یک ســال اخیر فاصله 
تولید و مصرف کم نشــده و خاموشــی تداوم دارد، دلیــل آن نیز عدم 

سرمایه گذاری است. 
سیاســت بخش تولید نیروگاهی باعث شده خاموشــی روی صنایعی 
اعمال شــود که ارزش افزوده دارند و محصولات شان منجر به اشتغال، 

رونق اقتصاد و صادرات می شود.

و نیر

 ســخنگوی صنعت برق گفت: برق حدود 100 اداره، 
دستگاه اجرایی و نهاد عمومی غیردولتی پرمصرف در 

تهران قطع است.
به گــزارش روابط عمومی شــرکت مدیریت شــبکه 
برق ایران، »مصطفی رجبی مشــهدی« در باره تاثیر 
تغییر ســاعت اداری در مصــرف برق افــزود: در ابتدا 
یک هدف گذاری 800 مگاواتی داشــتیم که باتوجه به 
پتانســیل و ظرفیت خوبی که در این بخش وجود دارد 
تا یک هزار مگاوات پیش بینی می شــود کــه بتوانیم 

صرفه جویی ایجاد کنیم.

وی ادامــه داد: تاکنون حــدود 70 درصد از 
هدف گذاری انجام شــده و به طورقطع همه 
این اقدامات می تواند کمک کند تا تأمین برق 
پایدار را در تابســتان بــرای همه هم وطنان 

داشته باشیم.
مدیرعامــل شــرکت مدیریت شــبکه برق 
ایران گفت: بر اســاس گزارش های سازمان 

هواشناسی، در هفته گرمی به سر می بریم و پیش بینی 
می کنیم طی امروزوفــردا مصرف برق کشــور از مرز 
66 هزار مگاوات عبــور کند.رجبی مشــهدی ضمن 

پیش بینی فزونی مصرف بــرق در روزهای 
جاری، از مردم خواســت به ویژه در ساعات 
اوج مصرف با عدم اســتفاده از دستگاه های 
پرمصرف برقــی و تنظیم دمــای کولرهای 
گازی روی 25 درجه و اســتفاده از دور کند 

کولر آبی، صنعت برق را یاری کنند.

رمزارزهای مجاز خاموش شده اند
مدیرعامل شــرکت مدیریت شــبکه برق ایران درباره 
رمز ارزها گفت: 200 مگاوات رمزارز مجاز در کشــور 

فعالیت دارند که بر اســاس مقررات و محدودیت هایی 
که در دوره اوج بار داریم، فعاً از مدار خارج شده اند.

وی ادامه داد: بعد از رفع محدودیت ها و گذر از روزهای 
اوج بار، دوباره اجازه اســتفاده از شــبکه برق را برای 

استخراج رمزارز خواهند داشت.
بر اســاس مصوبه هیئــت وزیران همه دســتگاه های 
اجرایی، بانک ها، نیروهای مســلح و نهادهای عمومی 
موظف اند در ســاعات اداری حداقل 30 درصد نسبت 
به مدت مشابه ســال گذشته و در ســاعات غیر اداری 

به میزان 60 درصد، مصرف برق خود را کاهش دهند.

 شــرکت تولید، انتقال و توزیع نیروی برق ایران اعام 
کرد: با توجه  به برگزار کنکور سراســری در پایان هفته 
جاری، این شرکت آمادگی کامل دارد تا برق موردنیاز 
برای مراکز برگزار کنکور سراسری و آزمون های پایان 

ترم دانشگاه ها را تأمین کند.
به گزارش پایگاه اطاع رسانی شــرکت تولید، انتقال 
و توزیع نیروی برق) توانیــر(، در اطاعیه توانیر آمده 
است: در حال حاضر نیروگاه ها و شــبکه های انتقال و 

توزیع بــرای تأمیــن برق پایــدار در تاش 
بی وقفه هستند. 

عاوه بر ایــن در زمــان برگــزاری کنکور 
سراســری به دلیــل حساســیت موضوع، 
بیــش از 3 هــزار اکیپ عملیاتــی، امدادی 
و برق رســانی در نقــاط مختلف شــهری و 
روستایی سراسر کشور مستقر هستند تا در 

صورت بروز حادثه، در کمترین زمان ممکن نسبت به 

رفع نقص شــبکه و پایداری برق مشترکان 
اقــدام کنند.همچنیــن دراین خصــوص 
شرکت های توزیع نیروی برق سراسر کشور 
آمادگی دارند تا در صــورت نیاز هماهنگی 
بیشــتر را با مراکز برگزاری آزمون به انجام 
رســانند.همچنین از همــه هم وطنان نیز 
خواهشــمندیم  با رعایت تنظیم کولرهای 
گازی روی دمــای 24 درجــه، اســتفاده از دور کند 

کولرهای آبی، اســتفاده نکردن  از وســایل پرمصرف 
برقی مانند اتو، بخارشوی، لباسشــویی، ظرف شویی 
در فاصله ســاعت های 12 تا 18 هــر روز بهره گیری 
حداکثری از روشنایی طبیعی در روز و خاموش کردن 
لامپ های اضافی در شــب  ضمن تأمین آرامش فکری 
آینده سازان کشور در زمان برگزاری آزمون سراسری 
ورود به دانشــگاه، خادمین خــود در صنعت برق را در 

پایداری شبکه برق  یاری کنند.

برق

برق

ســمیرا ربیع   گروه اوپک پاس، سهمیه 
تولید نفت در اوت را تعیین کرده اســت اما 
آنچه در گام بعدی اتفاق می افتد، پرســش 
اصلی برای بازار نفت اســت کــه با مختل 
شــدن عرضه روســیه و تورم سرســام آور 

کلنجار می رود.
 ماه ها فشــار از ســوی آمریکا و کشورهای 
مصرف کننده دیگر روی اوپک و متحدانش 
برای افزایش تولید نفت به اوج خود رسیده 
و جو بایدن، رئیس جمهور آمریکا، اواســط 
ژوییه راهی عربستان می شــود که آزمون 

مهمی برای دیپلماسی نفتی خواهد بود.
بایــدن درصدد دریافت تعهد از عربســتان 
ســعودی و متحدانــش در خلیــج فارس 
بــرای ادامه افزایــش تولید نفت تــا پایان 
ســال میادی جــاری به منظــور کنترل 
قیمت هاســت. اما چنین اقدامی مســتلزم 
حمایت همه کشــورهای عضو اوپک پاس 
است که روسیه هم یکی از اعضای مهم این 

گروه به شمار می رود.
یک مسئله مبهم دیگر میزان ظرفیت مازاد 
تولید عربســتان سعودی و ســایر اعضای 
اوپک پاس و تمایل آنها برای بهره برداری 

از این ظرفیت است.
مت رید، نایب رئیس شرکت مشاوره فارین 
ریپورتــس در این باره اظهار کــرد: اگر آنها 
می خواهنــد درباره این صحبــت کنند که 
پس از پایــان توافق فعلــی اوپک پاس در 
پایان اوت چــه اتفاقی خواهد افتاد، ســفر 
بایدن کاما بــه موقع اســت. اهمیت این 
مکالمه به وضعیت بازار در چند هفته آینده 
بستگی خواهد داشت. ســعودی ها باید به 
این باور برســند که بازار به نفت نیاز دارد اما 
در شرایطی که همه به شــدت نگران وقوع 
رکود اقتصادی هستند، چنین امری ممکن 

نیست.
اما نخســت، وزیران اوپک پاس 30 ژوئن 

دیدار می کنند. اگرچه انتظــار می رود این 
تولیدکنندگان تنهــا برنامه های خود برای 
احیای تولید به سطح پیش از پاندمی کووید 
در اوت را تایید کننــد و تصمیمات بعدی را 
به زمان دیگری موکــول کنند اما مذاکرات 
آنها، زمینه را برای توافــق تولید جدید،   در 
نشســت بعدی که چند هفته بعد از ســفر 

بایدن برگزار می شود، فراهم خواهد کرد.
با تشــدید تحریمهــای غربــی علیه نفت 
روســیه از جمله ممنوعیــت اتحادیه اروپا 
روی 90 درصد واردات نفت روســیه که تا 
پایان ســال 2022 اجرایی می شود، عرضه 
جهانی نفت همزمان بــا اوج گیری تقاضای 
تابستانی برای ســوخت در نیمکره شمالی، 
محدودتر می شــود. اما تشــدید نگرانی ها 
نســبت به رکود جهانی، روی بازار ســایه 
افکنده و عامل تاثیرگذار در نوســان قیمتها 

طی هفته های اخیر شده است.
نمایندگان اوپک پاس با اشاره به چالشهای 
بازاری که به ســرعت در حال تغییر است، 
دستشــان را رو نکرده اند. صــادرات نفت 
روســیه در برابر تحریمهــا تاکنون تاب آور 
مانده است اما بسیاری از تحلیلگران انتظار 
دارند نهایتــا کاهش پیدا خواهــد کرد. در 
چند مــاه گذشــته، قزاقســتان، نیجریه و 
سایر تولیدکنندگان بزرگ با اختال تولید 
مواجه شــده اند. مذاکرات هسته ای ایران 
هم با وجود ماه ها عدم پیشرفت، زنده است 
و مقامات اروپایی تاش جدیــدی را برای 
پیشــبرد مذاکرات و هموار کردن مســیر 

بازگشت نفت ایران به بازار انجام داده اند.
به طور رســمی، توافق اوپک پاس سهمیه 
تولید اوت را تــا پایان ســال 2022 ادامه 
خواهد داد و هر گونه تغییر مستلزم موافقت 

همه 23 عضو این گروه خواهد بود.
کمیتــه فنــی اوپــک پــاس در ســطح 
نمایندگان 29 ژوییه جلسه مجازی برگزار 
میک ند تا شرایط بازار را بازبینی کند و پس 
از آن نشســت وزیران اوپک برگزار می شود 

که تا حد زیادی اداری خواهد بود.
ســپس 30 ژوئن جلســه کمیته نظارتی 
مشــترک وزیران اوپک پاس به ریاســت 
عربستان سعودی و روسیه برگزار می شود 
که شامل 9 کشور است و هر گونه تغییرات 
توصیه شده در سیاســت تولید را مشخص 
خواهد کرد تا در نشســت وزیــران اوپک 

پاس مطرح شود.
توجه اصلی به ســمت عربســتان سعودی 
و امارات متحده عربی خواهــد بود که تنها 
تولیدکنندگان صاحب ظرفیت مازاد تولید 

قابل توجه هستند.

پاتــس آنالیتیکس بــرآورد کــرده که تا 
سپتامبر، عربســتان ســعودی تنها 460 
هزار بشــکه در روز ظرفیت مازاد تولید دارد 
و امارات متحده عربــی تنها قادر خواهد بود 
تولیدش را بــه میزان 660 هزار بشــکه در 
روز افزایش دهد. بهره کامل از این ظرفیت 
مازاد تولیــد، به تامین تقاضای تابســتانی 
کمک می کند اما دیگر ظرفیت اضافی برای 
واکنش به هر گونه اختــال جهانی عمده 
در تولید بر اثر جنگ، ناآرامی داخلی مانند 
وضعیت لیبی یا طوفان های خلیج مکزیکو 

وجود نخواهد داشت.
مقامــات اوپــک پــاس تاکیــد کرده اند 
تصمیماتشــان بر اســاس ارزیابی شرایط 
بــازار خواهد بود بــا این حال ســفر بایدن 
به عربســتان ســعودی و دیدار با مقامات 
کشورهای دیگر منطقه، یک عنصر سیاسی 

را هم اضافه خواهد کرد.
عربستان ســعودی و امارات متحده عربی 
در پی سلسله حماتی که به زیرساختهای 
نفتی این کشــورها رخ داده است، آمریکا را 
برای تقویت امنیت در منطقه تحت فشــار 

قرار داده اند.
طبق گــزارش اوپک پاس، مــازاد عرضه 
نفت جهانی در ســال 2022 به یک میلیون 
بشــکه در روز می رسد که نشــان می دهد 
دیگر نیــازی به افزایش تولیــد پس از اوت 
وجود ندارد اما در این ارزیابی، فرض گرفته 
شده که همه اعضا به اهداف تولیدشان عمل 
می کنند که با توجه به این که بســیاری از 
تولیدکنندگان به ظرفیت کامل تولیدشان 
رســیده اند، بعید است.بر اســاس گزارش 
پاتس، این گزارش که بــرای نمایندگان و 
وزیران اوپک پاس هر ماه پیش از نشســت 
وزیران گروه آماده می شــود، بــه هدایت 
مذاکــرات کمــک می کند امــا لزوما روند 

تصمیمات گروه را دیکته نمی کند.

سخنگوی صنعت برق:برق ۱۰۰ اداره پرمصرف در تهران قطع شد

برق مراکز برگزاری کنکور سراسری تأمین می شود

مدیریت مصرف در بخش اداری جواب داد

بانک های کلان شهر تهران کاهش ۱۵ مگاواتی مصرف برق را رقم زدند
خریدار   بر اســاس مصوبه هیئت وزیران 
همــه دســتگاه های اجرایــی، بانک هــا، 
نیروهای مســلح و نهادهای عمومی موظف 
شده اند در ساعات اداری حداقل 30 درصد 
نســبت به مدت مشابه ســال گذشته و در 
ســاعات غیراداری به میــزان 60 درصد، 
مصرف برق خود را کاهش دهندنظام بانکی 
با پیوستن به این طرح، کاهش 15 مگاواتی 
در مصرف برق رقم زد. مردم در ســال های 
گذشــته بخصوص در دو ســال گذشته با 
مشکل خاموشی ها )قطع برق( در تابستان 
و زمستان مواجه می شدند به طوری که این 
موضوع باعث افزایــش نارضایتی عمومی 
شــده بود. قطعی برق در سال گذشته )بهار 
و تابستان 1400( به اوج خود رسید و مردم 
در روز چند ســاعت برق نداشــتند، این در 
حالی بود که خاموشــی ها از اردیبهشت ماه 
آغاز شــد. در سال  گذشــته چند بار در روز 

برق به میزان دو ساعت قطع می شد.
علت  خاموشی ها در ســال های گذشته به 
عدم ساخت نیروگاه در دولت قبل و افزایش 
ندادن ظرفیت تولید برق مربوط می شــد؛ 
به نوعی دولت قبل با نیروگاه نســازی باعث 
ایجاد مشــکل برای مردم شده بود. افزایش 

ظرفیت تولید برق یکــی از تکالیف قانونی 
برنامه ششــم بود که دولت و وزارت نیروی 
ســابق از انجــام آن ســرباز زده بــود. این 
موضوع حتی بر تولید هم اثر گذاشــته بود و 
واحدهای تولیدی مجبور بودند خط تولید 

خود را خاموش کنند.
پس از خاموشــی هایی که ســال گذشته 
کشــورمان را درگیر خود کرد و نارضایتی 
مردم را به دنبال داشــت، دولت ســیزدهم 
و به خصــوص وزیــر نیــروی ایــن دولت 
تمــام همت خــود را بکار گرفــت تا ضمن 
برطرف کــردن مشــکات، رونــد تأمین 
پایدار برق را بهبود بخشــد تا مشکاتی در 
زمینه خاموشــی ها بروز نکند و باگذشــت 
فصــل بهــار 1401 و گرمای شــدید آن، 
قطعی برق نداشــتیم و برای تابســتان نیز 
برنامه ریزی شــده اســت تا بتوانیم بدون 

خاموشی آن را سپری کنیم.
بر همین اساس وزارت نیرو در مدت حضور 
»علی اکبر محرابیان« به عنوان وزیر نیروی 
دولت سیزدهم با برگزاری جلسه های زیاد با 
کارشناسان، متخصصان و مدیران، طراحی 
برنامه های مختلــف در صنعت بــرق را از 

همان روزهای نخست آغاز کرد.

یکی از این برنامه هــا کاهش مصرف برق در 
بخش اداری، دستگاه های اجرایی، بانک ها، 
نیروهای مســلح و نهادهــای عمومی بود 
که بــرای آن مصوبه ای نیز از ســوی دولت 

اختصاص داده شد.
بر اســاس اعــام وزارت نیــرو هم زمان با 
اجرایی شدن برنامه های مدیریت بار مصرف 
برق در چهار ماه گرم ســال یعنی خرداد تا 
پایان شــهریورماه، بانک های تهــران نیز 
همراه بــا دیگــر ادارات ملزم بــه کاهش 
مصرف بــرق و صرفه جویــی در این بخش 
شــدند و حدود 30 درصد مصرف برق خود 
را کاهــش داده اند.به طورکلی و بر اســاس 
بررسی های انجام شــده، نیاز کل بانک های 
شهر تهران به برق چیزی حدود 45 مگاوات 
است که در فصل تابســتان سال جاری و به 
دنبال اجرایی شــدن طرح های مدیریت بار 
مصرف، حــدود 15 مــگاوات در این حوزه 
کاهش مصــرف برق داشته ایم.شــاید این 
سؤال مطرح شود که این میزان صرفه جویی 
چه کمکی بــه مدیریت شــبکه توزیع برق 
خواهد کرد؟ ملموس ترین پاسخ شاید این 
باشــد که صرفه جویی انجام شــده، معادل 
نیاز شــهروندان یک شــهر 50 هزارنفری 

به انرژی برق اســت و نقش قابل توجهی در 
مدیریت بار شــبکه خواهد داشــت.در پی 
خاموشــی های بی برنامه ســال گذشــته، 
وزارت نیرو با تدوین برنامه های منســجم 
مدیریت مصرف برای تمــام بخش ها اعم از 
خانگی، صنعتی، تجاری، اداری، کشاورزی 
و عمومی، عزم خــود را بــرای تأمین برق 
پایدار همــه بخش هــا و به خصوص بخش 

خانگی جزم کرده است.
هرساله هم زمان با اوج گرفتن گرما و روشن 
شدن سیستم های سرمایشی، مصرف برق 
شدت گرفته و برنامه های مدیریت مصرف 

در ایران و همچنین اغلب کشورهای جهان 
برای گذر از تابســتان داغ در دســتور کار 
قرار می گیرد. در این راســتا دولت مدیریت 
مصرف برق ســال 1401 را از خود شــروع 
کرده اســت، به گونه ای کــه ادارات، ضمن 
کاهش ســاعات کار، موظف به کاهش 30 
درصدی مصــرف برق در ســاعات کاری و 
کاهش 60 درصدی در ســاعات غیرکاری 
هستند.اخطار و قطعی برق، ضمانت اجرای 
برنامه های پیش بینی شــده بــرای ادارات 
متخلف در این بخش اســت کــه باقوت تا 

پایان تابستان ادامه خواهد داشت.
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جزییات اعزام زائران به عتبات عالیات
برگزاری دوره عرفه ۱۲ تا ۱۸تیر

معاون عتبات عالیات ســازمان حج و زیارت ضمن اعام جزییات اعزام 
زائران به عتبات عالیات گفت: ظرفیت اعزام زائران تا شــهریور ماه 45 

هزار نفر است.
حجت الاسام صحبت الله رحمانی با اشــاره به اینکه روزانه 10 کاروان 
با ظرفیــت 40 نفر از طریق مرزهــای زمینی به عتبــات عالیات اعزام 
می شــوند گفت: همچنین 300 نفــر نیز از طریق مرزهــای هوایی به 

عتبات عالیات مشرف می شوند.
وی افزود: ظرفیــت در نظر گرفته شــده برای اعزام زائــران به عتبات 
عالیات تا شهریور ماه 45 هزار نفر است. ثبت نام ها نیز از اول تیرماه آغاز 

شده و تا قبل از اربعین ادامه دارد.
به گفته معاون عتبات عالیات ســازمان حج و زیارت، دوره عرفه نیز از 
12 تیر آغاز و تا 18 تیر ادامــه دارد که کاروان های مخصوص این دوره 
نیز ثبت نام های خود را از طریق ســایت ســازمان حج و زیارت آغاز 

کرده اند.
رحمانی با تاکید بر اینکه اعزام ها فقط از طریق کاروان ها انجام می شود 
گفت: در حال حاضر ویزا لغو شده و اعزام ها با کاروان صورت می گیرد و 

هیچ فردی به صورت آزاد نمی تواند از مرز عبور کند.
وی در خصوص هزینه های اعزام زائران به عتبات اظهار داشت: حداقل 
هزینه اعزام زمینی 4 میلیون تومان و حداکثــر 5 میلیون و 600 هزار 
تومان اســت البته فقط با خدمات بیمه و درمان زائران می توانند 300 
هزار تومان پرداخت کنند در این صورت مابقــی خدمات به عهده زائر 

است.
وی گفت: هزینه اعزام هوایی نیز از 9 میلیــون و 200 هزار تومان آغاز 
می شــود در مجموع 60 درصد هزینه های اعزام هوایی مربوط به بلیط 

پرواز است.

و با استاندارد  آسانسورها و پله برقی های متر
وز خریداری شد ر

 رئیس شورای اسامی شهر تهران گفت: آسانســورها و پله برقی های 
مترو با استاندارد روز خریداری شده است.

مهدی چمران در جمع خبرنــگاران با اعام اینکه موضوع آسانســور 
ایســتگاه های متــرو را دنبــال می کنیم، اظهــار کــرد: تکنولوژی و 
استانداردها مدام تغییر می کنند، درســت مانند ساختمان هایی که با 

استانداردهای سابق ساخته می شود و باید به روز شود.
وی با بیان اینکه نمی توان این بروزرســانی را ســریعا انجام داد، گفت: 
آسانسورها با استاندارد روز خریداری شده و ممکن است در حل حاضر 

به روز نباشد. 
رئیس شورای شــهر تهران افزود: استانداردسازی به روز به این سرعت 
عملی نیست و اگر نیاز به قطعات هست باید این قطعات ساخته و اضافه 

شود که زمان بر است.

وی گفت: قبول داریم باید ســریع انجام شــود اما هنوز نتیجه دقیقی 
اعام نشده است.

چمران با تاکید بر اینکه نظارت بر مترو تخصصی اســت، یادآور شــد: 
این نظارت انجام و گزارشــات ارائه می شود اما ســازمان استاندارد نیز 

شاخص های ویژه خود را دارد. 
وی افزود: آسانسورهای ایســتگاه ها از جمله آسانسورهای بزرگ است 

باید راه اندازی شود تا مردم بتوانند از آن استفاده کنند.
رئیس شورای اسامی شــهر تهران در خصوص پوشاندن کانال عباس 
آباد افزود: تعهد از ســوی آب و فاضاب اعام شــده بود که این کانال 
پوشانده شود و تذکرات از سوی اعضای شورای اسامی شهر تهران نیز 

داده شد اما متاسفانه عملیاتی نشده است.
وی ادامه داد: در خصوص اینکه این اقدام چرا هنوز انجام نشده و تاخیر 
آن چه علتی داشت، مدیرعامل شرکت آب و فاضاب تقاضای برگزاری 

جلسه داشته که موضوع بررسی شود.

 کشف و توقیف ۴۰ میلیارد ریال کالای قاچاق 
در تهران

 رئیس پلیس امنیت اقتصادی تهران بزرگ از کشــف بیش از یک هزار 
دستگاه انواع لوازم خانگی و پارچه خارجی خبر داد و گفت: کارشناسان 
ارزش کالاهای قاچاق کشف شــده را بیش از 40 میلیارد ریال برآورد 

کردند.
 ســرهنگ هدایت بهرامی با اشاره به کشــف بیش از یک هزار دستگاه 
انواع لوازم خانگی و پارچه خارجی قاچاق افــزود: با انجام اقدامات فنی 
تیم عملیاتی مأموران این پلیس موفق به کشــف محــل انبار کالاهای 
قاچاق به ارزش بیش از 40 میلیاردریال از کارواشی در محدوده خیابان 

خاوران تهران شدند.
وی ادامه داد: در بازرســی های اولیه مشاهده شــد محل نگهداری 
فاقد شناســه و کاربری انبار اســت همچنین کالاهای موجود فاقد 
اســناد و مدارک مثبت گمرکی اســت که از مبادی غیررسمی و به 
صورت قاچاق وارد شــده و در ســامانه جامع تجارت و انبارها ثبت 

نشدند.
این مقام انتظامی ادامه داد: کالاهای کشــف شــده شامل تعداد 
445 رول )26 هزار و 700 متر( پارچه، 26دســتگاه ماکروفر، 58 
دستگاه آبمیوه گیری، 19 دســتگاه جاروبرقی، 70 دستگاه قهوه 
ســاز، چهار دســتگاه خردکن، 390 عدد لیوان، پنج بسته عایق 
حرارتی بوده که پرونده در زمینه قاچاق کالا تشــکیل و به مرجع 

قضایی معرفی شد.
وی تاکید کرد: قاچاق اینگونه لوازم که مشــابه بــا کیفیت تولید داخل 
دارند باعث تعطیلی کارگاه های تولیدی و از بین رفتن مشاغل می شود 
بنابراین مبــارزه با آن از اهم وظایف این پلیس اســت و از شــهروندان 
درخواست کرد درصورت مشــاهده هرگونه قاچاق یا احتکار کالا با این 
پلیس به شــماره های 02166747343یا 09999871392 تماس 

بگیرند.

شهر

 رئیس سازمان وظیفه عمومی فراجا گفت: مشمولانی 
که در کنکور سراسری شــرکت کرده اند، توجه داشته 
باشــند، غیبت ســربازی مانع پذیرش قبول شدگان 
آزمون سراسری در دانشــگاه ها و موسسات آموزشی 
است. سردار تقی مهری افزود: با توجه به در پیش بودن 
کنکور سراسری سال 1401 ضروری است مشمولانی 
که در کنکور سراسری شــرکت کرده اند، توجه ویژه به 
مقررات خدمت وظیفه عمومی داشــته باشند. غیبت 
سربازی مانع پذیرش قبول شــدگان آزمون سراسری 

در دانشگاه ها و موسسات آموزشی است.
وی ادامــه داد: شــرکت مشــمولان در آزمون هــای 

سراسری دانشــگاه ها و موسسات آموزشی 
دلیل بر مجــوز ادامــه تحصیل نیســت و 
مشــمولان غایب حتی در صــورت قبولی، 
مجاز به ثبت نام نبوده و مــورد پذیرش قرار 

نمی گیرند.
مهــری اظهارداشــت: مشــمولان مقاطع 
تحصیلی دانشــگاهی و دوره متوسطه که در 

سال مشمولیت و در خرداد، تیر و شهریور سال 1400 
فارغ التحصیل شده اند تا پایان شــهریور سال 1401 
مهلت معرفــی دارند.رئیس ســازمان وظیفه عمومی 
فراجا اضافه کرد: این تسهیات فقط شامل مشمولانی 

می شود که در  سال مشــمولیت )سال تولد 
+18( فارغ التحصیل شده اند.

وی اظهار داشــت: مشــمولانی کــه قبل از 
سن مشمولیت و در ســن 17 سالگی )سال 
تولد+17( یــا قبل از آن در مقطــع دیپلم یا 
پیش دانشــگاهی فارغ التحصیل می شوند 
براساس قانون خدمت وظیفه عمومی پس از 

رسیدن به 18 سالگی تمام، 6 ماه مهلت معرفی دارند.
مهری افزود: مشــمولان بایــد قبل از اتمــام مهلت 
معرفی از طریــق دفاتر خدمــات الکترونیک انتظامی 

)پلیس+10( برای ثبت درخواست خود اقدام کنند.

رئیس ســازمان وظیفه عمومی فراجا گفــت: امکان 
تحصیل همزمــان با خدمت ســربازی وجــود ندارد 
و ســربازان وظیفه غیرغایب در صورت قبولی و احراز 
شــرایط لازم می توانند برای ادامه تحصیل در مقاطع 
تحصیلی کارشناســی و بالاتر از خدمت ترخیص و در 
دانشگاه ثبت نام کنند.وی خاطرنشان کرد: مشمولان 
و خانواده هــای آنان برای کســب اطاعات بیشــتر 
می توانند از طریق پایگاه اطاع رســانی ســازمان به 
نشــانی www.vazifeh.police.ir و کانال سازمان 
 @khabaresarbazi در پیام رسان سروش به نشانی

از آخرین اخبار مربوطه مطلع شوند.

سربازی

خریدار  رییس جامعــه تورگردانان ایران 
در واکنش به بلیت دلاری پروازهای داخلی 
بــرای مســافران غیرایرانی، گفــت: اقدام 
شرکت های هواپیمایی در راستای تضعیف 
و از بین بردن ریال اســت. حــالا که آقایان 
خیلی دلار دوســت دارند، پیشنهاد دهند 
ریال حذف و دلار به عنوان پول رایج کشور 

جایگزین شود؟
ابراهیم پورفرج در نقد طرح شــرکت های 
هواپیمایی برای مســافران غیرایرانی که از 
تیرماه 1401 آغاز شده و بر اساس آن، بلیت 
پروازهای داخلی در مسیرهای کمتر از یک 
ســاعت به قیمت 100 دلار و در مسیرهای 
بیشــتر از یــک ســاعت 150 دلار عرضه 
می شود، اظهار کرد:  زشت است دلار آمریکا 
را جایگزین پول ملی کشــور کنیم، این کار 
فقط پول ملــی را تضعیــف می کند. ظاهرا 
کسی به این موضوع اهمیت نمی دهد، معیار 
سنجش همه چیز در کشور دلار شده است. 
درحالی که سیاست کشورهای دیگر برای 
تقویت سازی و اعتبار بخشیدن به پول ملی 

خودشان است.
رییس جامعــه تورگردانان ایــران درباره 
اظهــارات رییــس انجمن شــرکت های 
هواپیمایــی در مورد این کــه قیمت بلیت 
پرواز ایرانی بــه مثابه یارانــه دادن به اتباع 
غیرایرانــی اســت، اظهار کــرد: این گران 
کردن ها و دو نرخی شدن ها هیچ ارتباطی به 
یارانه دادن به خارجی ها ندارد و این حرف ها 
همه بهانه اســت. اســپانیا کــه قطب اول 
گردشگری جهان است آیا با دو نرخ خدمات 
می دهــد، دلار می گیرد؟ قیمت هــا را دو 
برابر کرده اســت؟   یا اصا ترکیه که از ما هم 
بیشتر گردشــگر دارد و مثل ما گردشگران 
زیادی از کشــورهای همســایه اش دارد، 
قیمت ها را دو برابر و یا ارزی کرده اســت؟ 
 ترکیه تــورم ندارد؟ مشــکل سیاســی و 
اقتصادی ندارد؟ برعکس، این کشــور همه 
خدمات گردشگری را ارزان تر کرده است تا 
به مزیت کشورش اضافه کند. در کشور ما با 
آمدن اتباع کشــورهای همسایه چه اتفاقی 
افتاده که مثا در اســپانیا و ترکیه رخ نداده 
و ما می خواهیم به ایــن بهانه قیمت ها را دو 

برابر کنیم؟
او افــزود: در کجای دنیا وقتــی خدمات یا 
کالایی را می خواهند بفروشند، ملیت شما 
را می پرســند؟ اگر یک خارجی به کشــور 
ما ســفر می کند باید با همــان قیمتی غذا 

بخورد یا ســفر کند که ما غــذا می خوریم و 
ســفر می رویم. اگر فرض را بر این بگذاریم 
که قیمت خدماتی مثل پــرواز و هتل برای 
اتباع غیرایرانی ارزان اســت، بدانیم که این 

یک مزیت برای کشور است.
او بــه اظهارنظرهایــی دربــاره این که چرا 
تورگردان هــا فقط باید از دلار گردشــگر و 
اتباع خارجی بهره ببرند و ارز خارجی اتباع 
غیرایرانی به دیگر بخش های خدماتی مثل 
هتل و راننده و هواپیما نمی رسد و با آن ها به 
ریال معامله می شود، این چنین پاسخ داد: 
آن هایی که به خاطر مسافر غیرایرانی طلب 
دلار می کنند، بر این باورند که ما مســتقیم 
از توریست خارجی دلار و یا ارز می گیریم و 
آن را در جیب خودمان می گذریم، درحالی 
که طرف حســاب ما شــرکت های خارجی 
هســتند، نه توریســت ها. این توریست ها 
هم پولشان را به شــرکت خارجی می دهند 
نه ما. پول بعضی از ما تورگردان ها بیشــتر 
از سه سال است نزد شــرکت های خارجی 
مانده اســت.   تمام حســاب ها در خارج از 
کشور بسته شده اســت. بانک ملی که قبا 
با آن کار می کردیم تحریم شده است، فقط 
صرافی ها مانده اند که شرکت های خارجی 
اصا به این روش اعتماد نــدارد و به خاطر 
قوانین کشورشــان اصا زیر بار انتقال وجه 
از طریق صرافی نمی روند. به سختی متقاعد 
می شوند پول را به حساب یک شخص دیگر 

در خارج از کشور و یا صرافی ها واریز کنند.
این تورگردان اضافه کرد: از طرفی، توریست 
خارجی مگر چقــدر با خود پــول جابه جا 
می کند، آن ها بــه این شــیوه اصا عادت 
و اطمینــان ندارنــد،  در همه جــا از کارت 
اعتباری اســتفاده می کنند، در ایران است 

که محدودیت دارند.
 نهایت پولی که حمل کنند هزار دلار است 
که آن هم برای خرید ســوغاتی و یا بازدید 
و کارهای ضروری دیگر اســت. آن دلارها و 
یوروهایشــان را که به ما نمی دهند تا ما هم 
به شــرکت های هواپیمایی و هتل بدهیم. 
البته، آقایــان اگر تا این حــد مایل اند دلار 
مثل پول ملی وارد جریان معامات داخلی 
کشــور شــود، راه حل بدهند ما این دلارها 
را چگونه وارد کشــور کنیم؟ شما در کدام 
بانک خارجی می توانید حســاب باز کنید 
که ما هم آنجا حســاب باز کنیــم، به کدام 
روش دلارهایتان را به ایران می آورید که ما 
تورگردان ها نمی توانیــم وارد کنیم، راهش 

را به ما هم نشان دهید.
پورفرج ادامه داد:  شــرکت هواپیمایی و یا 
هتلداری کــه اصرار دارد خدمــات را ارزی 
و دلاری بفروشــد، اصا متوجه نیســت با 
فراوانی گردشگر اســت که اقتصاد او بهبود 
پیدا می کند و می تواند دو برابر فروش داشته 
باشــد. در دنیا برخاف ایران، هتل ها فقط 
اتاق فروشی نمی کنند،   خدمات می فروشند 

و درآمدشــان از بخش های دیگــر تأمین 
می کنند، حــالا هتلدار ایرانی بلد نیســت 
خدمات بفروشــد و از این راه درآمد بیشتر 
کســب کند،  تاوان آن را گردشــگر و تبعه 
خارجی باید بدهد؟ هتل ها در حالت عادی 
هم ســالی دو مرتبه قیمت هــا را افزایش 
می دهند حالا هم می خواهنــد قیمت ها را 

ارزی کنند. 
شرکت های هواپیمایی هم همینطور. اصا 
این ها چه بهبودی در کیفیت خدمتشــان 
داشــته اند که می خواهند خدماتشــان را 

ارزی بفروشند؟
او با اشــاره به منع ســفر به ایران از ســوی 
برخی کشورهای اروپایی و امریکایی اظهار 
کرد: حالا که  چند نفر بیشــتر از کشورهای 
همسایه به ایران سفر می کنند باید درهای 
مملکت را بــه روی آن هــا ببندیم؟ جلوی  
سفرشــان را با این تصمیم هــای عجیب و 
خطرناک بگیریم؟ به جــای این که کمک 
کنید حالا که اروپایی هــا و امریکایی ها به 
ایران کمتر می آیند، از بقیه کشورها بیشتر 
توریست و مســافر بیاید دســت به دست 
همدیگر داده اید همیــن حداقل ها را هم از 
بین ببرید؟ این اندیشــه غلط از کجا ناشی 

می شود؟
 آیا آن خارجی ها اشــتباه می کنند به ایران 
ســفر می کنند؟ باید از ایــن رفتار خجالت 
کشــید که دلار را معیار همه چیز کرده اید، 

اصا چطور اســت ریال را حــذف کنیم و 
دلار را رســما وارد معامــات کنیم و واحد 
پولی کشــور کنیم نام آن را هــم دلار ایران 
بگذاریم!؟ ما جز ارزانــی چه مزیت دیگری 
برای خارجی ها داریم، چه خدمات متفاوتی 
به نســبت بقیه می دهیم که مزیت باشــد، 
هواپیماهــای خوبی داریــم، هتل هایمان 
خدمات ویــژه و جذابی می دهنــد؟ ارزانی 
مهمتریــن مزیت ایــران برای مســافران 

خارجی است.
او ادامه داد: مساله اصا میزان استفادۀ اتباع 
و مســافران غیرایرانی از پروازهای داخلی 
نیست، مساله این اســت که این تصمیم ها، 
عاوه بر این که تبعیض آمیز است، پول ملی 
را بیشــتر تضعیف می کند و در ادامه اثرات 
سوء بیشتری در دیگر بخش ها دارد و حتما 
با سود موقت و کوتاه مدتی که برای عده ای 
به همراه دارد، گرانی های بیشــتری را برای 
طیف بیشــتر مردم در داخل کشــور رقم 

می زند.
پورفرج گفت: در هیچ کشوری به پول ملی 
خود این چنین خیانــت نمی کنند. همین 
اخیرا سفری به دبی داشــتم، شب رسیده 
بودم و فقط یورو همراهم بود، رزرواســیون 
هتل پیشــنهاد کرد چون خســته هستم 
فعا یورو را امانت تحویــل بگیرد، اتاق را در 
اختیارم بگــذارد و فردا من پــول اتاق را به 
درهــم )واحد پول امــارات( پرداخت کنم. 
سوای رعایت اصول حرفه ای مهمان نوازی، 
این چنین به ســرزمین و پــول خود اعتبار 
و ارزش می دهند. بقیه کشــورها هم که به 
اقتصاد و آینده ســرزمین خود بها می دهند 

همینطوری رفتار می کنند.
رییــس هیأت مدیــره جامعــه تورگردان 
بیان کرد: من سی وســه ســال است که در 
گردشگری کار می کنم از سال 1368 مجوز 
شــرکت خود را گرفته ام و سی وســه سال 
است که مبارزه و جنگ می کنم و مدام یک 
حرف را تکــرار می کنم، دیگــر ذهن خالی 
برایم باقی نمانده اســت تا به این فکر کنم 
چطور توریست بیشتری جذب کنم. گاهی 
خسته می شوم و می گویم رها کنم، اما دلم 
می سوزد همه این سال ها زحمت کشیده ام. 
اجازه بدهید رفت و آمد به این کشور بیشتر 
شود، مطمئن باشــید سود این رفت وآمدها 
برای همه مردم، بیشــتر از دو نرخی کردن 
پرواز و هتل برای چندتا توریســت کشــور 

همسایه خواهد بود.

مشمولان غایب در صورت قبولی آزمون سراسری حق ثبت نام ندارند

 برخورد با رانندگی بدون گواهینامه

وی آلاینده در بهار امسال جریمه یک میلیون خودر
خریدار  فرمانده انتظامی تهران بزرگ از 
اعمال قانون 115 هزار وسیله نقلیه به دلیل 
تخلفات پاک و جریمه بیش از یک میلیون 
خودروی فاقد معاینه فنــی و دودزا در بهار 

امسال خبر داد.
 ســردار حســین رحیمی در اجرای طرح 
انضبــاط و ایمنی ترافیک کــه صبح امروز 
در مقر مرکزی فرماندهــی انتظامی تهران 
بزرگ بر گزار شد ، سخنانش را با تبریک فرا 
رسیدن هفته قوه قضاییه و گرامیداشت یاد 
شهید مظلوم شــهید دکتر آیت الله بهشتی 
آغاز کــرد و گفــت: امروز اولیــن مرحله از 
طرح انضباط اجتماعی و ایمنی ترافیک به 
منظور برخورد با تخلفات و ناهنجاری های 
مختلف در حوزه ترافیکی به اجرا درآمد و در 
آن با تخلفات موتور سیکلت سواران، موتور 
سیکلت های ســنگین، تخلفات پاک اعم 
از جعل و فک، مخدوشــی و ... ، بغل نویسی 
خودروها، حمل بار غیر مجــاز و نامتعارف، 
خافی بیش از ســه میلیون تومــان، نمره 
منفی بالای 30 ، خودروی شــوتی، حمل 

کالای قاچاق و غیره برخورد شد.
رحیمی به تشــریح گزارشــی از برخورد با 
برخی از تخلفات رانندگی در بهار امســال 
پرداخت و گفت: در حــوزه تخلف پاک که 
یکــی از دغدغه ها و مطالبــات جدی مردم 
اســت پلیس راهور در بهار امســال 115 
هزار دستگاه وسیله نقلیه را به دلیل جرائم 

مرتبط با پاک اعم از فک پاک، مخدوشی 
پاک، دســتکاری اعداد پــاک و .... مورد 
اعمال قانون قــرار داده اســت، همچنین 
1383 دستگاه خودرو نیز به دلیل تخلفات 

پاک پلمب شدند.

اعمال قانون بیش از یک میلیون 
خودروی دودزا و فاقد معاینه فنی

فرمانده انتظامی تهران بزرگ با بیان این که 
برخورد با خودروهــای دودزا و فاقد معاینه 
فنی نیز از دیگر اقدامات پلیس بوده اســت، 
اظهار کرد: در سه ماهه ابتدایی سال جاری 
بالغ بر یک میلیون دستگاه خودروی دودزا 
و فاقد معاینه فنی مورد اعمــال قانون قرار 
گرفتند که اعمال قانــون این خودروها هم 
به وســیله دوربین و هم به شــکل دستی و 

فیزیکی از سوی مأموران انجام شده است.
رحیمی بــا بیان اینکه حمل بــار نامتعارف 
و بیــش از ظرفیت یکــی از خطرناک ترین 
اقدامات ترافیکی اســت  که جــان و ایمنی 
دیگر رانندگان و کاربران ترافیک را به خطر 
می اندازد، خاطر نشان کرد: در همین راستا 
381 هزار مورد اعمال قانــون  و تذکر در 3 
ماهه امسال با این موضوع  انجام شده است. 
1323 وســیله نقلیه به دلیل حمل بار غیر 

متعارف توقیف شده است.
وی با اشاره به مقررات راهنمایی و رانندگی 
در خصوص توقیف گواهی نامه های دارای 

بیش از 30 نمره منفی گفــت: برابر  آمارها 
و ارزیابی های انجام شــده در تهران بزرگ 
8696 فرد دارای گواهینامــه امتیاز منفی 
گواهینامه شان به عدد 30 رسیده و از این رو 
گواهی نامه رانندگی آنان در شــرف توقیف 
اســت.رحیمی با بیان این که برابر مقررات 
خودروهای دارای بیش از 3 میلیون تومان 
جریمه پرداخت نشــده نیز توقیف خواهد 
شــد، افزود: در همین راســتا  در سه ماهه 
امســال با 7 هزار و 320 دســتگاه برخورد 

شده است.        
وی با اشــاره به اقدامات انجام شده در حوزه 
پلیس راه تهران بزرگ نیز گفت: 80 دستگاه 
خودروی شــوتی که اقدام به حمل کالای 
قاچاق کرده بودند تنها از ســوی پلیس راه 
توقیف شــد. 116 دســتگاه اتوبوس نیز به 
دلیل حمل بار غیر مجاز شناسایی و توقیف 

شــدند. البته این ها عاوه بر آمار اقداماتی 
اســت که پلیس امنیت اقتصــادی تهران 

بزرگ انجام می دهد.
به گفته رحیمی، در ســه ماهه امسال 112 
هزار دستگاه خودروی سواری نیز که اقدام 
به ارتکاب تخلفات حادثه ســاز کرده بودند 

شناسایی و مورد اعمال قانون قرار گرفتند.
وی پلیس راهــور تهران را تنهــا پلیس در 
سطح کشــور توصیف کرد که برای 4 سال 
متمادی روند کاهشــی آمار جان باختگان 
حوادث رانندگی را حفظ کرده و گفت: آمار 
جان باختگان حــوادث رانندگی در تهران 
بزرگ از 666 نفر در سال 96 به 549 نفر در 
سال 1400 رسیده اســت و ما در تاشیم تا 

این روند را حفظ کنیم.
رحیمی افــزود: البته اگر موتور ســیکلت 
سواران بگذارند؛ چراکه ما واقعا از رفتارهای 
نامتعارف برخی از موتور ســیکلت سواران 
گله مندیم. مردم هم از ایــن رفتار گله مند 
بوده و بارها آن را به پلیــس منتقل کردند. 
پیاده رو محل تردد موتور ســیکلت نیست. 
موتور ســیکلت ها باید از تمامــی قوانین و 
مقررات رانندگی پیروی کنند. معنی ندارد 
که یک موتور سیکلت به راحتی آب خوردن 
از چراغ قرمز عبور کنــد و یا با انجام حرکات 
نمایشــی ، تک چرخ زدن و غیره در سطح 

شهر تردد داشته باشد.
رحیمــی افــزود: متاســفانه 45 درصد از 

تصادفات رانندگی در شــهر تهران مربوط 
به موتور سیکلت سواران بوده و سهم موتور 
سیکلت سواران از کشته شدگان نیز  تقریبا 

به همین میزان است.
رحیمی در  پاسخ به پرســش ایسنا، درباره  
تشــدید برخورد پلیس بــا رانندگی بدون 
گواهــی نامــه در معابــر نیز گفــت: قطعا 
یکی از طرح هــای ما برخورد بــا رانندگی 
بدون گواهی نامه اســت از خانــواده ها نیز 
می خواهیم که نظارت بیشــتری به ویژه در 
فصل تابســتان بر فرزندان خود داشته و از 
رانندگی بدون گواهی نامــه آنان با خودرو  

و موتور سیکلت جلوگیری کنند.
رحیمی تاکید کرد: همچنین با خودروهای 
بدون پاک نیز قاطعانه برخورد خواهد شد 
و هیچ وســیله نقلیه ای حق ندارد، چرخش 
روی زمین بچرخد و پاک رسمی کشور که 
باید مشخص و خوانا باشــد، روی آن نصب 

نشده باشد.
رحیمــی در پایان بــه جزییات بیشــتر از 
شــهادت ســرهنگ محمد یاسمی جمعی 
کانتری نــواب نیز اشــاره کــرد و گفت: 
مأمــوران پلیــس در تمــام پلیــس های 
تخصصی تا پــای جان برای نظــم و امنیت 
و دفاع از حقوق مردم تــاش می کنند. در 
شهادت سرهنگ یاســمی فردی که 8 فقره 
سابقه داشته و بارها همسرش را مورد آزار و 
اذیت قرار داده بود به این مامور شلیک کرد. 



رئیس کل گمرک ایران :

آماده تفویض اختیارات بیشتر به مدیر کل گمرکات استان اصفهان هستیم

استان

اصفهان - مریم مومنــی رئیس کل گمــرک ایران در 
یکصد و پانزدهمین نشست شــورای گفت و گوی دولت 
و بخش خصوصی اســتان اصفهان گفــت: آماده تفویض 
اختیارات بیشــتر به مدیر کل گمرکات اســتان اصفهان 

هستیم.
 یکصد و پانزدهمین نشست شــورای گفت و گوی دولت 
و بخــش خصوصی اســتان اصفهــان با حضــور  رئیس 
کل گمرک ایران و معاونین ایشــان در ســالن جلسات 

استانداری اصفهان برگزارشد. 
در این جلسه که به بررســی قوانین، مقررات و رویه های 
حوزه گمرک اختصاص یافت، ضمن تشــریح مشکلات 
گمرکی فعالان اقتصــادی، صدور مجــوز ایجاد گمرک 
تخصصــی صنایع دســتی و گمرک تخصصــی پارچه و 
منســوجات در اســتان اصفهان همچنیــن راه اندازی 
گمرک تخصصی نمایشــگاهی در شرکت نمایشگاه های 
بین المللــی اســتان از راهکارهــای رفــع مشــکلات 

زیرساخت های صادراتی این حوزه ها عنوان شد.
سیدرضا مرتضوی استاندار اصفهان در این جلسه ضمن 
اشاره به اینکه اصفهان قطب تولید صنایع دستی و نساجی 
بوده و به عنوان پایتخت صنایع دســتی جهان شناخته 
شده اســت، بر ضرورت همسان ســازی زیرساخت های 
صادراتی این حــوزه بــا ظرفیت های موجــود تاکید و 
تصریح کــرد: ایجاد گمرک تخصصی صنایع دســتی در 
اســتان می تواند ظرفیتی برای کمک به فعالان این حوزه 
برای صادرات پایدارتر صنایع دســتی باشد. که در ادامه 
مصوب شــد مزایا و معایب این درخواســت، همچنین 

حجم خروجی صنایع دســتی از گمرکات سراسر کشور 
احصاء و به گمرک کشــور ارایه شــود تا پس از بررســی 

تصمیم گیری های لازم در این حوزه صورت پذیرد.
رئیس اتاق بازرگانی اصفهان نیز در این جلســه گفت: در 
شرایط کنونی کشور به ویژه با توجه به تاکید مقام معظم 
رهبری بر تولید دانش بنیان، لازم است الزاماتی که مانع 
تسهیل فعالیت شــرکت های کوچک و متوسط شده، هر 

چه سریعتر رفع شود.
مسعود گلشــیرازی افزود: این در حالی است که پذیرش 
 ))AEOفعالان اقتصادی به عنوان فعال اقتصادی مجاز
با شــرایط و ضوابط ســختگیرانه به مانعی برای تجارت 
بین الملل شــرکت های کوچک و متوســط تبدیل شده 
و تغییر الزامات پذیرش فعــالان اقتصادی مجاز و تعدیل 
الزامات اشتغال، نقش ویژه ای در تسهیل محیط کسب و 

کار و روانسازی امور خواهد داشت.
در ادامــه معاون وزیر امــور اقتصــادی و دارایی و رئیس 
کل گمرک ایــران وجود بیش از 9هــزار واحد تولیدی و 
صنعتی در استان را تحســین برانگیز دانست و افزود: این 
امر وظیفه گمرک را به عنوان یک دســتگاه حاکمیتی و 

اجرایی در مبحث تجارت خارجی سنگین تر می نماید.
 علیرضا مقدســی تخصیص55 درصد اســترداد حقوق 
ورودی کشــور به گمــرک اصفهان را نیــز بیانگر ارزش 

آفرینی بالای واحدهای تولیدی اصفهان دانست. 
وی همچنین در ادامه  رقــم 25.5 میلیارد دلاری مبادله 
تجاری سه ماهه نخست سالجاری کشــور و تراز تجاری 
مثبت 605 میلیون دلاری را بســیار قابل توجه دانست و 

گفت: اطمینان داریم بــا همت و تلاش بخش خصوصی و 
دولت این تراز مثبت همچنان ادامه خواهد یافت. 

مقدســی در ادامه گفت: بــا توجه بــه مزیت های بالای 
استان در حوزه صنایع دســتی، وجود کارشناس صنایع 
دستی پیش زمینه ایجاد گمرک تخصصی صنایع دستی 
می باشــد. همچنین بر ضرورت احصاء آمــار و اطلاعات 
اســتان های برخوردار در حوزه صنایع دستی به منظور 

ایجاد گمرک صنایع دستی در آنها نیز تاکید کرد. 
رئیس کل گمرک ایران ضمن اعلام موافقت در خصوص 
ایجاد گمرک تخصصی پارچه و متعلقات تولید منسوجات 
در زمینه گمرک تخصصی نمایشگاهی نیز بر لزوم تقویت 
ساز و کار ترانزیت داخلی، ورود موقت و رویه های مربوط 

به نمایشگاه های بین المللی تاکید کرد. 

مقدســی در خصوص فعالان اقتصادی مجــاز نیز گفت: 
تاکنون 650 شــرکت مشــمول AEO قــرار دارند و 
محدودیتی برای قرار گرفتن صادرکنندگان نمونه در این 
زمره وجود ندارد حتی می توان بــرای این افراد امتیازات 
ویژه ای برای پوشــش موارد مشــمول فعــال اقتصادی 

مجازدر نظر گرفت. 
معاون وزیر امور اقتصادی و دارایی در خصوص پیشنهاد 
تفویــض اختیار به مدیــران کل گمرک نیــز گفت: این 
تفویض اختیارات در ابعاد مختلف توســط گمرک کشور 
انجام شده ولی در صورت احصاء موارد می توان ستاد را از 
حالت اجرایی خارج کرد حتی می توان مدیرکل گمرکات 
استان را به عنوان مدیر کل گمرکات در جلسات راهبردی 

در صادرات و واردات در کشور در نظر گرفت.  

سرزمین
روزنامه سراسری صبح ایران
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وندان شهرداری اسلامشهر برای شهر
     اسلامشهر-شیدایی رئیس سازمان فرهنگی ورزشی شهرداری 
اسلامشهر از برگزاری کلاسهای آموزشی در سطح شهرستان خبر داد 

   میرزا پور با بیــان این مطلب افــزود : در فصل تابســتان کلاس های 
آموزشی در رشته های متنوع ورزشی  برای نوجوانان و جوانان درسطح 

شهرستان اسلامشهر برگزار خواهد شد .

 مدیرعامل آبفای استان:

 سهم هرمزگان از آب شیرین کن ها در آینده 
به 61 درصد می رسد

بندرعباس-کمالی مدیرعامل شــرکت آب و فاضلاب هرمزگان از 
خرید تضمینی ســالانه نزدیک به یک هــزار و 400 میلیارد تومان آب 

تولیدی آب شیرین کن های بخش خصوصی خبر داد.
مهندس عبدالحمید حمزه پور  با اشــاره به اهمیت آبرسانی به عنوان 
یکی از نیازهای اساســی مردم که نقش اصلی در توســعه دارد، افزود: 
عمده مناطق اســتان هرمزگان به دلیل شــرایط اقلیمی و عدم منابع 
پایدار آبی با کمبود آب مواجه هســتند و آبفا بــرای تامین این نیازها از 
ظرفیت شیرین ســازی آب دریا و رودخانه های لب شــور بهره گرفته 

است.
وی با بیان اینکه کاهش منابع ســطحی و زیرزمینــی هرمزگان، آب و 
فاضلاب هرمزگان را ناگزیر بــه روی آوردن از منابع غیر متعارف کرده 
است، تصریح کرد، یکی از این منابع که هرمزگان به دلیل ساحلی بودن 
به استفاده از آن روی آورده است شیرین سازی آب دریاست که در حال 
حاضر 4۱ سایت نمک زدایی با ظرفیت 228 هزار و 500  متر مکعب در 
شبانه روز در سراسر هرمزگان نیاز آبی بخشی از مناطق استان را تامین 
می کنند که در تلاش هســتیم برای رفع کمبود ها ۱۱ ســایت دیگر را 
نیز به ظرفیت ۳4 هزار متر مکعب در شــبانه روز بــه ظرفیت تولید آب 

هرمزگان کنیم.
به گفته مدیرعامل شــرکت آب و فاضلاب هرمــزگان، در حال حاضر 
47 درصد کل ظرفیت آب شیرین کن های کشــور در هرمزگان تولید 
می شود که با اضافه شدن ظرفیت های جدید، ســهم هرمزگان از آب 

تولیدی آب شیرین کن ها به 6۱ درصد کل کشور می رسد.
حمزه پور ادامه داد، سال گذشــته یک هزار و 400 میلیارد تومان صرفا 
از طریق خرید تضمینی آب شــیرین کن ها آب مورد نیاز مشترکین را 
تامین کردیم. به گفته وی، خریــد تضمینی هر متر مکعب آب تولیدی 
آب شیرین کن ها ۱8 هزار تومان است که مشترک مبلغ ناچیزی از این 

عدد تا سقف الگوی مصرف می پردازند.
وی افزود: به دلیل قیمت بالای تولید، انتقال و توزیع آب شــرب بویژه 
آب شیرین کن ها لزوم مصرف بهینه را بیش از پیش کرده است و انتظار 
داریم رســانه ها در این زمینه آبفا را در فرهنگ ســازی مصرف بهینه 

یاری کنند.

  مدیرکل بیمه سلامت استان:

ونیکی به طورکامل  نسخه نویسی الکتر
درهمدان انجام می شود 

همدان-ذلیخاکرمی  به گفته مدیرکل بیمه سلامت نسخه نویسی 
الکترونیکی در استان همدان به طورکامل  انجام می شود

فریبرز نیاســتی با اشــاره به اجرای صد درصدی نســخه نویســی در 
مطب های طرف قــرارداد بیمه ســلامت، گفت: اســتان همدان جزء 
استان های برتر در زمینه نسخه نویســی الکترونیک بوده به طوریکه به 

جز 5 مطب در این استان هیچ مطبی نسخه نویسی کاغذی ندارد.
مدیرکل بیمه سلامت خاطر نشان کرد:نســخه نویسی الکترونیکی از 
خطا ها و اشــتباهات خوانش جلوگیری می کند و با اســتاندارد سازی 
تجویز دارو و آزمایشات، کاهش مصرف دارو و کاهش هزینه بیمار را به 

دنبال دارد که به اقتصاد کشور هم سلامت کمک می کند
تجویز نســخه الکترونیک به ارائه دهندگان خدمات مراقبت سرپایی 
اجازه می دهد تا نســخه ها را به صورت الکترونیکی به داروخانه ارسال 
کنند و می تواند یک سیســتم مســتقل یا بخشــی از یک سیســتم 

الکترونیکی ثبت پرونده سلامت باشد.
نسخه نویســی الکترونیک، نســخه دیجیتالی نســخه کاغذی است. 
در طول مشــاوره و ویزیت، نسخه نویســی الکترونیک ارائه دهنده ی 

مراقبت های بهداشتی بیمار است.
همه داروها و ثبت خدمات پزشکی، آزمایشــگاهی، تصویربرداری ها و 
خدمات پاراکلینیکی را می توان با نسخه الکترونیکی تجویز کرد سوابق 
بیماری های شما در نسخه نویســی الکترونیک آنلاین شما ذخیره می 
شــود، بنابراین می توانید هر زمان که آماده باشید به آن دسترسی پیدا 
کنید و باعث می شود در وقت صرفه جویی شود، روند را ساده می کند و 

تداخلات دارویی را بهبود می بخشد.
همچنین دسترســی به شــرح حال، تشــخیص، و اطلاعات دارویی با 

کاهش خطاهای پزشکی، ایمنی بیمار را افزایش می دهد.

 

 رئیس سازمان صمت استان خبرداد؛

 افزایش همکاری های کارخانه های فارس
 با تاجیکستان

رئیس ســازمان صمت فارس گفت: واحد های  شــیراز-چراغی
صنعتی و ســرمایه گذران فارس راغب هستند تا در کشور تاجیکستان 

سرمایه گذاری کنند.
رئیس ســازمان صنعت، معدن و تجــارت فارس در حاشــیه بازدید از 
منطقه ویژه اقتصادی شیراز به همراه هیأت تجاری دولت تاجیکستان  
گفت: از طریق ســازمان صمت اســتان و در راســتای میزان صادرات 
واحد های تولیدی استان به خصوص کشور های اورآسیا پیگیری هایی 
انجام شد و متوجه شــدیم هیات عالی رتبه صنعتی به کشور سفر کرده 

اند.
ایزدی با بیــان اینکه  قائم مقام وزیر صنعت و تکنولوژی های نو کشــور 
تاجیکستان و ســه معاون وزیر دیگر در حوزه های انرژی این هیات را به 
اســتان فارس دعوت کردیم، ابراز کرد: این هیئت از واحد های تولیدی 
اســتان فارس بازدید کردند و از ظرفیت های اســتان از نزدیک آشــنا 

شدند.
او گفت: هدف دعوت از این هیات تجاری ارائه توانمندی های اســتان 
فارس در حوزه های صادرات و بخش هــای مختلف  بود تا  بتوانیم رونق 

خوبی را در بخش صادرات داشته باشیم.
به گفته ایزدی همچنین در بحث ایجاد کارخانه در کشور تاجیکستان 
هم صحبت هایی شده  است و واحد های صنعتی و سرمایه گذران فارس 

راغب هستند تا در کشور تاجیکستان سرمایه گذاری کنند.
رئیس سازمان صمت فارس  با اشاره به اینکه با مشارکت سرمایه گذاران 
داخلی به تاجیکستان در غالب سرمایه گذاری خارجی نیز پیشنهاداتی 
از طرف هیات خارجی داده شده اســت، گفت: آماده هستیم در زمینه 

کارخانه های تاجیکستان با استان فارس همکاری کنیم.

 بندرعباس-کمالی در دیدار مدیرکل بنیاد شهید و 
امور ایثارگران استان هرمزگان و مدیرعامل شرکت نفت 
ســتاره خلیج فارس، وضعیت خانواده ایثارگران مشغول 
به کار در بزرگ ترین پالایشــگاه میعانــات گازی جهان 

بررسی و پیگیری شد.
 مدیرعامل شرکت نفت ستاره خلیج فارس در این دیدار 
بیان کرد: جانبازان شــهدای زنده هســتند و دردهای 
بســیاری را متحمل می شــوند و بار این دردهــا چه از 
لحاظ روحی و جسمی سال های ســال با این بزرگواران 
اســت که بر شــرایط فردی و خانوادگی آنان تأثیرگذار 
اســت و دیدار با ایثارگــران برایم افتخار بزرگی اســت. 
علیرضا جعفر پــور ادامه داد: همان طــور که مقام معظم 
رهبــری فرموده اند، جنــگ امروز ما جنــگ اقتصادی 
است، باید دید که متأسفانه دشــمن پاشنه آشیل کشور 
و اقتصاد ما را مورد هدف قرار داده اســت و در شــرایط 
تحریم همکاران من با الگو گیری از شــهدا و جانبازان با 
چنگ و دندان در این جبهه اقتصادی در تلاش هســتند 
تا چرخ های اقتصاد کشــور لحظه ای از حرکت نایستد و 

این شرایط نیازمند به رســیدگی های فراوانی دارد. وی 
افزود: در دورانی که تحریم های بنزین شــدت گرفته بود 
با راه اندازی پالایشگاه ســتاره خلیج فارس در این حوزه 
از جنگ اقتصادی پیروز شــدیم و نباید نقش ارزشــمند 
این پالایشگاه در اقتصاد کشــور را دست کم گرفت. وی 
عنوان کرد: پالایشگاه ستاره خلیج فارس دو وظیفه اصلی 
در صنعت نفت کشور را عهده دار است که اولین آن تولید 
بخش عمده ای از فرآورده های استراتژیک سبد سوخت 
کشور است و دومین وظیفه اســتحصال میعانات گازی 
برای تأمین گاز کشور اســت که پس از بهره برداری از سه 
فاز این پالایشــگاه طرح افزایش ظرفیت در آن آغاز شد و 
اکنون ظرفیت پالایشــی بزرگ ترین پالایشگاه میعانات 
گازی جهان به 455 هزار بشــکه در روز رســیده است و 
اهداف ســترگی برای آینده این ابرپالایشگاه جهانی در 
سر داریم. مدیرکل بنیاد شــهید و امور ایثارگران استان 
هرمــزگان نیز در این دیــدار ابراز کرد: دفــاع اقتصادی 
کمتر از جهاد فی ســبیل ا... نیست و شــما تلاشگران در 
پالایشگاه ســتاره خلیج فارس در عرصه جهاد اقتصادی 

مســئولیت خطیری را عهده دار هســتید.  عطا ناوکی با 
بیان اینکه جامعه ایثارگران استان هرمزگان در راستای 
پیشبرد اهداف شرکت نفت ســتاره خلیج فارس در کنار 
شما هســتند، افزود: امروز فرماندهی شرکت نفت ستاره 

خلیج فارس به دســت جوان پرتوانی است که باید به فال 
نیک بگیریم و مطابق با گام دوم انقــلاب چنین نیرویی 
می بایســت در مدیریت کلان صنعت پالایش کشور قرار 

بگیرد.

هرمزگان

مدیرعامل شرکت نفت ستاره خلیج فارس :

وز جنگ اقتصادی هستیم با الگو گیری از شهدا و جانبازان پیر

البرز-مظفری مدیرعامل برق منطقه ای اســتان 
البرز با بیان اینکه امســال مانند سال قبل خاموشی 
صنایع نداریم، گفت: از ابتدای سال تاکنون 4 هزار و 

500 ماینر غیرمجاز کشف شده است.
کشــف 4 هزار و 500 ماینــر غیرمجــاز در البرزبه 
گزارش خبرگزاری صدا و ســیما، مرکز البرز، حسن 
کریمی  با اشــاره به اینکه تولید برق به ســه دسته 
توزیع، تولید و انتقال تقســیم بندی می شوند، گفت: 
امســال تعمیرات واحد های نیروگاهــی برق آبی با 
برنامه ریزی کامل انجام و آماده برای کار در تابستان 

است.
مدیرعامل برق منطقه ای اســتان البرز با اشــاره به 
اینکه یکی از معضلات ما در اداره برق استان سرقت 
برق است، افزود: برای جلوگیری از سرقت شبکه برق 
تمام شبکه فشار ضعیف مسی را تبدیل به کابل های 
خود نگهدار کرده ایم و تاکنون کمتــر از پنج درصد 

شبکه برای اجرای کابل های خودنگهدار باقی مانده 
است.

مدیر عامل شرکت برق منطقه ای استان البرز با بیان 
اینکه با افزایش قیمت تجهیزات برق ســارقان اقدام 
به سرقت تجهیزات کردند به طوری که سال گذشته 
۳0 میلیارد تومان از تجهیزات برقی استان به سرقت 
رفته است، بیان کرد: امسال ۳5 کیلومتر شبکه های 
کابلی زمینی در بلوار های اســتان به سرقت رفت که 
این شــبکه ها به خود نگهدار هوایی تبدیل شدند و 

ارزش ریالی برای سارقان ندارد.
او با اشاره به اینکه در ســال گذشته هزار و 200 فقره 
سرقت شبکه برق در اســتان البرز صورت گرفت که 
منجر به خاموشی که سه ماه نخست امسال با مقایسه 
با سه ماهه ســال قبل افزایش داشــته است، عنوان 
کرد: در سه ماهه نخست امسال تعداد این سرقت ها 

نسبت به مدت مشابه سال قبل افزایش داشت.

اردبیل-افسون جبارزاده مدیر کل راهداری و 
حمل ونقل جاده ای استان اردبیل گفت: با مشارکت 
وزارت نفت ۱4 پروژه راهداری با 225 میلیارد ریال 

اعتبار در استان در حال اجراست.
کلیم اله وثوقــی با بیــان اینکه 7 پــروژه در حوزه 
بهســازی و آســفالت راه های روســتایی بالای 50 
خانواربــا ۱25 میلیارد ریال اعتبــار و 7 پروژه دیگر 
نیزدر حوزه رفــع نقــاط پرتصادف اســتان با صد 
میلیــارد ریال اعتبار توســط راهداران در سراســر 
استان در حال اجراست گفت: این ۱4 پروژه از محل 
سفر ریاســت جمهوری و با کمک وزارت نفت برای 

استفاده مردم در حال آماده سازی است.
مدیر کل راهــداری و حمل ونقل جاده ای اســتان 
اردبیل در جلسه بررسی روند اجرای طرح ها با اشاره 
به اینکه کمک به تکمیل بهسازی و آسفالت راه های 
روستایی سه راهی کرین-تیل، خان کندی، قشلاق 

ملا تقی قنبر، قشــلاق حــاج بایندرو، ولــی بیگلوو 
همچنین ســیاوش کندی بطــول 28 کیلومتر و با 
اعتبار ۱25 میلیارد ریال از پروژه های فعالی اســت 
که از محل مشارکت وزارت نفت در استان در دست 
اجراســت گفت: عملیات زیرســاخت گردشگری 
منطقه نمونه فندقلو و آبی بیگلــو نیز از این محل در 
حال تکمیل اســت.  وثوقی پیشــرفت 80 درصدی 
پروژه تکمیل روشــنایی و ایمن ســازی پیچ بعد از 
فرودگاه اردبیل را یادآور شد و گفت: این پروژه بطول 
۳ کیلومتر فعال است. او از آماده بودن سه پروژه مهم 
تعریض پل و پیچ قصابه، ایمن سازی سرازیری شرفه  
گرمی، احداث و تعریض پل عنبرلو و بهســازی جاده 
تازه کند- پارس آباد برای اجرای آسفالت ریزی خبر 
داد و گفت: به جز تکمیل دو دســتگاه پل طول این 
پروژه ها هزار و صد متر است که از پیشرفت فیزیکی 

بالای 70 درصد برخوردار هستند.

اردبیلالبرز

وژه راهداری با مشارکت وزارت نفت در استان اردبیلکشف ۴ هزار و ۵۰۰ ماینر غیرمجاز در استان البرز  اجرای ۱۴ پر

اسلامشهر-شــیدایی همزمــان بــا اجرای 
کمربندی شــمالی احداث 24 متری کنار گذر ادامه 

دارد. 
عملیات زیــر ســازی  ، جدولگذاری و اجــرای نهر  
خیابان 24 متری )کنار گذر ریل راه آهن(حدفاصل 
خیابان امام رضا )علیه الســلام( تــا خیابان مفیدی 

انجام شد .
 ا هــدف آزاد ســازی و تملــک امــلاک و احداث 
خیابان 24 متری جهت رفع مشــکلات عبور و مرور 
شــهروندان وتردد خودرهای عبــوری  در منطقه ، 
عملیات زیر ســازی ، جدولگذاری خیابان 24 متری 
)کنار گذر ریل راه آهــن( حدفاصل خیابان امام رضا 

)علیه الســلام( تا خیابان مفیدی  بــه متراژ تقریبی 
700 متر طول انجام شد.

گفتنی است آزاد سازی و تملک املاک واقع در طرح 
تعریض و احــداث خیابان 24 متری توســط تلاش 
معاونت فنی عمرانی و اداره  عمران منطقه یک انجام  

می شود.

البرز-مظفری  جلســه کمیته درآمد شهرداری 
چهارباغ به ریاســت علی اصغر مهدی پور سرپرست 
معاونت اداری مالــی و با حضور معاونین شــهردار 
و مســوولین حوزه های درآمــدی در دفتر معاونت 

برگزار شد.
جلسه کمیته درآمد شــهرداری چهارباغ  به ریاست 
علی اصغر مهدی پور سرپرست معاونت اداری مالی 
و با حضور معاونین شهردار و مســوولین حوزه های 

درآمدی در دفتر معاونت برگزار شد.
در این جلسه موضوعات مهم درآمدی شهرداری به 
ویژه در بخش های شهرســازی، اجراییات، ماده صد 
و وصول مطالبات بررســی شد. مســوولین حاضر، 
در ابتدای جلســه با اشــاره به وضعیــت درآمدی 
شهرداری، بر ضرورت ارتقای ســطح درآمد در کنار 

افزایش خدمات و تکریم اربــاب رجوع تاکید کردند.  
در جلسه  کمیته درآمد شهرداری چهارباغ، تعدادی 
از پرونده های درآمدی بررســی و راهکارهای لازم 
از سوی مســوولین برای وصول مطالبات و دریافت 
معوقات ارایه شد.ارایه توضیحات کارشناسی ار سوی 
مســوولین حوزه های درآمدی شــهرداری، بخش 

پایانی جلسه  کمیته درآمد شهرداری چهارباغ  بود.

البرزاسلامشهر

جلسه کمیته درآمد شهرداری چهارباغ برگزارشد احداث 24 متری کنار گذر  اسلامشهر ادامه دارد



ونیکی در بانک مسکن  سامانه سفته الکتر
عملیاتی شد

معاون مدیرعامل در امور فناوری اطاعات و ارتباطات بانک مســکن از 
عملیاتی شدن سامانه »سفته الکترونیکی« در این بانک خبر داد.

 ساسان شیردل از عملیاتی شدن سامانه »سفته الکترونیکی« در بانک 
مسکن اظهار داشت: با توجه به اینکه در حال حاضر بسیاری از خدمات 
شبکه بانکی عاوه بر ارایه حضوری به صورت غیرحضوری و الکترونیکی 
نیز در حال انجام اســت، مدیریت اوراق بهاداری همچون سفته و برات 
نیز به ســمت الکترونیکی شدن در حال حرکت اســت که گام اول این 

اقدام در بانک مسکن راه اندازی سامانه »سفته الکترونیکی« است.
عضو هیات عامل بانک مســکن درباره مزایای صدور سفته الکترونیکی 
گفت: افزایــش امنیت، عــدم انکارپذیری ذی نفعــان و کاهش جرم، 
اختصاص شناســه یکتا و در اختیار قرار دادن اطاعات تکمیلی سفته 
به ذی نفعــان در پلتفرم مربوطــه، یکپارچگی ســند از طریق پلتفرم 
موردبررســی، کاهش هزینه ها، مطابقت با قواعد قانون تجارت و سایر 
قوانین در چرخه حیات ســفته، امکان رصد ســفته با هــدف مبارزه با 

پول شویی، از جمله مزایای صدور سفته الکترونیکی است.
شیردل درباره نحوه دریافت گواهی نامه دیجیتال در بانک مسکن برای 
دریافت سفته الکترونیکی اظهار داشت: یکی از الزامات مرتبط با صدور، 
ظهرنویسی و یا ضمانت ســفته دریافت گواهی امضای دیجیتال است 
که به دو روش »مراجعه حضوری به دفاتر پیشــخوان دولت« و »روش 
غیرحضوری دریافت گواهی« امکان دریافت گواهی امضای دیجیتال 

وجود دارد.
وی تصریح کرد: در روش مراجعه حضوری به دفاتر پیشــخوان دولت، 
مشتری ابتدا درخواســت صدور گواهی را از طریق سایت مرکز صدور 
گواهی الکترونیکــی میانی عام ثبت کرده و ســپس بعد از خرید توکن 
فیزیکی به منظور احراز هویت به دفاتر پیشخوان دولت مراجعه کرده و 

گواهی خود را بر روی توکن خریداری شده دریافت می کند.
معاون مدیرعامــل در امور فناوری اطاعات و ارتباطات بانک مســکن 
Mas�ادامه داد: اما در روش غیرحضوری، مشتری پس از نصب نرم افزار 
kanSign بر روی گوشــی همراه خود تمامی مراحــل احراز هویت را 
به صورت غیرحضــوری انجام داده و گواهی را بر روی گوشــی دریافت 

می کند و نیازی به خرید توکن سخت افزاری ندارد.
شیردل تصریح کرد: پس از دریافت گواهی به یکی از دو روش یادشده، 
مشــتری امکان انجام امضای دیجیتال از طریق نرم افــزار مربوطه را 
داشته و می تواند به صورت غیرحضوری به صدور سفته و امضای سفته 

از طریق گوشی خود اقدام کند.
وی گفت: درعین حال امکان استفاده از گوشی به عنوان توکن در هنگام 
استفاده از سامانه سفته الکترونیک بر روی کامپیوتر شخصی نیز وجود 
دارد. در ایــن روش در مرحله امضای دیجیتــال، کامپیوتر به نرم افزار 
MaskanSign نصب شــده بر روی گوشــی متصل شــده و عملیات 

امضای دیجیتال را از طریق این نرم افزار به انجام می رساند.
شــیردل ادامه داد: با توجه به اینکه اســتفاده از خدمات سامانه سفته 
الکترونیک و نیز نرم افزار امضاء دیجیتال بانک مســکن بر روی محیط 
دســکتاپ )کامپیوتر( مشــتریان نیازمند نصب یک میان افزار به نام 
»ابزارســت کاینت« بر روی سیســتم عامل کامپیوتر آنها می باشد، 
مشــتریان می توانند برنامک امضاء دیجیتال بانک مســکن با عنوان 
apk.30-1.4.0-MaskanSign و میان افزار »ابزارست کاینت« را 
https://download.bank�maskan.ir/install�  از طریق آدرس

er.exe در پرتال بانک مسکن روی سیســتم رایانه ای خود بارگذاری 
کنند.

معاون مدیرعامل در امور فناوری اطاعــات و ارتباطات بانک در پایان 
تأکید کرد: مطابق دســتورالعمل وزارت امور اقتصــادی و دارایی ارایه 
خدمات الکترونیکی مرتبط با سفته تنها برای آن دسته از مشتریان که 

در بانک مسکن دارای حساب هستند امکان پذیر است.

مدیرعامل بیمه دانا در نشست هم اندیشی کارکنان و نمایندگان استان گلستان:
پرتفوی سه ماهه بیمه دانا به حدود هشت هزار 

میلیارد تومان رسید
مدیرعامل بیمه دانا به همراه جمعی از مدیران 
ارشد این شــرکت در روز پنج شنبه دوم تیرماه 
1401 با همکاران و نمایندگان استان گلستان 

دیدار و گفت وگو کرد.
به گزارش روابط عمومی بیمــه دانا، دکتر رضا 
جعفری در نشست هم اندیشی کارکنان شعب 
و نمایندگان اســتان گلستان با بیان اینکه حق 
بیمه تولیدی این شرکت در سه ماه گذشته از مرز 7800 میلیارد تومان 
عبور کرده است، اظهار داشت: طی ســه ماه اخیر، بالغ بر 400 میلیارد 
تومان نیز به حجم ســرمایه گذاری های شــرکت افزوده شده که این 
میزان با بازدهی مناسب در حال ســوددهی و افزایش است. همچنین 
طی سه ماه ابتدای سال جاری نیز شاهد رشــدی بالغ بر 330 درصدی 

شرکت در شاخص فروش بودیم.
وی با تأکید بر اینکه بهســازی و توانمندسازی سرمایه انسانی دو عنصر 
مهم و اثرگذار در هر کســب وکاری اســت، به بحث جانشــین پروری 
اشــاره کرد و از همه مدیران خواســت ضمن اعتماد به همکاران خود، 
آموزش های لازم را با هدف جانشین پروری و مدیرپروری به آن ها ارائه 

دهند.
ایشان در بخش دیگری از ســخنان خود، از حوزه فناوری اطاعات به 
عنوان یک عنصر مهم، اثرگذار و حیاتی در راســتای بقای شــرکت یاد 
کرد و گفت: امروزه بســیاری از ســازمان ها در جهان فراتر از این حوزه 
گام برداشته و به ســمت هوشمندســازی حرکت  کرده  اند. بنابراین، 
ضروری است صنعت بیمه به ویژه بیمه دانا در راستای هوشمندسازی 

فعالیت های خود گام بردارد.
مدیرعامل بیمه دانا، یکی از اهداف اصلی شرکت در کنار بعُد اجتماعی 
را توجه به بعُد اقتصادی نامیدند و در این راســتا تأکید بر رعایت اصول 

مدیریت ریسک در فعالیت های بیمه گری داشتند.
در پایان این نشســت، پرویز بزَی به نمایندگی از شبکه فروش بیمه دانا 
در استان گلستان ضمن خوشامدگویی به مدیرعامل و هیئت همراه، به 

بیان دغدغه ها و مشکات شبکه فروش در این استان پرداخت.
همچنین در این نشســت، دکتر ســیدداوود حســینی معــاون فنی 
بیمه های اشخاص، فرشید جوان معاون مالی و اقتصادی، کاظم صفرزاد 
مدیرکل حراســت، محســن ســیف پور مدیر هماهنگی امور شعب و 

محمد شاهینی رئیس شعبه گرگان نیز حضور داشتند.
در حاشــیه این بازدید، رضا جعفری مدیرعامل شــرکت سهامی بیمه 
دانا و ســیدرضا نظری مدیرکل آموزش و پرورش گلستان در خصوص 
تفاهم نامه همــکاری و روند اجرایی ثبت نام، تعهــدات بیمه تکمیلی و 

ظرفیت مراکز درمانی فرهنگیان دیدار و تبادل نظر کردند.
در این نشست مدیرعامل بیمه دانا با اشاره به رسالت اجتماعی بیمه دانا 
گفت: ما خود را مدیون معلمان می دانیم و این رسالت اجتماعی و دینی 

ماست که باید در قبال جامعه فرهنگی ادا کنیم.
مدیرکل آموزش و پرورش اســتان گلســتان نیز ضمن تشکر از حضور 
مسئولان بیمه دانا در این اســتان گفت: امیدواریم احیاء بیمه تکمیلی 
فرهنگیان موجب حفظ شــان جایگاه معلم و خانواده های آن ها شــده 
و طبق تأکیــد مقام معظم رهبــری )مدظله العالی(  موجب توســعه، 

پیشرفت و افزایش انگیزه و امیدآفرینی در جامعه گردد.

مدیرعامل بانک اعلام کرد
پرداخت ۲.۶ میلیون فقره وام قرض الحسنه 

توسط بانک مهر ایران
 مدیرعامل بانک قرض الحســنه مهر ایران از پرداخت 2.6 میلیون فقره 
تسهیات قرض الحسنه در سال گذشــته خبر داد و گفت: برای توسعه 
رفاه اجتماعی و انجام مســوولیت اجتماعی خود پرداخت تســهیات 
اشــتغال، افزایش قدرت خرید، ساخت مســکن و مدرسه را مهم ترین 

اقدامات بانک در حوزه مسوولیت اجتماعی است.
»سعید شمســی نژاد« اظهار داشــت: بانک قرض الحســنه مهر ایران 
به عنوان بزرگ ترین بانک قرض الحسنه کشــور، از سال 1386 افتتاح 
شد و هم اکنون 13 میلیون مشــتری فعالیت می کند و 530 شعبه در 

سراسر کشور دارد.
وی افزود: سال گذشــته بیش از 2 میلیون و 600 هزار فقره تسهیات 
قرض الحســنه با کارمزد صفر تا چهار درصد توسط بانک پرداخت شده 

است.
مدیرعامل بانک قرض الحســنه مهر ایران با بیــان اینکه بانک مذکور 
دستاوردهای خوبی داشــته اســت، گفت: از آغاز فعالیت بانک قرض 
الحسنه مهر ایران تاکنون عملکرد سالیانه آن نه تنها زیان ده نبوده بلکه 

سودآور بوده و زیان انباشته نداشته است.
وی تاکید کرد: بانک قرض الحسنه مهر ایران با چشم انداز »تاش برای 
توسعه رفاه اجتماعی و دستیابی به جامعه توســعه یافته« برنامه های 

مسئولیت اجتماعی گسترده ای را در دستور کار خود قرار داده است.
شمسی نژاد اضافه کرد: بیش از 651 هزار فقره تسهیات اشتغال زایی 
در حــوزه محرومیت زدایی و حمایــت از دهک هــای پایین درآمدی 
جامعه به ارزش حدوداً 76 هزار و 700 میلیارد ریال در همکاری با بنیاد 
برکت، کمیته امداد امام خمینی )ره(، بنیاد مســکن انقاب و سازمان 

بهزیستی پرداخت شده است.
به گفته وی  بیمه حوادث 500 هزار خانه روســتایی در ســه اســتان 
سیســتان و بلوچستان، خراســان جنوبی و ایام، مشــارکت بانک در 
خرید حــدود 25 هزار قلم تجهیزات پزشــکی موردنیاز پیشــگیری، 
واکسیناسیون، درمان و کنترل بیماری کووید 19، احداث 100 واحد 
مسکونی برای سیل زدگان اســتان های لرستان، گلستان و خوزستان، 
مشارکت در ســاخت بیمارســتان 300 تخت خوابِ بیماران اعصاب و 
روان، احداث 4 مدرســه و 3 خانه بهداشت روســتایی آسیب دیده در 
زلزله کرمانشــاه و پرداخت 2 هزار فقره تســهیات قرض الحســنه و 
احداث مدرسه در استان سیســتان و بلوچستان ازجمله دیگر اقدامات 

در ایفای مسوولیت اجتماعی است.
مدیرعامل بانک قرض الحســنه مهر ایران اظهار داشــت: توزیع بیش 
از 300 هزار وسایل آموزشــی و بهداشــتی در مناطق محروم کشور، 
همکاری با معاونت توســعه روســتایی و مناطق محروم کشــور برای 
توسعه اشتغال های خرد روســتایی به اعتبار 500 میلیارد ریال، تامین 
کمک هزینه تجهیز مســکن برای بیش از 33 هزار نفــر از مددجویان 
بی بضاعت به اعتبار 10 هزار میلیارد ریــال، پرداخت بیش از 16 هزار 
فقره تسهیات ساخت مسکن در مناطق محروم و روستایی، حمایت از 
اشتغال روستایی از طریق پرداخت تسهیات برای پرورش دام سبک، 
کشاورزی و صنایع وابسته به آن، ایجاد درآمد پایدار برای مددخواهان 
مناطق محــروم و روســتایی از طریق ایجاد پنل های خورشــیدی در 
همــکاری با بنیاد برکــت، حمایــت از تعاونی ها و تشــکل های حوزه 
کشاورزی و روستایی با پرداخت تسهیات قرض الحسنه در همکاری 
با سازمان مرکزی تعاون روستایی ایران و پرداخت 74 هزار  500 فقره 
تسهیات اشــتغال زایی به ارزش 2 هزار و 400 میلیارد ریال، با هدف 
محرومیت زدایی زنان سرپرست خانوار، بانوان بد سرپرست و دختران 

خودسرپرست از مهم ترین اقدامات بانک است.

پرداخت بیش از ۷۹ هزار میلیارد ریال تسهیلات اشتغال زایی
شمســی نژاد ادامــه داد: بانک قــرض الحســنه مهر ایــران با هدف 
توانمندســازی دائمی نیازمندان و ایجاد اشــتغال پایــدار در مناطق 
محروم تاکنون حدود 725 هزار و 800 فقره تسهیات اشتغال زایی در 
حوزه محرومیت زدایی و حمایت از دهک های پایین درآمدی جامعه به 

ارزش حدوداً 79 هزار و 300 میلیارد ریال پرداخت کرده است.
وی اضافه کرد: بیشــترین میزان پرداخت تســهیات اشــتغال زایی 
مربوط به کمیته امــداد امام خمینــی )ره( به مبلغ 49 هــزار و 300 
میلیارد ریال، بنیاد برکت به ارزش 131 هــزار میلیارد ریال، 74 هزار، 
بنیاد مسکن 16 هزار و 200 میلیارد ریال و بهزیستی و زنان سرپرست 

خانوار 74 هزار و 500 میلیارد ریال بوده است.

افزایش قدرت خرید مردم و تامین آسان کالا و خدمات 
موردنیاز

مدیرعامل بانک قرض الحســنه مهر ایران تاکید کــرد: برای افزایش 
قدرت خرید مردم و تامین آســان کالا و خدمات موردنیاز افراد جامعه 

کالا کارت توسط این بانک طراحی شده است.
شمســی نژاد گفت: همچنین در اقدام دیگری بــرای حمایت از کالا و 
خدمات ایرانــی، طراحی و اجرای طــرح »حمایــت از کالا و خدمات 
ایرانی« با اســتفاده از تســهیات ارزان قیمت قرض الحسنه با هدف 
افزایش قــدرت خرید مــردم و اســتمرار چرخه تولید و اشــتغال در 
بنگاه های کوچک و متوســط که دارای زنجیــره ارزش داخلی بوده و 

موجبات اشتغال ملی را فراهم می کنند.
وی بیان کــرد: تفاهم نامه هایی در راســتای حمایــت از تولید کالای 
دیجیتال، منســوجات، لوازم یدکــی خودرو، صنایع دســتی، فرش و 
مبلمان، ملزومات ســاختمان، لوازم خانگی و آشــپزخانه و... در حوزه 
کالا و همچنین تفاهم نامه هایی در حوزه ارائه خدمات درمانی، پوشش 
بیمه ای، عوارض شهرداری، ســفر و گردشــگری، آموزش هنری و... 

منعقد شده است.
مدیرعامل بانک قرض الحســنه مهر ایران، حق خریــد بیمه را از دیگر 
اقدامات این برای تامین خدمات موردنیاز افــراد اعام کرد و افزود: در 
این طرح متقاضیــان می توانند به دفاتر نمایندگی شــرکت های بیمه 
طرف قرارداد در سراســر کشــور مراجعه کرده و بدون پیش پرداخت، 
کارمزد و بــدون نیاز به مراجعــه به بانک، با دریافت تســهیات قرض 
الحســنه، بیمه نامه های شــخص ثالــث، بدنه خودرو و آتش ســوزی 

موردنیاز خود را دریافت کنند.
شمسی نژاد گفت: بانک قرض الحســنه مهر ایران طرح های مختلفی 
را برای دانشجویان دانشــگاه های مختلف در نظر گرفته که می توانند 
با بهره مندی از آن بخشــی از هزینه های دوران تحصیل خود را پوشش 
دهند.وی تصریح کرد: پرداخت کمک هزینه تحصیلی در قالب وام های 
دانشجویی و انعقاد تفاهم نامه با صندوق رفاه دانشجویان وزارت علوم، 
صندوق رفاه دانشــجویان وزارت بهداشــت، صندوق رفاه دانشجویان 
دانشگاه آزاد، همکاری با دانشــگاه پیام نور و دانشگاه عامه طباطبایی 

ازجمله اقدامات بانک قرض الحسنه مهر ایران در این حوزه است.

 روزنامه سراسری صبح ایران
  اقتصادی،  سیاسی، اجتماعی

صاحب امتیاز و مدیر مسئول: امیر موسی کاظمی
چاپ: کارگر

نشانی: تهران، خیابان جمالزاده جنوبی
 پاک 146، واحد 8
 تلفن و  نمابر: 66459762
سازمان شهرستان ها:  66461770

صفحه 8
چهار شنبه      8 تیر 1401    شماره 1083

سرمایه
روزنامه اقتصادی صبح ایران

www . K H A R I D A A R O N L I N E . i r

kharidaar.ir@gmail.com

در دستور کار بانک مرکزی قرار دارد

صدور گواهینامه های حرفه ای بازار پول

خریــدار  رییــس کل بانک مرکزی، توســعه 
تخصص گرایی در بازار پول را از اهداف مهم بانک 
مرکزی دانست و گفت: دارندگان گواهینامه های 
حرفه ای بازار پول بــرای عضویت در کمیته های 
تخصصی شــبکه بانکی از انجــام مصاحبه های 

تخصصی معاف می شوند. 
»علی صالح آبادی« در مراســم اعطای نخستین 
گواهینامه های حرفه ای بازار پــول، با بیان اینکه 
بانک مرکزی در راســتای توسعه تخصص گرایی 
فعالان بــازار پول از ســال گذشــته برنامه های 
مشخصی را در دســتور کار قرار داده است، افزود: 
توســعه آموزش هــای تخصصی پولــی و بانکی 
توسط موسسه آموزش عالی بانکداری و برگزاری 
آزمون هــای حرفــه ای و اعطــای گواهینامه به 
پذیرفته شــدگان، دو اقدام مهم بانک مرکزی در 

این راستا بوده است.
وی ادامــه داد: دوره های آموزشــی تخصصی در 
زمینه های پولی و بانکی اعم از مدیریت ریســک، 
اعتبــارات،  بانکداری اســامی و غیره توســط 
موسســه آموزش عالی بانکــداری برنامه ریزی و 
اجرا می شود و عاوه بر آن آزمون های گواهینامه 
حرفــه ای نیز توســط بانــک مرکــزی برگزار و 
گواهینامه ها به پذیرفته شدگان در آزمون ها اعطا 

می شود.
صالح آبــادی تاکیــد کــرد: دارنــدگان ایــن 
از شــرکت در مصاحبه هــای  گواهینامه هــا 
اختصاصی برای عضویت در کمیته های تخصصی 
بانک ها و موسســات اعتبــاری غیربانکی اعم از 
تطبیق،  ریسک،  حسابرسی داخلی و غیره معاف 

هستند.
وی اضافه کــرد: نخســتین دوره از آزمون هــای 

مذکور در حوزه مدیریت ریســک برگزار شــد و 
آزمون »گواهینامه حرفه ای بانکداری اسامی« 
نیز طی روزهای آینده برگزار می شود. همچنین 
آزمون مربوط به ســایر گواهینامه های حرفه ای 
با ترتیــب »گواهینامــه اصول بانکــداری 1«، 
»گواهینامــه اصول بانکــداری 2«، »گواهینامه 
حسابرســی داخلــی مؤسســات اعتبــاری« و 
»گواهینامــه مدیریــت فــن آوری اطاعــات 
مؤسسات اعتباری« به طور ماهانه برگزار خواهد 
شد.رییس کل بانک مرکزی بیان داشت: افرادی 
که فکــر می کنند شــرایط لازم بــرای عضویت 
در کمیته هــای تخصصی بانک ها و موسســات 
اعتباری غیربانکی را دارا هســتند، می توانند در 
این آزمون ها شرکت کنند و با دریافت گواهینامه 
حرفه ای جــزو کاندیداهــای عضویــت در این 

کمیته ها خواهند بود.
وی افزود: بانک مرکزی اســامی پذیرفته شدگان 
را بــه همه بانک ها و موسســات اعتبــاری اعام 
می کند و آنها می توانند از این افراد بدون شرکت 
در مصاحبه های تخصصــی در کمیته های خود 

استفاده کنند.
صالح آبادی گفت: البته شرکت در مصاحبه های 
تخصصی برای کســانی کــه فاقــد گواهینامه 

حرفه ای هستند ضروری است.
وی ادامه داد: در گذشــته محدودیت هایی برای 
عضویت در کمیته های تخصصی وجود داشت اما 
با این اقدام پیش بینی می شود که طیف  وسیعی 
از افراد با شرکت در آزمون ها و دریافت گواهینامه 
حرفه ای امکان حضور در کمیته های تخصصی و 
حلقه های مدیریتی بانک ها و موسسات اعتباری 
غیربانکی را داشته باشند و به مرور و با توسعه این 

فرآیند در نظام پولی همانند بازار ســرمایه شاهد 
توسعه دانشی و تخصص گرایی خواهیم بود.

صالح آبادی با تاکید بر اینکه برگزاری نخســتین 
دوره از آزمون هــای صاحیت حرفــه ای طلیعه 
روشنی برای توسعه تخصص گرایی و فعالیت های 
دانشی در نظام پولی اســت، تاکید کرد: بنابراین 
همانند تجربه موفق بازار ســرمایه، در بازار پول 
نیز افرادی که صاحیت علمــی و تخصصی لازم 
را دارند با شرکت در آزمون ها و دریافت گواهینامه 
حرفه ای می توانند وارد چرخه مدیریتی شــوند 
و به مرور و بــا برگزاری تعداد بیشــتر آزمون ها و 
افزایش دارندگان گواهینامه های حرفه ای  شاهد 

تحول بیشتر در نظام بانکی کشور خواهیم بود.
رییس کل بانک مرکزی با اشاره به اینکه در آینده 
آزمون هــای تخصی برای حضــور در بخش های 
تخصصی سایر نهادهای پولی تحت نظارت بانک 
مرکزی اعــم از صرافی ها، لیزینگ هــا و غیره نیز 
برگزار خواهد شد، خاطرنشان کرد: بانک مرکزی 
در توســعه این روند جــدی اســت و امیدواریم 
بانک ها و موسســه های اعتبــاری غیربانکی هم 
از پذیرفته شــدگان این آزمون ها استفاده کنند 

هرچند اکنون الزامی به آن ندارند.
اولیــن دوره آزمون گواهینامه مدیریت ریســک 
مؤسسات اعتباری در راستای بررسی صاحیت 
حرفه ای داوطلبان تصدی ســمت های مدیریتی 
در بانک ها و موسســات اعتبــاری غیربانکی روز 

دوشنبه 23 خردادماه برگزار شد.
در این آزمــون نزدیک به 100 نفــر از دواطلبان 
نظام بانکی و آزاد برای اخــذ گواهینامه مدیریت 
ریسک موسسه های اعتباری شرکت کردند و 31 

نفر موفق به دریافت گواهینامه شدند.

دی

بانــک دی با صــدور اطاعیه ای 
به رفــع ابهامات به وجــود آمده 
درباره انتشار برخی اخبار منتشر 
شــده در شــبکه های خبری و 
فضای مجازی درباره شرکتهای 

زیرمجموعه بانک پرداخت.
به گــزارش روابط عمومی بانک 
دی؛ به دنبال انتشار برخی اخبار 
غیردقیق در شبکه های خبری و 
فضای مجازی درباره شرکتهای 
زیرمجموعه بانــک و همچنین 
پیرو اباغیه شــماره 901113 
به تاریخ 1401/04/04 سازمان 
بــورس اوراق بهــادار مبنــی بر 
شفاف سازی موضوع مطرح شده، 
بانک دی با صدور اطاعیه ای به 

ابهامات مطرح شده پاسخ داد.
در ایــن اطاعیــه آمده اســت:  
در ســنوات گذشــته، برخاف 

و  دســتورالعمل هــا 
مرکزی  بانک  مقررات 
ج.ا.ا، بالــغ بر 55.000 
میلیــارد ریــال منابع 
سپرده گذاران از محل 
بدهــکاران موقــت و 
الحساب  علی  بصورت 

در اختیــار تعداد محــدودی از 
شــرکت های گروه قــرار گرفته 
بود که بــه دفعــات در گزارش 
حســابرس مســتقل و بازرس 

قانونی بانک نیز به آن اشاره شد.
در سال 1399 به استناد تکالیف 
مجمــع عمومــی عــادی بطور 
فوق العــاده این بانــک، تمامی 
مطالبات موصــوف در چارچوب 
عقــود اســامی به تســهیات 
تبدیل شد و در ســال 1400 نیز 
مطابق دستورالعمل صادره بانک 

مرکــزی ج.ا.ا با عنوان 
طبقه بندی تسهیات 
و مطالبات، مانده طلب 
از شرکت های فرعی به 
طبقــه مطالبات معوق 
منتقــل و بــه میزان 
10.973 میلیارد ریال 
ذخیره برای آن شناســایی شد 
که در یادداشت شــماره 14-8 
صورت های مالــی تلفیقی بانک 
)حسابرســی نشــده( منتهی به 
پایان اســفند ماه 1400 افشاء و 

انتشار عمومی شده است.
همچنین خاطر نشــان می شود 
 20.000 حــدود  تاکنــون 
میلیارد ریــال از ایــن مطالبات 
تعییــن تکلیف شــده و وصول 
مابقی مطالبات از شــرکت های 
فرعی بانک به همــراه مطالبات 

غیرجاری سایر اشخاص حقیقی 
و حقوقــی، به صــورت جدی در 
حال پیگیری اســت کــه نتایج 
آن در گزارشــات میان دوره ای و 

سالانه افشا خواهد شد.
در پایان روابط عمومی این بانک 
یادآور شد: ذکر عنوان اختاس به 
جهت حرکت خودجوش بانک و 
مدیریت جدید آن در شناســایی 
تخلفات و شــفاف ســازی و رفع 
مشکات صحیح نبوده و تخلفات 
انجام شده در سنوات گذشته نیز 
از ســوی نهادهای نظارتی تحت 
بررسی و پیگیری می باشد.برنامه 
عملکردی بانک دی در چند ماه 
اخیر ، نشان از همتی بزرگ برای 
تغییر وضعیــت بانــک و بهبود 
شرایط آن در مســیری روشن ، 

قانونمند و شفاف است.

شفاف سازی بانک دی درباره اخبار منتشر شده در رسانه ها و فضای مجازی

بانک

دانا

مهر

آگهی تجدید فراخوان
ــر دارد  ــه در نظـ ــهراقبالیه و حومـ ــی شـ ــل همگانـ ــل ونقـ ــازمان حمـ سـ
ـــع  ـــر، واق ـــوره CNG، داراي 4 ديسپنس ـــك منظ ـــگاه ت ـــرداری ازجاي ـــره ب به
در بلـــوار امـــام خمینـــی )ره( شـــهر اقبالیـــه جنـــب ســـازمان را ازطريـــق 
ــه  ــرخ مابـ ــاس نـ ــی )براسـ ــد اعلامـ ــورت درصـ ــی بصـ ــوان عمومـ فراخـ
التفـــاوت خريـــد وفـــروش گاز مصرفـــی( بـــراي مـــدت يكســـال شمســـي 
ـــد  ـــركت هاي واج ـــي از ش ـــه يك ـــده ب ـــناد مزاي ـــدرج در اس ـــرايط من ـــا ش ب
شـــرايط واگـــذار نمايـــد. لـــذا متقاضیـــان مـــی تواننـــد جهـــت كســـب 
ـــارآگهی  ـــس ازانتش ـــر ده روز پ ـــده حداکث ـــناد مزاي ـــت اس ـــات و درياف اطلاع
نوبـــت دوم بـــه امـــور قـــرار داد هـــای ســـازمان مراجعـــه و نســـبت بـــه 

ارائـــه پیشـــنهادات خـــود اقـــدام نماينـــد.
ـــي  ـــه بانك ـــت نام ـــدي ياضمان ـــورت نق ـــال بص ـــغ 500.000.000 ري 1- مبل
ـــه  ـــعبه اقبالی ـــارت  ش ـــك تج ـــزد بان ـــاب2122064789 ن ـــماره حس ـــه ش ب

ـــد. ـــده نمائی ـــناد مزاي ـــه اس ـــید آن را ضمیم ـــل رس ـــوده و اص ـــز نم واري
2- داشـــتن کـــد اقتصـــادی و مجـــوز بهـــره بـــرداری از جايـــگاه CNG طبـــق 
ـــش  ـــی پالاي ـــرکت مل ـــه 90/06/08 ش ـــادره/815 مورخ ـــنامه 6656ص بخش
 HSE ـــی ـــن( و گواه ـــه قزوي ـــران )منطق ـــی اي ـــای نفت ـــرآورده ه ـــش ف و پخ

ـــت از اداره کار الزامیســـت. ـــن صلاحی ايمـــن بهداشـــت کار و تعیی
ــاد  ــه انعقـ ــر بـ ــه حاضـ ــده چنانچـ ــوم مزايـ ــده اول ؛دوم و سـ 3- برنـ

ــد.  ــط خواهدگرديـ ــا ضبـ ــپرده آنهـ ــوند سـ ــرارداد نشـ قـ
4- سازمان در رد يا قبول هر يك از پیشنهادات مختار است.

5- ساير اطلاعات و جزئیات در اسناد مزايده مندرج است.
ــده  ــده مزايـ ــده برنـ ــر عهـ ــي بـ ــاپ آگهـ ــی و چـ ــه کارشناسـ 6- هزينـ

. شـــد مي با
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